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Признание

Фестивал Стряскащо Изненада

Станишев стана вицепрезидент
на Социнтерна

Стр. 3

Стр. 24

22 филма ще се състезават
за „Златна роза” във Варна

Стр. 4

Българите харчат 34% от
доходите си само за храна

Стр. 31

Бербатов избра Фулъм,
за да остане в Англия

Стр. 11

Васил Петров за музиката
и благотворителността

Интервю
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Ситуация

Кризата пак отведе
Меркел в Китай

Стр. 8

27 на сто от българите биха
емигрирали незабавно, стига да
им се отвори такава възможност.
Основната причина за намере-
нието им е ниското ниво на за-
плащане и липсата на работа.
Това показа проучване на мо-
билността на трудовия пазар.
Около 1,6 млн. българи вече са
емигрирали в годините на пре-
хода, обяви при представяне на
изследването президентът на КТ

Една трета от българите
са готови да емигрират

Няколко
ÄÓÌÈ

Таня
ДЖАДЖЕВА

Софийското летище
гордо се похвали, че вече
има обособено помещение
за пушачи и на Терминал 2.
Без да задълбаваме изобщо
в чувствителната тема
“за или против забраната
за пушене”, ще зададем ня-
кои, набиващи се в очите,
въпроси след прочитане на
съобщението.

Оказва се, че всъщност
на летището ще може да
се пуши само срещу запла-
щане. Защо? Вярно, че в
последните промени в Зако-
на за здравето бе отворе-
на вратичката на изключе-
нието от общата забрана
само за летищата, но пък
нищо не е казано за плаща-
не. То явно не е регламен-
тирано и с наредбата на
Министерския съвет, про-
сто защото тя се отнася
само за изискванията, на
които трябва да отгова-
рят тези прословути поме-
щения. Кой умник измисли,
че има право да събира пари
от пушачите?

Второ. Ако човек се вче-
те по-внимателно в радо-
стното пиарско комюнике,
му става ясно, че всъ-
щност никакво специално
помещение няма. Ръковод-
ството на летище София
е минало по тънката лайс-
на и просто е решило, че в
един от двата спецсалона
за гости, в които се влиза
срещу заплащане, вече се
пуши. Хем уж е спазило за-
кона, хем никакви специал-
ни усилия не му е струвало,
хем парички ще капят от
пушачите. Хитро, нали?
Обаче какво ще правят с
платилите си да отдъхват
там врагове на тютюне-
вия дим? Ще ги оставят да
се карат поединично със за-
палилите цигара, които пък
ще се дърлят в отговор, че
са си платили за удоволст-
вието?...

Че парламентът прие
тъпа забрана през юни, е
ясно. След нея въпросите са
много повече от норматив-
но регламентираните от-
говори. Това обаче не значи,
че структура като столич-
ното летище може да шме-
керува като селски хитрец.

Само ограниченията в пазара на труда задържат
образованите нашенци, които лесно се адаптират

Поради продължителната суша много хора
в различни райони на Индонезия изпитват
затруднения при намирането на чиста питейна вода

Тютюневи
хитрини

БЪЛГАРСКАТА ДЪРЖАВА ТРЯБВА ДА СПРЕ
НАЙ-СЕТНЕ С КОМПРОМИСИТЕ КЪМ МАКЕДОНИЯ

Стр. 23

“Подкрепа” Константин Тренчев.
60% от анкетираните заявя-

ват, че са готови да останат в
чужбина за какъвто и да е пери-
од, а 35 процента желаят непре-
менно да се върнат в България.
Факторите, задържащи трудова-
та емиграция, са въведените ог-
раничения за достъп до пазара
на труда в европейски страни.

Най-предпочитани дестина-
ции за установяване на бълга-

рите са Великобритания, Герма-
ния и Испания. Въпреки криза-
та интересът към Гърция не е
намалял, отчитат експертите,
които цитираха и изследване на
ЕК, според което емигрантите
от България и Румъния не водят
до сътресения на трудовите
пазари на съответните страни.

Според Тренчев трябва да
се помага с достатъчно инфор-
мация на онези, които отиват

на работа в чужбина, от една
страна, но от друга - трябва да
се предприемат мерки за
задържане на младите и ком-
петентни хора в България.

Изследването отчита, че
добре образованите, които за-
минават за чужбина, успяват
да се реализират, заминава-
щите за нелегална работа,
трудно успяват.

Стр. 3

—ÓÙËÈÒÍÓÚÓ Ò˙Ó˙ÊÂÌËÂ, ÍÓ-
ÂÚÓ ÒÂ ÒÚÓË ‚Â˜Â ÚÂÚ‡ ÔÂÚË-
ÎÂÚÍ‡, ÌÓ Í˙Ï ÏÓÏÂÌÚ‡ Â
Ò‡ÏÓ Ô‡ÁÌ‡ ˜ÂÌ‡ ‰ÛÔÍ‡, Â
ÔÓ„˙ÎÌ‡ÎÓ Ì‡‰ 100 ÏÎÌ. Î‚.
Á‡ ÚÓÁË ÔÂËÓ‰.

Стр. 5
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България

 ОБЩИНА СТРЕЛЧА, ОБЛАСТ ПАЗАРДЖИК

ОБЯВЛЕНИЕ:

Община Стрелча на основание чл. 25 от Закона за
общинската собственост обявява процедура по принуди-
телно отчуждаване на части от имоти частна собстве-
ност за задоволяване на общински нужди, които не могат
да бъдат задоволени по друг начин за обект “Реконст-
рукция улична мрежа в град Стрелча”, подобект “Рекон-
струкция на ул. “Велко Иванов”, съгласно влязъл в сила
ПУП -ПР от 08.08.2012 г.

1. Предназначение- имоти в урбанизирана територия,
предназначени за жилищни нужди

2. Основание за отчуждаване -  чл. 21 от Закона за
общинската собственост

3. Вид, местонахождение, размер и собственици на
всеки от имотите, които  следва да бъдат отчуждени

Поземлени имоти,  находящи се  в кв. 21 и 45 по
плана на гр. Стрелча, област Пазарджик,   с обща площ
142,00 кв. м., собственици и площи както следва:

Граждани молят Барозу
за безплатно метро
Новият лъч на метрото вдигна цените на картите

Д
Снимка БГНЕСен преди откриването

на метрото граждани
излязоха с молба за
безплатен превоз в
метрото към прези-

Цял ден вчера
работници
лъскаха с вода
улиците около
НДК за
предстоящото
посещение на
шефа на ЕК
Жозе Барозу

дента на Европейската комисия
Жозе Барозу. “Г-н Барозу, раз-
решете на г-н Борисов да на-
прави метрото безплатно за
всички граждани и гости на
София, докато съществува ЕС”,
молят граждани. Апелът бе от
името на гражданските инициа-
тиви “Метро за гражданите”,
“Нов устройствен план” и “Граж-
дани за София”, отправен от
Димитър Димитров на прескон-
ференция на тема “Капчици ка-
тран в меда на софийското ме-
тро”. Димитров изтъкна, че
въвеждането на безплатно пъту-
ване по всички линии за всички
граждани, независимо от
възрастта и социалния статус,
ще бъде първото реално усеща-
не на гражданите за европей-
ска солидарност.

Димитров бе категоричен, че
трябва да бъде променена ця-
лата философия за изграждане
на метрото в София така, че да
осигурява достъп за максима-
лен брой хора. Гражданите пи-
тат защо метрото не е разкло-
нено и по бул. “България”, за да
обслужи още 300 000 софиян-
ци, а не само 30-те хиляди от
квартал “Лозенец.” Те недоумя-
ват и защо метрото не беше
разклонено към Централните
гробища и кв. “Хаджи Димитър”
и защо беше върнат трамваят
по бул. “Мария Луиза.”

Според Димитров над 3
млрд. лв. са инвестирани в тази

най-скъпа транспортна система,
а има прекалено много недо-
мислици в нея. За пример той
даде средната скорост, която
развиват мотрисите - 30 км/ч,
което по думите му е твърде
малко, а причината е близкото
разположение на отделните
метростанции.

С пускането на втория лъч
на столичното метро от днес
цената на картата за пътуване-
то се увеличава. Персонализи-
раната карта ще струва 35 лв.,
безименната - 42 лв. Досега
цените бяха съответно 23 и 28

лв. Цената на билета за метро
остава лев. Засега увеличение
в цената на билета и за остана-
лата част от градския транспорт
не се предвижда. ДУМА припом-
ня, че преди дни Йорданка
Фандъкова изтъкна “огромните
усилия на общината да не се
променя цената на билета,
въпреки поскъпването на гори-
вата”, които явно не са се отна-
сяли за картите.

След пускането на втория
метролъч хаосът в схемата на
градския транспорт в столицата
ще продължи поне 6 месеца,

призна зам.-кметът Любомир
Христов. Той допълни, че вече
била назначена комисия, която
да съблюдава пробния период
на проучване, за да може в
началото на 2013 г. да се пре-
цени ефекта от промените в
линиите на градския транспорт
и да се направят постоянни.

Официалното откриване на
втория метродиаметър е днес,
а за събитието пристига пред-
седателят на ЕК Жозе Мануел
Барозу. Откриването ще бъде
отбелязано с тържества, стру-
ващи над 47 хил. лв.

КМЕТ ОКАЧИ
ТОДОР
ЖИВКОВ НА
КМЕТСТВОТО

Находки от римска Сердика показва
Националният археологически институт с
музей при БАН във временна изложба в
новата метростанция “Сердика II”, която
се открива днес. Експонирани са каменни
паметници от фонда на НАИМ-БАН, от-
крити на различни места в антична Сер-
дика, съобщиха от института.

Сред експонатите посетителите могат
да видят мраморни капители от II век, мра-
морна колона с надпис на латински за
възстановяването на водопровода в Сер-
дика през 580 г., оброчни плочки от II-III
век с изображения на Херос, Пан, Арте-
мида и Митра, статуетка на Кибела с
гръцки надпис от II век, фрагмент от ваза
с релефна украса от III век, бюст на мъж,
тип Палиатус, от II век, мраморен релеф с
изображение на градската порта на Сер-
дика от II век и др.

В изложбата сa представени и гра-
фични реконструкции на северната порта
на Сердика и на фасадата на представи-
телната римска сграда, разкрита при
строежа на хотел “Шератон”. Фотоси илю-
стрират продължителното археологичес-
ко проучване на античния град, започна-
ло още в началото на ХХ в., както и изве-
стни находки, които са в екпозициите на
НАИМ - бронзова глава с позлата от ста-
туя на Аполон от II в. и известната плоча-
афиш, представяща цирковите представ-
ления в Сердика. Куратор на изложбата
в новата метростанция е гл.ас. Красимира
Карадимитрова, а координатор е Кръстю
Чукалев от НАИМ-БАН.

Римски път скъсява пътя до Румъния

Римски път от каменни плочи на-
сред гора, по който се разхождат сърни
и катерички, ще се изгради по Програ-
мата за трансгранично сътрудничестно
България-Румъния в община Крушари.
Първата копка на третокласния път
“Александрия-Коритен-Северняк” ,
дълъг 8,5 км на стойност над 3 млн.

Дана РУСЕВА
евро, беше направена вчера. Идеята е
на бившия зам.областен управител
Михаил Стоев, който свърза общините
Крушари и Баняса, Румъния по евро-
програмата. Краткият път, както го на-
рекоха тогава, скъсява разстоянието до
магистралата Калараш-Констанца в
Румъния с около 100 км.

Предвижда се и изграждането на
граничен контролен пункт. В Румъния

ще се изгражда 9 км път по този про-
ект. “С изграждането на пътя ще се
подобрят връзките между села в об-
щина Крушари и ще се стимулират
международният стокообмен и турис-
тическият поток”, обясни областният
управител Желязко Желязков. Обектът
трябва да се изгради за 6 месеца.
Водещ партньор по проекта е община
Добромир в Румъния.

В рамките на проекта ще бъдат ре-
хабилитарини и два моста край селата
Коритен и Северняк.

През ноември трябва да бъде
завършен и пътят Каварна-Шабла-Ду-
ранкулак от около 40 км по програма
“Трансгранични пътища 5”, финансиран
от Европейската инвестиционна банка
с около 9 млн. евро, съобщи Лазаринка
Стоичкова, член на УС на АПИ.

Археолозите от БАН показват изложба
в новата станция на метрото

Националният археологически институт с музей при БАН
направи временна изложба в новата метростанция

“Сердика II”, която се открива днес

Кметството на близ-
кото до Враца сeло
Бели извор осъмна с
огромен билборд вчера,
опънат на балкона и
направен по поръчка
на кмета Кирил Илиев.
На постера с размери
140/160 см освен лика
на бившия пръв партиен
и държавен ръководител
от времето на социализ-
ма има надпис “Тодор
Живков обичаше хората
и остави една силна и
уважавана България”.
Не съм живковист, но
уважавам повечето
неща, които бяха напра-
вени по времето на
неговото управление,
обясни идеята си кметът
Кирил Илиев. “Бил-
бордът е една провока-
ция към днешните
управляващи и спомен
за времето, когато в
България имаше сигур-
ност, работа за всички
и хората можеха спо-
койно и с месеци на-
пред да планират как-
во да правят. Сега не
знаят утре какво ще
им се случи, а управни-
ците ни се мъчат хао-
тично единствено да
запазят властта си”,
допълни той.
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Íå äåëèì îáùèíèòå íà
ìàëêè è ãîëåìè, çàùîòî
âñè÷êè ñà áúëãàðñêè‘ Държавникът Цветанов в Неделино, режейки лентата

на мултифункционална спортна площадка

На основание чл. 25, ал. 4 от Закона
за общинската собственост

На основание чл. 25, ал. 4 от ЗОС и въз основа на
издадените на основание чл. 25, ал. 2 от ЗОС заповеди
№ 672/24.08.2012 г., 673/24.08.2012 г., 674/24.08.2012 г.,
675/24.08.2012 г. и 676/24.08.2012 г. за отчуждаване на
части от имоти във връзка с изпълнение на обект: “Рекон-
струкция на ул. “Васил Левски”, град Стрелча, уведомявам
собствениците на отчуждените имоти, че обезщетението,
определено в заповедите, ще бъде внесено по лични
сметки на правоимащите, посочени от тях в изрична дек-
ларация. На правоимащите, с които не е осъществен кон-
такт, на основание чл. 29, ал. 2 от Закона за общинската
собственост паричното обезщетение е внесено по сметка
в ЧПБ “ТЕКСИМ” АД, офис Стрелча, и може да бъде из-
теглено срещу лична карта въз основа на представен от
общината списък.

 Изплащането на обезщетенията ще започне от
11.10.2012 г.

О Б Щ И Н А  С Т Р Е Л Ч А,
ОБЛАСТ  ПАЗАРДЖИК

О Б Я В Л Е Н И Е

Рекордните близо един
милион лева ще даде Сто-
личната община за рекла-
ма на софийския завод за
боклук, който се строи
вече трета петилетка, но
към момента е само праз-
на черна дупка, погълна-
ла над 100 млн. лв. за този
период. Това става ясно от

Пловдив остава без тролеи, като
разваля договора с “Градски транс-
порт” в частта за тролеите. Причина-
та била неизпълнение на маршрути-
те. Проверка на общината установи-
ла, че по 8 линии се движат едва по
6 тролея на ден при 50 предвидени
в договора. Констатациите сочат, че
фирмата изпълнява едва 26% от до-
говора за тролеите. Съгласно клау-

се случи по време на 24-ия кон-
грес на Социнтерна. Станишев
откри дискусиите на лидерите от
цял свят с темата за световната
криза. Той призова за възстановя-
ване на конкурентоспособността
на Европа чрез защита на нейния
социален модел и утвърждаване-
то й като значим играч на светов-
ната сцена.

Президентът на ПЕС изтъкна, че
бъдещето на Европа е в засилва-
нето на солидарността, координа-

Сергей Станишев стана вицепрезидент
на Социалистическия интернационал

цията и интеграцията на икономи-
ческите политики, което в по-ши-
рок контекст включва и развитието
на общо европейско икономичес-
ко управление. Това ще гарантира
повишаване на заетостта и расте-
жа в Европа, ще осигури устойчиви
европейски финансови инструмен-
ти за подкрепа на инвестициите.
Наред с това ще спомогне за раз-
ширяването на регулациите и кон-
трола върху финансовата система
и за подобряването на координа-
цията между общностния и нацио-
налните бюджети.

По време на конгреса Станишев
проведе двустранни срещи с реди-

ца премиери и председатели на
партии, сред които:  Елио ди Рупо
- премиер на Белгия, Виктор Понта
- министър-председател на Румъ-
ния, Борис Тадич - бивш президент
на Сърбия и председател на Де-
мократическата партия, Ханес
Свобода - председател на Група-
та на социалистите и демократите
в Европейския парламент, Муста-
фа бен Джафер - председател на
Учредителното събрание на Тунис,
Мариан Лупу - председател на
Парламента на Молдова. За днес
е планирана среща и с президен-
та на Република Южна Африка
Джейкъб Зума.

Много различни са заплатите на учителите в
страната, но не можем да кажем, че са като на
чистачките, коментира зам.-министърката в МОМН
Милена Дамянова медийна информация. 450 лв. била
минималната заплата за младшите учители. Сред-
ните заплати на учителите зависят от делегираните
бюджети на училищата, които се формират от броя
на учениците, обясни Дамянова и каза, че в момен-
та “върви” бюджетната процедура за следващата го-
дина, обсъжда се бюджетът, водят се различни пре-
говори и дали ще има повече пари за образование,
зависело от бюджета за 2013 г. и от възможностите
на държавата. Средната заплата на учителите в стра-
ната била около 730 лв., което значело, че има
училища, в които учителите получават дори 1000 лв.

“В период на криза правителството направи важ-
ни инвестиции в образованието, като се започне с
безплатните занимални за децата. За новата учеб-
на година ще ги финансираме и в четвърти клас по
желание на родителите”, увери Дамянова.

сов, на ресорния министър
и на други негови колеги в
парламента за резултати-
те от разследването на
атентата на летище Сара-
фово в Бургас, обяви вчера
зам.-председателят на ПГ
на Коалиция за България и

БСП иска изслушване на
Борисов за атентата в Бургас

Готвим тежък политически сезон за ГЕРБ,
заяви Ангел Найденов

В новия политически сезон ще обърнем внимание на безумното управление
на ГЕРБ, за да разберат избирателите как да гласуват на изборите догодина,

подчертаха Ангел Найденов и Явор Куюмджиев

Правителството няма никакво намере-
ние да строи VII блок на АЕЦ “Козло-
дуй” и “Южен поток”, заяви вчера
председателят на Съвета по икономи-
ка, енергетика и туризъм към НС на
БСП Явор Куюмджиев. “И двете
големи новини, които бяха пуснати в
общественото пространство - подпис-
ването на протоколите с “Газпром” за
“Южен поток” за доставките на газ и
за определянето на “Уестингхаус” за
консултант по изграждането на VII
блок в АЕЦ “Козлодуй,” нямат нищо
общо с енергийната сигурност на

КУЮМДЖИЕВ: ПРАВИТЕЛСТВОТО
НЯМА НАМЕРЕНИЕ ДА СТРОИ VII БЛОК
НА АЕЦ „БЕЛЕНЕ” И „ЮЖЕН ПОТОК”

говорител на НС на БСП
Ангел Найденов. Готвим
тежък политически сезон
за ГЕРБ, заяви той при
представянето на приори-
тетите на левицата през
новия политически сезон.
“Поставяме на първо място
темата за националната
сигурност, не само защото

на 15 септември изтича
срокът, даден от президен-
та за обявяване на резул-
татите от разследването, а
защото е крайно време да
се даде ход на годишния
доклад за състоянието на
националната сигурност.
Той “отлежава” вече 3 ме-
сеца в НС и се крие от

депутатите, защото по вся-
ка вероятност е негативен
за кабинета”, предположи
Найденов.

Сред приоритетите на
левицата е в бюджет 2013
да залегне повишаването
на минималната заплата,
която трябва да бъде ми-
нимум 350 лв. Найденов
уточни, че за да бъде вдиг-
ната тя, са необходими се-
риозни консултации със
синдикати и работодатели.
Ще внесем предложения
и за увеличаване на мак-
сималните осигурителни
прагове, което ще бъде
при всички случаи около
или над 3000 лв., поясни

депутатът. Настояваме и
за еднократно компенси-
ране на доходите на пен-
сионерите със 150 лв. и ин-
дексиране на пенсиите
минимум с 11%, каза Най-
денов. Той посочи, че е
нужно противодействие на
безработицата с акцент на
младежката безработица.

Найденов коментира,
че няма яснота къде и кол-
ко са средствата от фонда
за стихийни бедствия. БСП
ще настоява Сметната па-
лата да извърши одит на
фонда, за да стане ясно
какво е движението на па-
рите по сметките му.

Важна тема за БСП са
дебатите и приемането на
промените в Изборния ко-
декс. Има общ законопро-
ект и достатъчно време

още през септември те да
бъдат приети, отбеляза
Найденов. Той отново при-
помни, че не трябва да се
допуска натиск и манипу-
лиране по време на вота
както от страна на държав-
ната администрация, така
и от участниците в избор-
ния процес.

Предстои избор на
членовете на ВСС, напом-
ни Найденов. “Професио-
нализъм и почтеност тряб-
ва да бъдат водещите кри-
терии, по които ще се оце-
няват те. На 19 февруари
изтича мандатът на сегаш-
ния главен прокурор. По
закон 6 месеца преди
това трябва да стартира
процесът по избор на за-
местник на Борис Велчев”,
каза Найденов.

страната, със защитаването на нацио-
налните интереси или някаква полза
за гражданите, категоричен е Куюм-
джиев. Куюмджиев подчерта, че не е
ясно каква е позицията на българско-
то правителство - дали е съгласно
“Южен поток” да минава през нацио-
налната газопреносна система, или
трябва да се строи нова тръба.
Социалистите очакват не по-късно от
края на септември да са ясни резулта-
тите от проверката в ГРАО на подписи-
те под искането за референдум за
построяването на АЕЦ”Белене”.

регистъра на обществени-
те поръчки. Така Столич-
ната община ще задмине
агенция “Пътна инфраст-
руктура”, където също се
дават внушителни средст-
ва за рязане на ленти на
магистрали и селски пъти-
ща. Ще надмине дори и от-
криването на новия лъч на

софийското метро.
Причината за рекорд-

ната сума била, че Столич-
ната община е заложила
максималния бюджет по
тази мярка, разрешен от
управляващия орган на
оперативната програма
“Околна среда”, която фи-
нансира завода за боклу-

ка. Той е 0,4% от стойност-
та на проекта, по който
безвъзмездната финансо-
ва помощ от Европа е 256
млн. лв. Проектът за заво-
да за боклука все още не
е получил финалното “да”
от Брюксел, но се очаква
лично Барозу да съобщи
добрата новина днес.

ПЛОВДИВ ОСТАНА БЕЗ ТРОЛЕИ
зите той може да бъде разтрогнат
при изпълнение под 70%. Липсата
на тролеи ще бъде компенсирана с
промяна на маршрутите на дублира-
щите ги автобусни линии, обясни
зам.-кметът Александър Държиков.

Кметът Иван Тотев каза, че пре-
кратяването на договора за тролей-
бусния превоз няма да доведе до
разваляне на приватизацията на

“Градски транспорт”.
Мажоритарният собственик на

“Градски транспорт” Ангел Батакли-
ев коментира, че има тенденциозно
отношение от страна на община
Пловдив към нея.  Явно някой има
интерес фирмата да не работи и
Батаклиев да няма бизнес в града, а
той да се преразпредели между
други хора, посочи самият той.

Тема с продължение

УЧИТЕЛСКИТЕ
ЗАПЛАТИ НЕ БИЛИ
КАТО НА ЧИСТАЧКА

Снимка Мариета ТОМОВА

Юлия КУЛИНСКА

1 млн. лв. ще отидат за реклама
за несъществуващ завод за боклук
1 млн. лв. ще отидат за реклама
за несъществуващ завод за боклук
1 млн. лв. ще отидат за реклама
за несъществуващ завод за боклук
1 млн. лв. ще отидат за реклама
за несъществуващ завод за боклук
1 млн. лв. ще отидат за реклама
за несъществуващ завод за боклук

ППППП
резидентът на ПЕС Сергей
Станишев стана и вицепре-
зидент на Социалистичес-
кия интернационал. Това

Щ е настояваме за
открито изслуш-
ване на премие-
ра Бойко Бори-
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Колеж в Ловеч издава
фалшиви дипломи

Човек от ръководството на
Търговския колеж в Ловеч е из-
готвил 23 дипломи за висше об-
разование с неверни данни. При
проверка на сградата на колежа
полицаи са иззели дипломи, дип-
ломни работи, студентски доси-
ета, главни книги и пр. През
периода януари-февруари 2012 г.
длъжностно лице от ръководст-
вото на колежа е съставило 23
дипломи за завършено висше об-
разование за степен “професио-
нален бакалавър”.

Заловиха виновник
за два пожара

Полицаи от Самоков задържа-
ха 49-годишен мъж, който е под-
палил два пъти стърнищата край
нивата си и по този начин е
предизвикал пожара в село Ши-
роки дол. В рамките на няколко
часа той предизвикал пожар на
2 пъти, след което бил задържан
за умишлен палеж. Установено е,
че е стар познайник на полици-
ята. В резултат на палежите са
изгорели около 100 декара сухи
треви и храсти.

Само трима
се включиха в
почистването
на р. Марица

Едва трима души се включиха
в организирано от фейсбук почи-
стване на река Марица, въпреки
че там броят на доброволците
надхвърли 1000 души. Проявата,
която се организира по повод
предстоящия “Фестивал на река-
та и тепетата”, успя чрез свои-
те трима ентусиасти да събере
30 найлонови торби с боклук. В
акцията се включи и фронтменът
на група “Кентавър”, която ще
разтресе с истински рок брега на
реката. Вчера инициативата
продължи с уборка на Бунарджика,
Младежки хълм и Сахат тепе,
където за неделя са планирани
редица прояви.

Българите харчат
34% от доходите
си само за храна
Ще изготвим
поименни
списъци на
съкратените
от ГЕРБ,
категорична
бе Масларова

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

България е единствената страна в ЕС,
където има регистриран ежегоден спад

в търговията на дребно, заяви Масларова

Алтернативи
Най-важно е да бъ-
дат създадени работ-
ни места, да бъде
удължен срокът на
годините на трудоспо-
собност. Ако пенсионе-
рите имат желание да
работят, да бъдат
мотивирани, а тези,
които искат да се
пенсионират, да го
сторят с по-малко
осигурителни точки.
Защото тези хора
ве²че са инвестирали
в пенсионната систе-
ма, без да има значе-
ние дали са достигна-
ли необходимите
години. Пенсията ще
се изчислява според
осигурителните точки,
коментира Масларова.

С
редно българите
харчат 34% от дохо-
дите си само за хра-
на. Това заяви вче-
ра на пресконфе-

Яна ГЕОРГИЕВА

ренция в Хасково Емилия Мас-
ларова. Според депутатката от
БСП повишаването на средна-
та заплата е манипулация.
Масово се съкращават хора от
обслужващите звена на иконо-
миката. Половин милион вече
са безработните през послед-
ните три години.

Лъжа е, че депозитите се
увеличават. 80 на 100 от тях
са до 1000 лева, посочват
данни от анализ на НСИ за
първото тримесечие на годи-
ната. Масларова допълни, че
България е единствената стра-
на в ЕС, където има регистри-
ран ежегоден спад в търгови-
ята на дребно. Най-големи са
разходите за храна и жилище
- около 50,5%. С 18% са се
повишили разходите за данъ-
ци. Средно се падат по 48 лева
на член от домакинството
само за това перо, обяснява
Масларова. Тя коментира се-
риозния спад на потребление,
на продуктите от първа необ-
ходимост - хляб, мляко, вари-
ва. Според народния предста-

вител увеличението на пенси-
ите сега е вид счетоводна
хватка. Инфлацията не се рав-
нява на 7% , изчислена за по-
следните 3 години. Трябва да
бъде използвано т.нар. швей-
царско правило или да се сле-
ди ръстът на инфлацията и на
осигурителния доход. Като
пример тя даде една пенсия в
размер от 200 лева през 2009
г. С увеличение от 5% през
2010 г. тя ще стане 210 лева.
През следващите години ще
се увеличава с още 3%, но не
първоначалният размер, а
вече 210 лева. С между 80 и
100 милиона лева ще бъдат
ощетени пенсионерите. Зато-
ва нашата парламентарна
група ще настоява да бъдат
дадени на всеки песионер

извънредно по 150 лева, ко-
ментира бившият социален
министър. В резултат на т.нар.
реформи в пенсионната сис-
тема за 2011 г. се очаква де-
фицит от над 450 млн. лв. От-
делно българските майки на
деца до 1 година са ощетени
месечно с около 26-28 лева.
Това е така, защото беше уве-
личен срокът за изчисляване
отпуската по майчинство и
бременност, информира Мас-
ларова.

Социалистката заяви, че ще
бъдат изготвени списъци с име-
ната на всички съкратени хора
в администрациите и колко
души са назначени на едно “ос-
вободено” място и изказа сери-
озните си съмнения във връзка
с реформата в тази област.

аст от каменните
плочи по декуманус
максимум (главната
улица в римския

Снимка АВТОРЪТ

Димитър Янков “сглобява” поредната керамична находка

Археолози стигнаха до главната
римска улица в Стара Загора

Ч
Петър ГЕОРГИЕВ

ългария била в пани-
ка от предстоящата
македонска изложба
в Белгия през октом-

град-б.р.) се появи при
интернивните археологи-
чески разкопки в Стара
Загора. Очертава се и
застлана с камък улица,
пресичаща града в посо-
ка север-юг. Над 30 са
намерените монети от
различни периоди, като
преобладават находките

от Средновековието. С
неотслабващо темпо про-
дължава работата на еки-
па археолози с ръководи-
тел зам.-директорът на
РИМ в Стара Загора Ди-
митър Янков по разкрива-
не пластовете в непосред-
ствена близост до антич-
ния форум.

Всяка находка се опи-
сва и завежда в дневника
на експедицията, а най-
интересните фрагменти се
заснемат и рисуват от за-
местник-ръководителя на

екипа Методи Златков.
Разкопките в центъра на
археологическия резер-
ват “Августа Траяна” пред-
шестват реализирането на
проекта “Превръщане на
културно-исторически па-
метници от античния пе-
риод на Стара Загора в
туристическа атракция” на
стойност 4,7 млн. лв., оси-
гурени по  ОП “Регионал-
но развитие”. Наскоро на
това място бе намерен и
златен пръстен с тегло 3,8
г, изработен най-вероятно
в бижутерско ателие в
Константинопол.

Междувременно стана
ясно, че музеят в Стара
Загора ще бъде първият
в света, където ще бъде
приложена иновативна
технология за разкрива-
не на неизвестни детай-
ли по и под повърхността
на обекти. Това ще стане
възможно на финала на
проекта INSIDDE, за кой-
то ЕК е заделила 3,6 млн.
евро. В реализацията уча-
стват партньори от 6 стра-
ни, той е бил избран от
изпълнителната агенция
за научни постижения
измежду 169 предложе-
ния. 150 000 евро от об-
щата сума са предназна-
чени за старозагорци, а
началото на тригодишни-
те приготовления ще
бъде на 1 януари 2013 г.

Според македонски медии:

Б

Повече от 200 молби за адресна
регистрация са входирани за дни в рай-
онното кметство “Владислав Варненчик”
във Варна, съобщиха хора от админис-
трацията. Молителите са основно роми,
които искат да узаконят местожителст-
вото си, коментираха те.

Право на това им дават промени в
разпоредбите от май, приети от парла-
мента, според които адресна регистра-
ция може да се получи без акт за соб-
ственост. За доказателство могат да

България била в паника
от македонската изложба

ври, пишат македонски ме-
дии. “Кръгове в България
вдигат паника около първа-
та изложба на стари ръко-
писи от Македония в Бел-
гия през октомври, като на-
лагат натиск върху музея -
да спази “историческата
коректност”, и върху бъл-
гарските институции - да
реагират официално, като
протестират до правителст-
вото на Македония за по-
редната кражба на истори-
ята” написа “Утрински вес-
ник”. Друга интересна пуб-
ликация бе, че София ис-

кала от белгийските влас-
ти да се премахнат всички
информации във връзка с
изложбата, за която бъл-
гарски учени твърдят, че е
кражба. Александър Йор-
данов, бивш посланик на
България в Македония, ко-
ментира, че посягането към
средновековните българ-
ски писмени паметници,
създадени и изпълняващи
функции не в някаква из-
мислена македонска дър-
жава, каквато през Сред-
новековието не съществу-
ва, а в реално съществува-
лата на картата на Европа
българска държава, е не
просто опит да се фалши-
фицира историята, а изклю-

чително сериозна полити-
ческа провокация. Точно
тези и други културно-ис-
торически ценности лежат
в основата на българската
духовност и народностна
идентичност. Ако те бъдат
оспорени или присвоени,
това означава посегателст-
во върху бъл-гарския на-
род, върху неговата душа,
категоричен бе Йорданов.

ДУМА припомня, че
Македония твърди, че из-
ложбата си е изцяло с ней-
ни експонати. Кадри в ре-
портаж на македонска
телевизия обаче потвър-
диха, че експозицията ще
бъде от български средно-
вековни книги и ръкописи.

РОМИ НАПИРАТ ЗА АДРЕСНА
РЕГИСТРАЦИЯ ВЪВ ВАРНА

Нина АЛЕКСИЕВА послужат договори с електроснабдител-
ни и водоснабдителни дружества в съот-
ветните райони. Според нормативите
към всяко кметство трябва да бъде създа-
дена комисия, която да разгледа молби-
те и да даде положително становище
или да направи обоснован отказ.

Район “Владислав Варненчик” във
Варна е едно от местата с концентра-
ция на ромско население. Напиращите
за адресна регистрация се ползвали и
от услугите на адвокат, който да подгот-
ви документите им и да ги входира в
кметството.
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дна трета от българите, около
27 процента, са готови да еми-
грират веднага. Това обяви вче-
ра президентът на КТ “Подкре-
па” Константин Тренчев при

1/3 от българите са
готови да емигрират
Добре образованите успяват да се реализират и рядко
работят под нивото на компетенциите си, отчита изследване

Перспективата е ужасяваща, смята
лидерът на “Подкрепа”
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представянето на изследване за мобил-
ността на трудовия пазар. Около 1,6 млн.
българи са емигрирали в годините на
прехода, изчисли той. Основната причи-
на за това е ниското ниво на заплащане
и липсата на работа.

По отношение на срока, за който биха
работили извън страната, 60% заявяват,
че са готови да останат в чужбина за
какъвто и да е период, 35 на сто желаят
непременно да се върнат в България.
Факторите, задържащи трудовата емиг-
рация, са въведените ограничения за
достъп до пазара на труда в европейски
страни. Все още в Белгия, Германия, от-
части Австрия, Малта и Люксембург има
забрана за трудова заетост, каза Нонка
Каменова от синдикалната организация.

Най-предпочитаните дестинации за
установяване на българите са Великобри-
тания, Германия и Испания. Въпреки кри-
зата интересът към Гърция не е намалял,
отчитат експертите. Те цитираха и изслед-
ване на ЕК, според което емигрантите от
България и Румъния не водят до сътресе-

информация на българите, които отиват
на работа в чужбина, но, от друга, трябва
да се предприемат мерки за задържане
на младите и компетентни хора у нас.

“Какво остава в България? Въпрос,
който би следвало да бъде приоритетен
не само за нас като обществена органи-
зация, а най-вече за хората, които вземат
решенията и държат писалката: как да
задържим и да мотивираме да останат
научените, обучените, качествените хора
в тази държава. Това е огромният въпрос.
И тъй като изтичането е бавно, като ле-
кар мога да ви кажа, че когато един
кръвоизлив настъпва бавно, човек се
адаптира, докато накрая полека-лека
просто тихичко си угасне. Към болката
също се адаптираме, която постепенно
се засилва. Тези процеси текат подмолно
и затова не са стряскащи, но перспекти-
вата е ужасяваща”, каза президентът на
“Подкрепа”.

Изследването отчита, че добре обра-
зованите българи, които заминават за
чужбина, успяват да се реализират доб-
ре, въпреки че има случаи, в които те
работят на място, което е под нивото на
компетенциите им. Българите, които за-
минават за нелегална работа, трудно ус-
пяват да се адаптират.

ния на трудовите пазари на съответните
страни.

Според Константин Тренчев, от една
страна, трябва да се помага с достатъчно

С 31 ПРОЦЕНТА
ПОВЕЧЕ
ОСЪДЕНИ В
ДОБРИЧКО

През 2011 г. с осъдителна присъ-
да са завършили делата за 804
престъпления, извършени в об-
ласт Добрич, информират от те-

Дана РУСЕВА

риториалното статистическо бюро.
Броят на осъдените лица с влезли в
сила присъди е 912. В сравнение с
2010 г. престъпленията, завършили с
осъждане, се увеличават с 34,9%, а
броят на осъдените лица с 31,8%. В
сравнение с останалите области в
страната област Добрич е на 20 място
и по двата показателя.

Обвиняемите през 2011 г. са 1019.
С ефективна осъдителна присъда са
приключили делата на 554, или 54,4%
от общия брой на обвиняемите. Услов-
но осъдени са 358, или 35,1%. Оправ-
дателна присъда са получили 1,2% от
обвиняемите лица, а на 0,6% делата
са прекратени. От наказателна отго-
ворност са освободени 8,7% от общия
брой на обвиняемите.

Най-много са присъдите за т.нар.
общоопасни престъпления, следвани
от престъпления срещу собственост-
та. 94,5 процента от осъдените са
мъже - 862. Най-многобройната “гру-
па” е на възраст от 18 до 24 години.

При произнесените присъди най-
голям е делът на осъдените на лиша-
ване от свобода до шест месеца -
57,9%. Наказанието пробация е нало-
жено на 38,3%, а с глоба са наказани
2,5 на сто от общия брой осъдени.

ова, че българските моряци, задържани с 3 тона кокаин на
борда на кораба “Св. Николай”, ще се разследват от вла-
стите в Испания, не е израз на недоверие към българската
правосъдна система, а съобразяване с международното

изцяло реставриран па-
метник на Цар Освобо-
дител в центъра на Со-
фия ще посрещнем 3

Т

БОРИС ВЕЛЧЕВ ПОТВЪРДИ,
ЧЕ ЩЕ СЪДЯТ МОРЯЦИТЕ
В ИСПАНИЯ

наказателно право, обяви вчера главният прокурор.
Борис Велчев не даде оценка за работата на прокуратурата

по аферата с кораба и арестуваните в Испания моряци. Той заяви,
че у нас също ще се разследва евентуална организирана
престъпна група, свързана с кокаина.

“Има принципи на международното наказателно право и прин-
ципи на националните наказателни законодателства - въпрос на
мястото на извършване на престъплението. Не мога да дам оцен-
ка на работата на българската прокуратура. Предстои да се за-
позная с това, което е извършено досега. При всички случаи
онази част от дейността на евентуалната организирана престъпна
група, която е свързана с кокаина в България, ще бъде много
внимателно разследвана”, посочи Велчев.

В България няколко дни в ареста престояха Дойчин Дойчев,
собственик на плавателния съд, сочен като организатор на
престъпната група, и Руслан Колев, с обвинение, че е органи-
зирал транспортирането на кокаина. Двамата бяха освободени,
след като специализираният съд прецени, че липсват доказа-
телства за наличие на организирана престъпна група, а спец-
прокуратурата се съгласи с мотивите.

С

Реставрират Цар Освободител
за Трети март

март, когато се навършват 135
г. от Освобождението на Бълга-
рия от турско робство. Най-до-
брите реставратори, които има
в България, ще работят по па-
метника на Цар Освободител,
съобщи инж. Светослав Глосов,
председател на Българската
строителна камара, изпълни-
тел на ремонтните работи. Ре-
таврацията е поверена на Ин-
ститута по металознание при
БАН, съобщиха от Министерст-
вото на културата. Финансира-
нето се осигурява от руската
фондация “Поколение”, която
има 20 годишен опит в такива
дейности. Фондацията e собст-
веност на руския милиардер и

депутат в Държавната дума
Андрей Скоч. Състоянието на
Андрей Скоч възлиза на близо
4 млрд. долара.

До края на седмицата па-
метникът трябва да бъде огра-
ден от всички страни със сним-
ка, точно изобразяваща самия
паметник. “Императорът и ко-
нят” ще бъдат свалени, тъй като
в тях са най-сериозните про-
мени. Ще се подменят краката
на животното, защото са напу-
кани, а самата фигура е опас-
на. Бронзовите фигури ще
бъдат изчистени. Надяваме се,
че ще бъде във вида, в който е
бил преди 105 години, каза
инж. Глосов.

Около два месеца ще
продължи работата по скулп-
турата, а през това време ще
се работи по укрепването на

пиедестала на паметника. По
другите фигури не се забеляз-
вали сериозни промени.

Първият ремонт на памет-
ника бил през 1937 г., когато
по краката на коня имало се-
риозни пукнатини, предизвика-
ни от некачествена сплав, от
която е била изготвена глав-
ната конна фигура, и от това,
че металната конструкция, ко-
ято носи фигурата, е била с по-
малък диаметър от необходи-
мото. През 1944 г. е извършен
повторен ремонт заради пад-
нала бомба на мястото, където
днес е хотел “Радисън”. “Успях-
ме да работим с най-добрите
проектанти в България. Напра-
вихме качествен проект и мис-
ля, че ще го изпълним качест-
вено”, каза авторът на проекта
арх. Любомир Петров.

Последни ваканционни дни за разходки в Зоологическата градина

“Слепота и прозрение” в произведението на Иван Вазов “Дядо
Йоцо гледа” е темата, която се падна на поправителната матура
по български език и литература. На изпита трябваше да се явяват
близо 3800 зрелостници в 163 училища в страната, които на
редовната сесия през май са имали двойки. Резултатите се очак-
ва да станат ясни около 10 септември.

Две са задължителните матури, на които зрелостниците се
явяват: по български език и литература и по един от 13-те учебни
предмета по избор. Поправителен изпит вчера полагаха тези,
които на изпита през май са получили двойки, тези, които тогава
не са се явили, както и неиздържалите матурите в предишните
години.

Според зам.-министъра на образованието Милена Дамянова
темата е благодатна за есе и интерпретативно съчинение. “Смя-
там, че зрелостниците ще се справят”, каза тя.

Вазов се падна и на
поправителната матура

Възрастна жена инвалид хвърлила през терасата на апарта-
мента си 1500 лв. на телефонни измамници. 79-годишната полу-
чила обаждане в сряда от непознат, който обяснил, че дъщеря й
е в операция, която продължава вече три часа. Според него по-
страдалата имала нужда от поставяне на златни пирони в единия
крак, за които трябва да бъде заплатена сумата от 10 000 лв.

По време на телефонния разговор възрастната жена чувала
женски писъци, които оприличила на дъщеря си. След като обяс-
нила, че не разполага с поисканата сума, непознатият мъж я
попитал дали има злато. Двамата се разбрали за притежаваната
от жената сума в размер на 1500 лв., които тя трябвало да хвърли
през терасата си, тъй като е със 100% инвалидност.

Жената описала човека, който приел парите като младо момче,
слабо, средно на ръст, с тъмна коса.

ЖЕНА ИНВАЛИД ХВЪРЛИ 1500 ЛВ.
НА ТЕЛЕФОННИ ИЗМАМНИЦИ
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О Б Щ И Н А  Г О Д Е Ч,
СОФИЙСКА ОБЛАСТ

били 309 892 на брой. Близо
половината от тях са в сектора
на търговията. Частният бизнес
в реалната икономика е давал
работа на 1.9 млн. души, като
произведената от тях добаве-
на стойност възлиза общо на
34.363 млрд. лв. Това показват
предварителните данни на
база подадени в Националния
статистически институт годиш-
ни отчети за дейността през
2011 г.

В промишлеността броят на
предприятията е 33 009, от ко-
ито 385 са в сектора на добив-
ната промишленост, а 30 361
са в преработващата промиш-
леност. В сравнение с предход-
ната 2010 г. броят на предпри-

309 хил. фирми храниха 1.9 млн.
души в България през 2011 г.
Те са произвели над 34 млрд. лв.
добавена стойност, близо
половината от тях са в търговията

Растат цените, на които производителите продават про-
дукцията си на вътрешния пазар и на клиентите им от
чужбина, става ясно от данни на НСИ. Това е първият сиг-
нал за предстоящо вдигане на цените, което се отразява в
по-висока инфлация.

Тенденцията е повсеместна за всички индустрии - от
добивната и преработващата промишленост до разпростра-
нението на ток, топлоенергия и газ. Средното вдигане на
производствените цени през юли е с 1.8% спрямо предход-
ния месец юни и с 3.15% по-високо спрямо цените от юли
миналата година. Данните отчитат вдигането на цените както
за вътрешния, така и за външния пазар.

Най-голямо е поскъпването при преработващата промиш-
леност, където влияние оказват главно машиностроенето и
производството на основни метали.

При добивната промишленост, която работи основно за
износ и разчита на ниската себестойност на продукцията си
в битката с конкурентите от чужбина, няма изменение на
цените спрямо предходния месец. Но за вътрешния пазар
компаниите от добивната промишленост са вдигнали цените
си с 1.7% спрямо месец юни, показват данните на Нацио-
налния статистически институт.

ния месец, като са добити 2 965
хил. тона въглища, кокс и др.
материали. Това сочат данните
на НСИ за производството на
горива през седмия месец от
годината. Значителен ръст е
отчетен и при производството
на електроенергия и дизелово
гориво, където увеличението е
с по 15%. Произведената през
юли електроенергия надхъврля
4 хиляди гигаватчаса, количе-
ствата дизелово гориво дости-
га 176 хил. тона.

Поради високите цени на
бензина ръстът в производство-
то на безоловен бензин е само
7% спрямо юни, като през най-
активния летен сезон са произ-
ведени 146 хиляди тона. Срав-

Общата събираемост на
задълженията на домакин-
ствата леко намалява през
юли, отчитат от Асоциация-
та на колекторските аген-
ции в България (АКАБГ).
Понижението спрямо юни
е  0.5 пункта (121.4 при
121.9 месец по-рано). Циф-
ровият показател следи
промените в тенденциите в
задлъжнялостта на дома-
кинствата от януари 2010
г., когато е фиксиран услов-
но на 100 пункта.

Символичният спад се
крие в “по-свободното” фи-
нансово поведение на хо-

Очакванията, че в Черноморския
басейн може да бъдат открити за-
лежи на нефт и газ, са напълно ос-
нователни. Ако се потвърди, това
което се очаква, няма да е необхо-
димо България да сключва договор
за доставка на природен газ. Това
коментира пред България Он Еър
енергийният експерт Христо Казан-
джиев. Според него обаче ще оста-
не и вносът на газ, но вече на мно-

ятията в преработващата про-
мишленост е намалял с 467.
Броят на заетите в промишле-
ния сектор през миналата го-
дина е възлизал на 631 296
души, показват още статисти-
ките.

Строителните предприятия,
развивали дейност през мина-
лата година, са били 19 518 и
в тях са намирали препитание
162 944 души. По-малко са
фирмите, които са се занимава-
ли със строителство на сгради.
За една година броят им е на-
малял със 738 фирми.

В търговията през миналата
година са работили 137 874
фирми, или 44.4% от всички
действали през миналата годи-
на компании, преброени на
база подадените отчети. Наети-
те служители са били 518 847
души, което е с 0.3% по-малко
от предходната 2010 година.

В сектора на услугите са
работили 119 491 предприятия,
което е с 0.9% повече спрямо
предходната 2010 г. Повече
нови фирми са стартирали в
областта на операциите с не-
движими имоти. За една годи-
на в тази ниша са разкрити
нови 565 дружества.

Услугите са дали работа на
600 хил. души през миналата
година, което е с 1% повече
спрямо предходната година.
Реализираната добавена стой-
ност от тези дружества се из-
числява на 11.030 млрд. лв.

Притокът на чужди инвестиции в реалния
сектор за миналата година възлизат на
21.616 млрд. евро, което е с 2.2% по-малко, в
сравнение с предходната 2010-а. Най-големи-
те вложения са направени в промишлеността,
към която са били насочени 8.741 млрд. евро.
В сектора на услугите са инвестирани 4.121
млрд. евро. През 2011 г. тези дейности
формират 59,5 на сто от общия обем на ПЧИ,
а относителният им дял общо нараства с 3,4
пункта спрямо предходната година. Намаля-
ват паричните потоци от чужди инвеститори в

СПАД НА ЧУЖДИТЕ ИНВЕСТИЦИИ ЗА 2011 Г.
строителството, като за миналата година те
възлизат на 775 млн. евро.
За придобиване на дълготрайни материални
активи са инвестирани 17.763 млрд. лв.,
което е с 9.5% повече, в сравнение със
същия период на предходната 2010-а. Най-
голям обем инвестиции в ДМА са вложени в
промишления сектор - 5 428 млн. лв., и в
сектора на услугите (в т.ч. търговия) - 3 961
млн. лева. В строителството инвестициите в
ДМА са 1 147 млн. лева, или с 16.2% по-
малко в сравнение с 2010 г.

Ф
ирмите, които са осъ-
ществявали дейност в
България през мина-
лата година в сфери
извън финансите, са

Предприятията в
промишлеността са

намалели с 467 за година

Инфлацията в
производството
достигна 1.8%

С 64% е скочило производството
на твърди горива през юли

нено с месец юли
2011 г., рафинери-
ите все пак отчи-
тат производствен
ръст от 17,7% при
безоловния бен-
зин и с близо 30%
при дизеловото
гориво, съобщава
НСИ.

Намаление на
годишна база се
отбелязва единст-
вено при произ-
водството на ток,
като през юли т.г.
намалението е с
4,8% спрямо сед-
мия месец на миналата година.

При доставките на горива
през юли се отчита увеличение
на месечна база за всички гру-
пи, с изключение на дизелово-
то гориво и природния газ,

където намалението е съответ-
но с 2% и с 18%. В същото вре-
ме е отчетен 60-процентен
ръст при доставките на твърди
горива и 37-процентен ръст при
пропан-бутана.

Събираемостта на задълженията
на домакинствата намалява

рата през летния сезон.
Цялостната стабилност пък
се обяснява със сезонната
заетост през лятото, която
гарантира на много хора
по-добро финансово поло-
жение.

От АКАБГ предвиждат
по-голям спад в събирае-
мостта през септември за-
ради приготовленията на
част от домакинствата с
деца за училище и за но-
вата академична година.

Строителство и транс-
порт пък продължават да
са сред критичните секто-
ри в сферата на между-

фирмената задлъжнялост.
Влиянието на кризата все
още се усеща в тези бран-
шове, отчитат от колектор-
ските агенции. В хранител-
но-вкусовата промишле-
ност се натрупват по-мал-
ко задължения и те се из-
плащат по-бързо. В състо-
яние на задлъжнялост из-
падат както фирмите от
малкия и среден бизнес,
така и големите корпора-
ции, показва още ана-
лизът на АКАБГ. Вземани-
ята от по-мащабните кор-
порации се събират по-
лесно, защото имат пове-

че възможности за съкра-
щаване на разходите си.
“Малките фирми често
ползват кредит, не за да
инвестират в нов проект
или да увеличат оборотно-
то си финансиране, а за да
покрият разходите по ос-
новополагащата си дей-
ност. Така, когато изпаднат
в затруднение, те имат по-
малко опции да съкратят
бюджета си и задължени-
ята им се натрупват, което
поставя оцеляването им
под въпрос”, коментира
Милена Виденова, управи-
тел на Кофас България.

Внасяният газ у нас ще поевтинява
го по-ниски цени.

 Мнението му е, че с този дого-
вор, който беше подписан в сряда,
България може само да спечели и
да повиши блогосъстоянието на хо-
рата. В последните 20 години това
е обектът с най-големи очаквания,
който ни се случва, обясни още Ка-
занджиев, като допълни обаче, че
дори и да бъдат открити залежи,
резултатите ще дойдат много по-

късно - след 5 години ще са ясни
резултатите, а евентуален добив
ще има след най-малко 10 години.

Що се отнася за проекта “Южен
поток” и за договорените по-ниски
цени на доставките на газ от “Газ-
пром”, енергийният експерт обяс-
ни, че договорената отстъпка за
цената е малък бонус, а големият
въпрос е какво е обещано от стра-
на на България.

Експерт:

ППППП
роизводството на твърди
горива през юли тази
година се е увеличило с
63,8% спрямо предход-
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ция на сградата на цент-
ралната жп гара в София,
съобщиха от Държавно
предприятие “Национал-
на компания “Желе-
зопътна инфраструктура”
(ДП НКЖИ). Броят на хо-
рата, които минават оттам
ежедневно, понякога до-
стига и 50 хиляди. Плани-
ра се след рехабилитаци-
ята централна гара да
бъде напълно архитек-
турно обновена, така че
да отговаря на изисквани-
ята за енергийна ефек-
тивност. За тази цел ще
бъде подменена дограма-
та - прозорци и врати.
Сградата щяла да бъде
пожарно обезопасена и
инсталационно осигурена
с много по-добри комуни-

Ще ремонтират
централната жп гара

Нова система за добив на дървесина ще бори спекулата с висо-
ките цени на дървата за огрев. Това заяви вчера министърът на
земеделието и храните Мирослав Найденов, който посети сечище-
склад на Югозападното държавно горско предприятие. Според нова-
та система, която предлага министерството, кметовете ще изготвят
списък с всички желаещи домакинства да си купят дърва за огрев.
Идеята е крайната цена за кубик дърва да не надвишава 50-60 лв.
Цените за кубик добита дървесина на самото сечище ще са между
36 и 40 лв. С транспорта цената няма да надвишава 50-60 лв., каза
министърът. Очаква се новата система да стане факт до месец. Всяко
домакинство ще може да добива до 10 кубика.

Найденов посочи, че проблем с добива на дървесина в момента
е транспортът, тъй като с години в горите не са правени никакви
инвестиции. Липсват пътища и затова е необходима високопроходи-
ма техника, която оскъпява добитата дървесина. От министерството
вече са се договорили с общините, които са обещали съдействие.
Найденов бе категоричен, че няма да има дефицит на дърва и спе-
кулация с цените. В момента всички желаещи домакинства от Благо-
евградско могат сами на място да си закупят дърва от сечището
срещу 12 лв. за кубик.

С 10%, или 500 хил. кубика дървесина повече ще добиват вече
държавните горски предприятия в страната. Във връзка с увеличените
обеми на добивана дървесина държавните горски предприятия ще
могат да наемат и работници. 10-процентното увеличение на добива-
ната дървесина няма да е за сметка на вече сключените договори.

За горска инфраструктура и пътища през тази година са заделени
40 млн. лв. 5 млн. куб. дървесина се добиват годишно в България, при
годишен прираст 12-13 млн. куб. Според министъра е наложително
добивът на дървесина да се увеличи.

възнамерява да изнесе в
България счетоводните офиси
на всички свои представител-
ствата, които се намират в

Американска IT компания мести
счетоводните си офиси в България

Планира се да има нови топли и удобни чакални,
не е ясно какво ще прави общината с мръсните
подлези под шатрата

Министерството на транс-
порта удължи до 3 декември
2012 г. срока за получаване на
оферти по процедурата за пре-
доставяне на концесия на ле-
тище Горна Оряховица, съобщи-
ха от ведомството. Документа-
цията за участие в откритата
процедура може да бъде купе-
на за 5200 лв. в срок до 30 но-
ември 2012 г. Обектът на кон-
цесията представлява граждан-
ско летище за обществено
ползване Горна Оряховица, ко-
ето включва: концесионна те-

На терминал 2 на
летище София има са-
лон за пушачи, съоб-
щиха от аеропорта.
Той е част от салона
за гости “Преслав”.
Достъпен е за всички
пътници, които прите-
жават клубни карти,
закупят покани за по-
сещение от гишето за
продажба на самолет-
ни билети или в самия
салон. Може да се из-
ползва и от пътници с
намалена подвижност,

Бившата сграда на Академи-
ята за обществени науки и сто-
панско управление (АОНСУ) в
Русе ще бъде разпродадена от
съдия-изпълнител заради 5 млн.
лв. дълг на строителния пред-
приемач Явор Блъсков, съобщи

кационни връзки. В ком-
плекса ще има възможно-
сти за получаване на ус-
луги от първа необходи-
мост, както и такива за
приятен престой на тери-
торията на приемното
здание с топли и удобни
чакални. До всички нива
на гаровия комплекс ще
се осигури достъп на
лица с намалена подвиж-
ност.

Това става възможно
след като Европейската
комисия склони да прена-
сочи част от парите по
Оперативна програма
“Транспорт” за реновира-
не на ключови желе-
зопътни сгради. За този
програмен период - до
2014 г., обаче парите ще
стигнат само за софийска-
та Централна гара. След
2014 г. в мярката ще се
включат жп гарите в
Пловдив и Бургас.

Още през септември
2011 г. транспортният ми-
нистър Ивайло Московски
каза, че ЕС е готова да
ни отпусне 43 млн. евро
от спестените пари по
програма “Транспорт” за
ремонт на жп гари. През
декември стана ясно, че
сумата пада на 30 млн.
евро. Сега индикативна-
та стойност на поръчката
за ремонта на централна-
та жп гара ще е 20 млн.
евро. Тръжната докумен-
тация може да бъде купе-
на в сградата на ДП
НКЖИ всеки работен ден
до 17 септември 2012 г.
включително. Срокът за
подаване на оферти е до
12 октомври 2012 г.

Проектът щял да до-
принесе за изпълнение на
поетите ангажименти на
България за развитие на
железопътната инфраст-
руктура, достигане на ев-

ропейските стандарти в
съответствие с политиката
на ЕС и стабилното разви-
тие на трансевропейските
транспортни мрежи, се по-
сочва в съобщението.

Същевременно не е
ясно дали се планират
дейности на подлезите с
големите сенници пред

гарата, където търговски-
те площи са напълно не-
използваеми заради
мръсотията и ужасната
смрад. Тази част на гара-
та се стопанисва от Сто-
личната община. Минала-
та зима част от шатрата,
монтирана по времето на
Стефан Софиянски, се

скъса и падна под тежест-
та на снега. Инцидентът
се размина само с един
леко пострадал минувач.
Въпреки че сегашната
кметица на София Йор-
данка Фандъкова заяви,
че шатрата трябва да се
премахне, съоръжението
продължава да си стои.

Европа. Това съобщи изпъл-
нителният директор на Бъл-
гарската агенция за инвести-
ции Борислав Стефанов по
повод нарасналия интерес от
външни компании за развива-
не на бизнес в страната.

Шефът на агенцията за ин-

вестиции Борислав Стефанов
поясни, че при евентуална ре-
ализация на проекта на аме-
риканската компания в стра-
ната ще бъдат разкрити меж-
ду 200 и 300 работни места.
“Тъй като мениджмънтът на
компанията ще вземе оконча-

телното решение в края на
септември, надяваме се про-
ектът им да се реализира в
страната”, поясни Стефанов.
Той добави, че освен Бълга-
рия от компанията са проуч-
вали и условията за бизнес в
Сърбия и Македония.

Г
оляма американска ком-
пания от областта на ин-
формационните техноло-
гии (IT) и дистрибуцията

О
ткрита е проце-
дура за възла-
гане на обще-
ствена поръчка
за рехабилита-

ритория с обща площ 2 115 405
кв.м, намиращи се в местността
Ашова, построените върху по-
землените имоти сгради, както
и сградите, съоръженията и
оборудването, които ще бъдат
изградени или монтирани от
концесионера на негов риск и
с негови средства при условия
и по ред, определени с конце-
сионния договор.

С обекта на концесията мо-
гат да се извършват дейности-
те на летищен оператор, дей-
ностите на оператор по назем-

но обслужване и други търгов-
ски дейности, които са съвмес-
тими с предназначението на
обекта. Концесията се предо-
ставя за срок от 35 години.
Срещу предоставеното право
да ползва летището концесио-
нерът ще бъде длъжен да за-
плаща годишни концесионни
плащания след изтичане на
първоначалния гратисен пери-
од, определен с офертата на
участника, но не по-дълъг от 4
години от влизане в сила на
концесионния договор.

ЗАРАДИ 5 МЛН. ЛВ. ДЪЛГ РАЗПРОДАВАТ
БИВШЕТО АОНСУ В РУСE

сайтът “Бряг”. Собственици на
жилища в известната някога
академия ги купили без да зна-
ят, че върху тях има ипотека.

Близо 200 имота, намиращи
се в седем сгради в двора на
бившето АОНСУ, са възбранени

от съдия-изпълнител заради
дълга на Явор Блъсков към ня-
колко банки. Върху пет от сгради-
те на строителния предприемач
има наложена ипотека. На други
две, които са още в груб строеж,
е ипотекирана земята под тях.

тъй като предлага са-
мостоятелен санита-
рен възел и е в бли-
зост до ескалатор и
асансьор. Вентилаци-
онната система е с ка-
пацитет за обслужване
на 52 души.

Така пушачите, ко-
ито искат да изпушат
цигара преди полет,
вече могат да направят
това. Досега на лети-
щето имаше салон за
пушачи само на терми-
нал 1 след гранична

проверка, а на терми-
нал 2, където е основ-
ният пътникопоток, ня-
маше обособено поме-
щение. Заплащането
за посещение в салон
“Преслав” може да ста-
не в брой или чрез кар-
ти. Единичната цена е

14,40 евро, или 28,16
лв. за престой до 3
часа. Работното време
на салона е съобразе-
но с разписанието на
полетите на летище
София - всеки ден, от
първи до последен по-
лет на терминал 2.

Нова система щяла
да стабилизира цените
на дървесината

Отвориха платен салон за пушене
на терминал 2 на летище София
Отвориха платен салон за пушене
на терминал 2 на летище София
Отвориха платен салон за пушене
на терминал 2 на летище София
Отвориха платен салон за пушене
на терминал 2 на летище София
Отвориха платен салон за пушене
на терминал 2 на летище София

Няма интерес към аеропорта
в Горна Оряховица
Няма интерес към аеропорта
в Горна Оряховица
Няма интерес към аеропорта
в Горна Оряховица
Няма интерес към аеропорта
в Горна Оряховица
Няма интерес към аеропорта
в Горна Оряховица
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с голяма част от министрите си и множе-
ство бизнес лидери германската канц-
лерка Ангела Меркел пристигна на по-
сещение в Пекин. Това е втората визита
на Меркел в Китай през тази година и
шестата, откакто оглави правителството
на най-развитата страна в Европа. Това
показва важността, която Берлин отдава
на сътрудничеството между Китай и Гер-
мания и което е от голямо значение за
възстановяване на световната икономи-
ка. Според аналитици пък Пекин смята,
че Германия играе все по-решаваща
роля в кризата на еврозоната, така че
Берлин се налага като неизбежен парт-
ньор в разговорите за разрешаването й.

Китай, чийто икономически растеж
се забави малко и чиито борсови пока-
затели са на най-ниското си ниво от три

Руските дипломати редовно ста-
ват жертви на грабеж в Брюксел за-
ради бездействието на полицията,
съобщи пресслужбата на постоянно-
то представителство на Русия в НАТО,
цитирана от ИТАР-ТАСС. “В безопас-
ност се чувстват само сътрудниците
на посолството на Русия в Белгия,
които живеят зад железната ограда
на охраняваната територия на дипло-
матическата мисия. Руските диплома-
ти в представителствата в ЕС и НАТО,
които живеят под наем в града, по-
стоянно стават мишена на престъпни-
ците”, се казва в съобщението.

По представените данни от миси-
ята на Русия към НАТО за последни-
те шест месеца са били обрани с
взлом квартирите на четирима руски
дипломати. “Взломни кражби е има-
ло и преди, при това някои от квар-
тирите са били обирани по два или
три пъти”. При това, се посочва в
съобщението, полицията демонстри-
ра пълна неспособност дори да по-
каже някаква активност, въпреки
монтираните камери за видеонаблю-
дение в домовете. Имало е случаи,
при които в петък вечер полицията е
отказвала да пристигне на местопро-
изшествието, аргументирайки се с
края на работната седмица. Групата
криминолози пристигнали едва след

телство е бил достигнат през през тази седми-
ца с пускането на пазара на поредната двего-
дишна емисия облигации на стойност 35 млрд.
долара.

Брутният вътрешен продукт на САЩ в мо-
мента е 15,720 трилиона долара, а през мина-
лата година държавният дълг на страната пре-
виши по размер американския БВП. На Ва-
шингтон му бе необходимо много време, дока-
то се реши да вдигне тавана на държавния
дълг с 1 трилион долара - от 15 трилиона до-
лара на 16 трилиона долара в момента. Смет-
ките показват, че федералното правителство
за денонощие взема кредити от 3,5 млрд. до-
лара.

Според експерти, ако се запази сегашната
бюджетна динамика, към юни 2013 г. държав-
ният дълг на САЩ ще достигне 17 трилиона
долара, а към март 2014 година - 18 трилиона
долара. Психологическият праг от 20 трилиона
долара може да бъде преодолян в средата на
октомври 2015 г.

Тези сметки не включват задълженията, на-
трупани от частния сектор в САЩ и американ-
ските домакинства, които в момента са 9,7 три-
лиона долара.

Кризата пак отведе
Меркел в Китай

Визитата на германския канцлер донесе
на „Еърбъс” сделка за 3,5 млрд. долара

и половина години насам, изпитва не-
благоприятно въздействие от труднос-
тите в Евросъюза, който е пазар № 1 за
китайския износ. Премиерът на Китай
Вън Цзябао изрази безпокойството си
от задълбочаването на кризата в евро-
зоната, но заяви готовността на страна-
та си да продължи да инвестира в Евро-
пейския съюз. Европейците се надяват
Китай да инвестира част от значител-
ните си валутни резерви в спасителни-
те фондове на еврозоната, но, както то-
белязва АФП, засега има малко при-
знаци за положителен отклик.

Вън Цзябао отбеляза също, че глав-
ните причини за тревога са свързани с
неблагоприятния вариант Гърция да на-
пусне еврозоната и с ефективността на
мерките, които Италия и Испания ще
вземат, за разрешаване на кризата. За
да разсее съмненията на Пекин в на-
деждността на еврото, Меркел от своя
страна информира подробно своя китай-
ски колега за мерките, които Европа

възнамерява да предприеме, за да пре-
бори кризата, като постави ударение
върху “абсолютната политическа воля”
да се укрепи еврото. В отговор Цзябао
подчерта, че този процес “няма да е
дълга спокойна река”.

На фона на забавянето на световна-
та икономика, проблемите с търговията
се смятат за едни от най-важните в дис-
кусиите мужду двете страни. В рамките
на усилията на Германия и Китай - два-
та най-големи износители в света, да
задълбочат търговските си отношения,
в присъствието на германския канцлер
Ангела Меркел и китайския премиер
Вън Цзябао китайската държавна банка
ICBC подписа с компанията “Еърбъс”
договор за закупуване на 50 самолета
на стойност 3,5 млрд. долара. Това спо-
разумение е първата значителна сдел-
ка на “Еърбъс” в Китай, откакто избухна
спорът между Пекин и ЕС по въпроса
за търговията с парниковите емисии.
Отказът на Пекин да приеме европей-
ската схема и да плаща такса за въгле-
роден диоксид доведе до анулирането
преди време на сделки на стойност
около 14 млрд. долара.

В
момент, когато първата евро-
пейска и втората световна ико-
номика - Германия, се нуждае
от подкрепа в условията на
дълговата криза в еврозоната,

Дългът на САЩ мина
всякакви рекордидва дни, за да снемат отпечатъци и

да направят оглед на обраната квар-
тира. “Единственото, което полиция-
та предлага на всички потърпевши,
са услугите на на психолог, който
трябва да помага на хората да се
примирят с извършеното срещу тях
престъпление”, заявил дипломат от
постоянното представителство на
Русия към НАТО пред ИТАР-ТАСС.

В отговор на официалната нота
за недопустимата ситуация белгий-
ското външно министерство дало да
се разбере, че за безопасността на
квартирите носят отговорност техни-
те обитатели, тъй като полицията не
била в състояние да предотврати
кражбите с взлом или да разкрива
престъпниците. През последните де-
сетина години криминалната обста-
новка в белгийската столица значи-
телно се влоши заради рязкото уве-
личение на броя на квартирните
кражби, уличните нападения, краж-
бите на автомобили и въоръжените
нападения на магазини. Това създа-
ва усещане за пълна безнаказаност
сред някои младежки общности, тъй
като дори в редките случаи, когато
извършителите на грабеж се окажат
на скамейката на подсъдимите, чес-
то те получават условни присъди,
посочва ИТАР-ТАСС.

ДДДДД
ържавният дълг на САЩ е достигнал
рекордната сума от 16 трилиона дола-
ра, гласи съобщение в лондонското
Сити. Новият исторически максимум на
задълженията на федералното прави-

РУСКИ ДИПЛОМАТИ СЕ
ОПЛАКВАТ ОТ БРЮКСЕЛ
РУСКИ ДИПЛОМАТИ СЕ
ОПЛАКВАТ ОТ БРЮКСЕЛ
РУСКИ ДИПЛОМАТИ СЕ
ОПЛАКВАТ ОТ БРЮКСЕЛ
РУСКИ ДИПЛОМАТИ СЕ
ОПЛАКВАТ ОТ БРЮКСЕЛ
РУСКИ ДИПЛОМАТИ СЕ
ОПЛАКВАТ ОТ БРЮКСЕЛ

Затопляне между
Русия и САЩ

Визовото споразумение меж-
ду Русия и САЩ ще влезе в сила
на 9 септември, 2012 г., съобщи
в. “Независимая газета”. От тази
дата руснаците и американци-
те, които искат да посетят
САЩ и Русия с цел отдих или
бизнес, ще могат да получат
многократни визи, чийто срок на
действие ще бъде в продълже-
ние на три години.

Багери в още три
ромски лагера

Френските власти са разру-
шили още три лагера, в които са
живеели над 150 роми от Източ-
на Европа. Два катуна са били
ликвидирани в парижкото пред-
градие Кретьой, а един в района
на Марсилия. В сряда бяха разру-
шени други два лагера, в които
са живеели около 600 роми. Ситу-
ацията с ромите във Франция
предизвиква безпокойството не
само на местните правозащитни
организации, но и сред експерти-
те на ООН по правата на човека,
които настояха Париж да не про-
вежда дискриминация.

ЕК иска от Сърбия
промяна на закон

Европейската комисия преду-
преди Сърбия, че не може да
очаква напредък в желанието си
да стане член на ЕС, ако не
отмени новоприетия закон, ог-
раничаващ независимостта на
сръбската централна банка. Ев-
рокомисарят по разширяването
Щефан Фюле отправи критики
към закона по време на срещата
със сръбския вицепремиер Суза-
на Грубешич, която отговаря за
евроинтеграцията.

Оланд и Рахой
с единна позиция

Лидерите на Франция и Испа-
ния са постигнали съгласие по
време на разговори в Мадрид, че
еврото е “необратимо”, предаде
АФП. “Искаме ЕС да продължи
напред и нито еврото, нито
единният пазар, нито съюзът ще
направят стъпка назад”, заяви
Рахой, на съвместна пресконфе-
ренция, а Оланд подчерта, че
двамата с Рахой “са отдадени на
необратимостта на еврото”.

„Карфур” съкращава
администрацията си

Ръководството на мегавери-
гата “Карфур” съобщи на синди-
катите, че съкращава 500-600
поста в администрацията във
Франция въз основа на план за
доброволно напускане. Компания-
та, която има 115 хил. служители
във Франция, “съобщи преди мал-
ко на избраните представители
от деветте комитета на засег-
натите предприятия, че ще
бъдат съкратени 500-600 поста
от общо 7000”. Веригата магази-
нирегистрира спад на чистата
си печалба с 14,3% през 2011 г.

Във връзка със Световния ден на
изчезналите хора, студенти от колежа

по изкуствата в Кашмир изразиха
своята съпричастност към роднините и

близките на изчезналите

Снимка БГНЕС
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иранската столица Техеран вчера бе откри-
та двудневната среща на Движението на
необвързаните държави, чиито жители
съставляват 55% от населението на света.
Форумът е представян от Иран като дипло-

B
Снимка БГНЕС

Въпреки сложните дипломатически отношения между
Техеран и Кайро, прекъснати заради подкрепата на

Египет за сваления шах на Иран и заради сключения
египетско-израелски мирен договор, и заявените

противоречия по въпроса за кризата в Сирия, лидерите
на двете страни демонстрираха топли отношения

Сирийската делегация се обиди на изказването на египетския
президент, а Бан Ки-мун осъди Иран за отричането на Холокоста

матически успех пред лицето на Запада, който се
опитва да постави страната в международна изолация
заради оспорваната й ядрена програма. Техеран се
надява да превърне тази международна организация
в противотежест на великите сили и най-вече на САЩ.

На срещата в Иран присъстват 29 държавни глави,
както и генералният секретар на ООН Бан Ки-мун,
който проведе редица срещи с иранските официални
лица в навечерието на форума, като основна точка от
дневния ред на разговорите бе иранската ядрена
програма.

Според наблюдатели едно от основните очаквания
от форума са да се приеме декларация, осъждаща
доминиращата роля на постоянните членки на Съвета
за сигурност (САЩ, Русия, Китай, Франция и Велико-
британия), както и санкциите, налагани срещу някои
от членовете на Движението на необвързаните (Иран,
Северна Корея, Сирия и Зимбабве).

В речта си при откриването на форума върховният
духовен лидер на Иран аятолах Али Хаменей заяви,
че “Иран никога няма да се опитва да се сдобие с
атомна бомба”. Същевременно Хаменей подчерта, че
“иранският народ няма да се откаже от правото си да
използва ядрената енергия за мирни цели”. Заради
оспорваната ядрена програма на Техеран Съветът за
сигурност на ООН е издал 6 резолюции, четири от
които са съпроводени със санкции. По този повод
аятолахът осъди “очевидната диктатура” на изпълни-
телния орган на световната организация, подчерта-
вайки, че Съветът за сигурност е “ирационална, не-
справедлива и антидемократична структура”.

Веднага след него думата взе президентът на Еги-
пет Мохамед Морси, който е първият египетски
държавник, който посещава Техеран след ислямската
революция през 1979 г. Дипломатическите отношения
между Кайро и Техеран бяха прекъснати заради под-
крепата на Египет за сваления шах на Иран и заради
сключения египетско-израелски мирен договор. В из-
казването си Мохамед Морси определи събитията в
Сирия като “революция срещу потиснически режим”,
подобна на тази преживяна от неговия народ преди
година. В резултат на коментара сирийската делега-
ция, водена от министър-председателя Уаел Надер
ал-Халки, напусна залата възмутена, без да чуе края
на изказването, в което Мохамед Морси заяви, че
“Египет е готов да работи с всеки, който иска да сложи
край на кръвопролитията”. Морси подчерта, че Египет
ще продължи да подкрепя палестинската кауза. По
думите му, Кайро ще оказва подкрепа, “докато не бъде
постигнато всестранно решение, което да подкрепи
правото на палестинския народ да решава собствено-
то си бъдеще и да създаде собствена държава на своя
територия”.

След изказването на египетския президент, от три-
буната на форума генералният секретар на ООН Бан
Ки-мун заклейми Иран за политиката на отричане на
Холокоста и правото на съществуване на държавата
Израел. “Остро осъждам всяка заплаха отправена от
един член на ООН към друг да го унищожи или да
отрича исторически факти като Холокоста. Да твърдиш,
че една държава-член на ООН няма правото да съще-
ствува или да я описваш с расистки термини е не
просто изконно грешно, но подкопава принципите,
които всички сме обещали да защитаваме”, заяви Бан
Ки-мун пред участниците във форума, което предизви-
ка остри реакции от страна на присъстващите в зала-
та ирански официални лица.

ръцкият премиер Андонис Самарас увери, че изготвяни-
ят сега от неговия кабинет пакет от мерки за икономии
в размер на 11,5 млрд. евро ще бъде последният, тъй
като “обществото не издържа повече”, и обеща, че в
следващите две години страната му ще е различна,
съобщават гръцките медии. Последен пакет от мерки е
този, който правителството ще представи на кредитори-
те, каза Самарас на заседание на Политическия коми-
тет на неговата партия Нова демокрация. “Гръцката
икономика не издържа повече”, каза още Самарас и
добави, че пакетът ще се съпътства още и с мерки за
растеж.
Той окачестви бюджетните съкращения като “трудни”,
но “неизбежни” и допълни, че без тях “Гърция би се
върнала отново на нулева позиция по отношение на
доверието към нея и де факто би излязла от еврозона-
та, което по думите му ще е несравнимо по-болезнено
за всички и катастрофално за страната”. Самарас
потвърди, че намерението на неговото правителство е
да спази договореностите, постигнати досега с между-
народните кредитори, и поясни, че срещу “лобито на
драхмата” вече се създава “лоби на съюзниците на
Гърция”. Медиите в Атина припомнят, че Самарас е
казал тези думи преди гласуването вчера по избора на
нов секретар на Политическия комитет на партията Нова
демокрация. Кандидати за този пост са Манолис Кефа-
лоянис, Никитас Какламанис и Сакис Ламбропулос.
Очаква се новият пакет от мерки да бъде готов следва-
щата седмица и да бъде представен на Тройката креди-
тори от ЕС, Европейската централна банка и Междуна-
родния валутен фонд.

Пътната мрежа на Украйна е оценена като
една от най-лошите в света. В класацията, напра-
вена според изследване на американския социо-
логически институт Галъп, от общо 148 страни Ук-
райна е на 133 място, предаде ИТАР-ТАСС. Мес-
тата в списъка са определени след анкета по
телефона сред близо 1000 шофьори във всяка една
от страните.

Сред съседите на Украйна най-висок рейтинг
заема Беларус, която е на 67 място в класацията.
Само четирима от анкетираните шофьори в Ук-
райна са били доволни от пътищата в страната.

При масово убийство на ко-
ренно население на Венецуела
през юли са загинали, според
официални данни, 80 индианци.
Група, представляваща индиан-
ците яномами, се обърна към ве-
нецуелското правителство с мол-
ба да разследва гибелта на жи-
телите от селището Иротатери.

Според свидетелства на
очевидци на масовата гибел,

Голямо петролно находище
е открито в шелфа на Мекси-
канския залив, предадоха ин-
формационните агенции. Про-
учванията са извършени от
мексиканската държавна ком-
пания Pemex.

Самарас: „Това е последен
пакет от болезнени мерки”

Г

Разследват масово
убийство на индианци
във Венецуела

селото, което се намира в тро-
пическите гори на страната, е
било напълно изпепелено. Там
са живеели около 80 човека,
засега е известно само за три-
ма оживели. Предполага се, че
златотърсачи са подпалили до-
мовете на индианците, тъй като
на мястото на кървавата драма
са били открити овъглени чо-
вешки тела.

Украинските пътища - пълна трагедия
Допустимата грешка в изследването е от 2 до 5
процента.

Междувременно държавната служба по пъти-
щата в Украйна призна, че финансирането на ки-
лометър път е три пъти по-голямо в Беларус, от-
колкото в страната. “От 175 000 километра пътища,
които се използват в страната, през миналата го-
дина са били ремонтирани само близо 2000 кило-
метра. С такива темпове ще ремонтираме шосета
и магистрали след 85 години”, каза пред журнали-
сти съветникът на председателя на държавната
служба по пътищата в Украйна Евгений Прусенко.

Откриха голямо петролно
находище в Мексиканския залив

Агенция “Асошиейтед прес”
уточнява, че сондажите са
извършени на 39 километра от
териториалните води на САЩ.
По предварителни данни нахо-
дището съдържа между 250 и
400 милиона барела петрол.

По думите на президента на
Мексико Фелипе Калдерон
делът на годишния добив от но-
вооткритите запаси може да
достигне една трета от общото
количество петрол, добивано от
Pemex към сегашния момент.

Морси провокира
„Необвързаните”
Морси провокира
„Необвързаните”
Морси провокира
„Необвързаните”
Морси провокира
„Необвързаните”
Морси провокира
„Необвързаните”

Унгария поиска да й бъдат върнати парите,
внесени в американската организация “Клеймс
конфърънс” (Claims Conference) за обезщетява-
не на оцелели от Холокоста. Унгарските власти
обвиниха организацията в непрозрачно разпре-
деляне на парите, предаде Франс прес. “Claims
Conference не можа да даде информация как са
използвани парите, изплатени от унгарското
правителство”, гласи комюнике, публикувано на
уебсайта на правителството.

“Унгарското правителство няколко пъти по-
иска да види счетоводните документи на Claims
Conference, но тъй като организацията не даде
никаква сметка за парите, правителството реши
да поиска те да му бъдат възстановени с лихви-
те”, се казва в комюникето. През декември 2007
г. социалистическото правителство на премиера
Ференц Дюрчани подписа споразумение с Фон-
дацията за еврейското наследство на Унгария
да изплати 21 млн. долара обезщетения за пет
години на всички унгарци, оцелели от Холокос-

Будапеща даде „заден
ход” за Холокоста

та. Фондацията бе натоварена да изплати обез-
щетенията на оцелелите от Холокоста унгарци,
живеещи в Унгария, и със съгласието на тога-
вашното правителство възложи на Claims
Conference да изплати компенсациите на живе-
ещите в чужбина унгарци.

Според Будапеща Фондацията за еврейско-
то наследство е получила за първите три години
12,6 млн. долара, от които две трети са били
прехвърлени на Claims Conference. Но от доку-
ментите, предоставени от организацията, не ста-
ва ясно нито кои са обезщетените лица, нито на
каква законова база са извършени плащанията,
посочва унгарското правителство. Консерватив-
ното правителство на Виктор Орбан добавя, че
още 4,2 милиона евро са прехвърлени на фонда-
цията, която продължава да държи тези пари и
на която ще бъде възложено обезщетяването и
на унгарците в чужбина. През Втората световна
война около 600 000 унгарски евреи са станали
жертви на Холокоста, посочва АФП.
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Свят

По повод публикация във в.ДУМА от
11 август 2012 г. за посещението на
южнокорейския президент Ли Мюн-
Бак на оспорвания японски остров
Такешима (за Република Корея
остров Докто - бел.ред) в редакцията
на вестника бе получено писмо от
Негово Превъзходителство г-н
Макото Ито, посланик на Япония в
Република България, в което е
представена официалната позиция
на неговата страна за принадлеж-
ността на острова към територията
на Япония.

  

 В светлината на историческите
факти и въз основата на международ-
ното право Такешима е неделима и
прилежаща част от японската терито-
рия. Съществува териториален спор за
Такешима с Република Корея (РК), и
наскоро президентът Ли нелегално
стъпи на Такешима. Позицията на Япо-
ния е, че ние трябва да разрешим те-
риториалния спор по един спокоен и
мирен начин, основан на международ-
ното право.

 Въз основа на гореупоменатата
идея на 21 август Япония официално
представи на РК дипломатическо пред-
ложение за завеждане на дело в Между-
народния съд чрез специално съглаше-
ние между двете страни и предложи по-
мирение, базирано на “Размяна на ноти
за сключване на споразумение за разре-
шаването на споровете”, за да се разре-
ши спорът за суверенитета на Такешима
по един спокоен, честен и мирен начин,
основан на международното право.

дин от основните
митове на социоло-
гията, че в Русия на
практика няма сред-
на класа, беше раз-

Средната класа
съществува
Отличителна черта на средната класа, към която се причисляват 54% от руснаците,
не е толерантността към околните, както е при обикновените руски хора

Елена НОВОСЕЛОВА Коментар

ВАЛЕРИЙ ФЬОДОРОВ,
ГЕНЕРАЛЕН ДИРЕКТОР НА ОБЩОРУСКИЯ ЦЕНТЪР
ЗА ИЗУЧАВАНЕ НА ОБЩЕСТВЕНОТО МНЕНИЕ

Именно средната класа е прието да се смята за образцова-
та класа на обществото. И вече всеки втори се идентифици-
ра с тази група... Наистина засега нашите хора не се
държат като средна класа, защото не знаят какво трябва да
е поведението им. Вторият извод е свързан с интелигенция-
та: тази натура продължава, макар и бавно, да си отива от
нашия живот. Вече не е модно да се самоотнасяш към
интелигенцията. Тя остана самоназвание за обширната
съветска “средна класа”, но за новите слоеве загуби своя
престиж. Интересно е, че по-рано претендиращият за интели-
гентност знаеше как изглежда интелигентния човек, как
постъпва, какви книги чете, на кого ходи на гости, как
прекарва времето си. Новата образцова “средна” класа на
обществото ни още не е изработила такива понятия. И
колкото по-скоро ги изработи, толкова по-добре.

една трета от запитаните се
дразнят от съседство с мигран-
ти от Средна Азия. При това
тези, които не се причисляват
към гордото племе на средна-
та класа, се оказват по-толе-
рантни към обкръжението си.

Странна представа имат
руснаците и за материалното
положение на това съсловие.
Към средната класа отнасят
себе си не само ръководители,
специалисти и служещи, но и
над една трета от неработещи-
те пенсионери. Оказва се, че
материалният фактор не е оп-
ределящ за руснаците в тази
ситуация. Почти половината
анкетирани, убедени, че имен-
но те са онзи “здрав, буржоа-

зен слой”, нямат средства за
купуването на битова техника,
едва 4% могат да си позволят
да купят автомобил и нито
един от запитаните няма пари
за жилище.

Има и тънкости. Неизвестно
защо, но медиците и работещи-
те в промишлените предприя-
тия средно по-често от другите
се причисляват към средната
класа. Още по-интересно е с
интелигенцията. Тези, които
наблюдават често масовата
наглост в транспорта или без-
пардонността на руските тури-
сти зад граница, много ще се
учудят, като разберат, че една
трета от руснаците се имат за
интелигенти. Най-често така се
представят жените и работещи-
те в сферата на образованието.

Анализаторите от “Среда”
твърдят, че руснаците, които се
самоидентифицират като сред-
на класа, са доста консерва-
тивни. Те по-често се съглася-
ват с твърдението, че “минало-
то е по-важно от бъдещето”,
склонни са към колективизъм,
докато в същото време инте-
лигентите, напротив, към инди-
видуализъм. Руската средна
класа е доверчива: равнището
на доверие в църквата, патри-
арх Кирил, Владимир Путин и
дори съвременната медицина
е по-голямо, отколкото средно-
то за Русия. Що се отнася до
интелигентите, те като цяло са
по-малко доверчиви. Те по-че-
сто са склонни да бъдат на

страната на опозицията, по-
рядко се доверяват на патри-
арха, макар сред тях често да
има православни и хора често
ходещи на църква. При това
именно интелигентите очакват
от свещениците заемането на

позиция по обществено-поли-
тически въпроси и смятат
църквата за част от руската
държавност и стълб на тради-
циите. Основното искане на ин-
телигентите към църквата е тя
да бъде скромна.

Е
веян от самите руснаци. По
данни на общоруско изследва-
не, проведено от социологиче-
ската агенция “Среда”, към
средната класа се причисляват
повече от половината анкети-
рани. Напомняме, че експер-
тите обикновено назовават
друга цифра: от 5 до 20 на сто
от анкетираните.

По наблюденията на соци-
олозите от “Среда” се получа-
ва необичайна картина. Напри-
мер отличителна черта на
средната класа, към която се
причисляват 54% от руснаци-
те, се оказва снобизмът и не-
желанието да имаш нищо
общо с наркомани, пиещи,
болни от СПИН, осъждани и с
хора с нетрадиционна сексу-
ална ориентация. Освен това

Позиция на Япония за Такешима
 РК е важен член на глобалното

общество и подкрепя върховенството
на закона сред международната общ-
ност чрез дейностите си в Организаци-
ята на обединените нации и други меж-
дународни организации. Освен това, РК
се позиционира чрез слога на “Глобал-
на Корея”. В този смисъл Япония вярва,
че РК трябва честно и недвусмислено
да приеме предложението на Япония,
ако наистина вярва в претенциите си
към островите.

 Докато Япония наскоро положи
усилия за установяването на отноше-
ния с поглед напред с РК на много нива,
президентът Ли незаконно стъпи на Та-
кешима на 10 август, което открито по-
мрачи нашите взаимни връзки. Япония
се надява, че РК ще отвърне честно на
добрите намерения на Япония.

 Действието на президента Ли още
веднъж насочи вниманието на въпроса
за суверенитета на островите. Обаче
островите са несъмнено неделима и
прилежаща част от японската терито-
рия според международното право,
което е подкрепено от историческите
факти.

Исторически факти

 Голям брой исторически докумен-
ти потвърждават, че Япония е устано-
вила суверенитет над Такешима поне
до средата на ХVII в. От друга страна,
няма никакви доказателства, че Корея
е имала контрол на Такешима преди
установяването на японския териториа-
лен суверенитет.

 През януари 1905 г. нашето пра-
вителство издаде решение на кабине-

та да включи Такешима в префектура
Шимане. По-късно, по време на съста-
вянето на Мирния договор от Сан
Франциско, РК предаде на САЩ иска-
не за включване на Такешима в тери-
ториите, от които Япония трябва да се
откаже. САЩ отхвърлиха искането, из-
разявайки позицията, че Такешима е
неделима част от японската територия.
Позицията беше потвърдена допълни-
телно от факта, че Такешима по-късно
беше определен за тренировъчен по-
лигон за силите на САЩ в Япония през
1952 г. чрез двустранно споразумение
в Договора за сигурност между Япония
и САЩ.

 В светлината на историческите
факти и въз основа на международното
право, Такешима е неделима и приле-
жаща част от японската територия.
Въпреки това, през 1952 г. РК едност-
ранно обяви изкуствена граница, включ-
ваща Такешима (която нарече Линията
Сингман Рее), в открито противоречие
на международното право, и РК неле-
гално окупира Такешима до ден дне-
шен.

 РК твърди, че остров Усан, който
е описан в стари корейски текстове като
“Sinjeung Dong Yeoji Seungnam (A
Revised Edition of the Augmented Survey
of the Geography of Korea: 1531)”, е
днешната Такешима. Но в картата на
“Sinjeung Dong Yeoji Seungnam (A
Revised Edition of the Augmented Survey
of the Geography of Korea)” (Приложе-
ние), остров Усан се намира на запад
от остров Уцурьо. Но всъщност Такеши-
ма се намира на изток от остров Уцу-
рьо. Това ясно показва, че остров Усан
не е днешната Такешима.

оворителката на базираната в
Париж организация Сирийски
национален съвет, една от
главните фигури в съпротивата
срещу режима на Башар Асад
- Басма Кодмани, заяви, че
напуска работата си, за да се
координира по-добре с бунтов-
ническите сили вътре в Сирия
и да помогне на хуманитарни-
те усилия, предаде Асошией-
тед прес. Кодмани изрази
надежда опозиционните групи
да отправят единен апел за
помощ. Според нея политичес-
ките изгнаници са навредили
на каузата на сирийската
опозиция заради вътрешни
разногласия.
Кодмани смята, че организа-
цията не полага достатъчно
усилия, за да подкрепи все
по-ожесточеното въстание
срещу правителството в Да-
маск и трябва да бъде заме-
нена от нова политическа
власт, предаде Ройтерс. Си-
рийският национален съвет бе
създаден в Истанбул миналата
година, за да оглави демокра-
тичния преход, ако Асад
падне, но бе обвинен, че е
доминиран от ислямисти,
припомня Ройтерс.

Г

Басма
Кодмани
се оттегля

Басма
Кодмани
се оттегля

Басма
Кодмани
се оттегля

Басма
Кодмани
се оттегля

Басма
Кодмани
се оттегля
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Интервю
Васил Петров:

Благотворителността
е съкровен акт
Важно е да даваш от сърце и да си щастлив от това, че
помагаш, убеден е известният певец, който ще изнесе
концерт на Празниците на изкуствата „Аполония” в Созопол

Интервю на
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

 За кой път участвах-
те на Банско джаз фест -
всъщност пропускали ли
сте издание?

- Само един-единствен
път пропуснах. Винаги се
представям с най-различни
проекти. Този път беше най-
интересно, защото проектът
ми е нов, непознат, изцяло
нов репертоар. Представих-
ме го с Биг бенда на Наци-
оналното радио и Антони
Дончев. И беше едно хубаво
предизвикателство за мен,
както и да представя новата
си продукция - част от нея
малко сурова, но се получи
добре.

 Винаги изпълнявате
нещо ново, но давате на
публиката и онова, което
очаква и обича като “New
York, New York”, “May Way”
и др.

- Така е.
 Банско джаз фест и

“Аполония” изглежда са две
любови, на които остава-
те верен през годините.

- Доста отдавна наисти-
на... И на “Аполония” само
една година не присъствах,
там съм почти от началото
на кариерата ми, от 1994 г. В
началото имахме там кон-
церти с Людмил Георгиев и
Румен Тосков, Бог да ги про-
сти. След това имах най-раз-
лични самостоятелни изяви.
Сега отивам отново.

 Какво е различното
очарование на фестивали-
те в сравнение с концерти-
те, турнетата, клубните
изяви?

- Много по-различно е.
Защото атмосферата е по-
празнична, по-весела, изпъл-
нена с очакване. Има някак-
во специфично обаяние.

 Казвали сте, че се
гордеете, че сте българин.
Кое от българското под-
крепя това ваше самочув-
ствие?

- Гордост не би трябвало
да изпитваме, по-скоро се
радвам, че съм българин.
Господ е решил, че трябва
да се родя в България, в
София, защото явно е имал
нещо предвид. Прекалената
гордост, въобще гордостта е
лош съветник, защото засле-
пява и не ти позволява да
видиш собствените си недо-
статъци. А смирението ти
дава възможност да видиш
грешките си и да ги изпра-
виш. Но не е правилно човек
и да се подценява, прекале-
но ниското самочувствие е
лошо. Трябва да видим доб-
рите неща, да се стараем да
вършим добри дела - има
кой да ги оцени. Не е необ-
ходимо сами да си ги изтък-
ваме, да казваме колко сме
велики и неотразими. А ина-
че - трябва да благодарим
на Бога, че ни е дал шанса
да живеем в такава красива
природа, да се постараем да
се грижим за нея по-внима-
телно и да я опазваме. От
друга страна, има много как-
во да се желае... Но нека да
не сме алчни и прекалено
големи песимисти.

 Ученик сте на маест-
ро Ангел Заберски - при-
знат майстор в областта

на българската популярна
музика. Каква основа ви
даде той като педагог и
музикант? И като компози-
тор - защото вие също
създавате песни.

- Професионализма. Той
ме научи да вокализирам, да
пея професионално, да ди-
шам правилно, което е осно-
вата на пеенето, с дълга пе-
дагогическа работа, с повта-
ряне на едни и същи упраж-
нения с часове, дни и месе-
ци, успя да ми извади гласа,
да формира основата. Доста
ми е дал! Разбира се - и като
композитор. Със сина му Ан-
гел Заберски младши и до-
сега работя много добре - и
като музикален продуцент, и
като аранжор.

 Свирите на пиано и
на класическа китара - ос-
вен за композирането това
вероятно ви помага много
при замисъла и осъществя-
ването на мащабните ви
проекти с Пловдивската,
Плевенската и Софийската
филхармония, с оперните
прими Красимира Стоянова
и Христина Ангелакова, с
квартет “Димов” и др.?

- Да, инструментът пома-
га. И образованието в ака-
демията помага, това е
нещо, което те изгражда
професионално и ти дава
солидна основа, на която,
като стъпиш, се чувстваш по-
сигурен. През юни имах на
Античния театър в Пловдив
концерт със Софийската
филхармония под диригент-
ството на Любка Биаджони -
мина с много голям успех.
Ще го повторим на 20 сеп-
тември в София, в зала
“България”.

 От години ръководи-
те собствен пиано бар. От
голямата сцена, през запи-
сите до интимността на
клубната обстановка - как-
во ви дава този разнообра-
зен опит?

- Всъщност имам пиано
бар от 2004 г. досега - беше
“The Voice”, сега е “May Way”.
И в Новотел Пловдив също
имам пиано бар. От любопит-
ство го правя, това е хоби.

 Франк Синатра какво
е в кариерата ви?

- Макар че му обърнах по-
сериозно внимание чак след
като ме оприличиха на него,
на практика Синатра е една
школа от живота, от шоу биз-
неса, от певческата кариера
на много певци, от който
може много да научиш.

 А какво е да пееш джаз
в Америка - родината на
жанра?

- Същото, каквото да
пееш и в Токио, и някъде в
Европа. Е, разбира се, има
го усещането, че Америка е
родината на джаза, Ню Ор-
лийнс, ако има изкуство, ко-
ето изцяло е измислено от
тях, това е джазът.

 Малкият пазар в
България ограничава ли му-
зиканта? Вие имате изда-
дени много албуми и големи
продажби.

- Не би трябвало да му
попречи. Човек, който си све-
рява часовника със светов-
ните постижения в областта
на музиката, би трябвало да
не се ограничава. И, дай
Боже, да има шанс да не се
ограничава в една географ-
ска ширина, а да има късме-
та да пътува.

 Наградите какво са за
вас?

- Наградите са нещо ху-
баво, особено на престижни
фестивали. Любовта на пуб-
ликата, разбира се, е най-
важното, но много е приятно
да получиш такова призна-
ние от гилдията, от колегите
си.

 Имате много спокоен
стил на пеене - без агре-
сивна проява на гласови и
технически възможности,
без смайващи ефекти.

- Всеки го разбира по
свой начин. Не знам при
мен точно какво е, но по
принцип за всички сценич-
ни изкуства е важно човек
да е спокоен, да е до-
статъчно добре мотивиран
за това, което прави. Той
няма да стане по-убедите-
лен, ако е по-агресивен и
повече крещи.

 Другата муза - на ри-
суването, кога ви спохож-
да? Показали сте шест гра-
фики на изложбата в чита-

лището в Банско заедно с
други, много известни ху-
дожници.

- Съвсем спонтанно се
получава. Изработил съм си
някаква своя графична тех-
ника. Години не бях рисувал,
правя го за удоволствие.
Баща ми също рисува, той е
картограф, но не знам откъ-
де точно е този ген у мен.

 Каква е ролята на се-
мейството за формиране-
то и постиженията на
един човек? Най-напред на
онова, в което се раждаме
и растем, а след това и на
другото, което сами създа-
ваме?

- Това е по-голямата не-
гова отговорност - когато той
започне да създава семей-
ство. Въпреки че до голяма
степен оформянето на лич-
ността зависи от това как ро-
дителите ще подходят към
него, как ще го възпитат.
Препоръчвам на всички да
имат този силен контакт с
родителите си, какъвто имам
аз, защото родителите са хо-
рата, които мислят най-доб-
рото за детето си. Никога
няма да му дадат лош съвет.

 Участвате в концер-
ти в помощ на деца в не-
равностойно положение.
Въпрос на финансови
възможности ли е благо-
творителността, или по-
скоро на вътрешна потреб-
ност да се помага на дру-
гите?

- Откликвал съм на таки-
ва покани, но благотворител-
ността не е такава, ако се
афишира прекалено много.
Само ако каузата си струва
да й се дава гласност и от
тази гласност да дойде по-
голяма помощ за нея и за
хората, на които помагаш,
тогава може да допуснеш
някаква публичност. Иначе,
ако решиш сам да помагаш,
трябва да го направиш аб-

Името на ВАСИЛ ПЕТРОВ отдавна е запазена марка за професи-
онализъм, изтънчено сценично присъствие и елегантност.
Завършил е НМА “Панчо Владигеров” през 1990 г. Има огромен
репертоар от стандарти и кавъри, поп и джаз. Издал е няколко
успешни албума - “Васил Петров пее Гершуин”, “Нещо различно”,
“Дует с Румен Тосков”, “Петров пее Пармаков”, “Другият”, “Васил
Петров - джаз и блус”... Най-новият му албум бе изкупен за
часове по време на Банско джаз фест по-рано този месец,
където изнесе концерт с Биг бенда на БНР. Певецът работи
активно, а изявите му са на различни сцени - от клубове и пиано
барове до престижни концертни подиуми и фестивали. Гастроли-
рал е в Швеция, Финландия, страните от бивша Югославия,
Норвегия, САЩ и др. Работил е с най-известните български джаз
изпълнители и композитори - Румен Тосков, Васил Пармаков и
Венцеслав Михайлов, с формациите “Акустична версия” и Биг
бенда на Вили Казасян. Има съвместни проекти с филхармонии и
оперни изпълнители, с американските джазмени Дан Морети и
Фил Проженцано, както и с много други. Васил Петров е носител
на престижни отличия, сред които и голямата награда на Празни-
ците на изкуствата в Созопол “Аполон Токсофорос 2011”. Той ще
изнесе концерт под наслов “Cheek to Cheek” на амфитеатър
“Аполония” на 3 септември от 21 ч. с участието на младата
певица Кристина Кирова.

солютно тайно. Както казва
Христос - лявата ти ръка не
трябва да знае какво прави
дясната. Трябва да дадеш от
сърце. Да чувстваш, че си
щастлив от това, което пра-
виш, а не да го правиш, за-
ради това, че някой ще те
забележи. Помните ли исто-
рията за бедната вдовица,
която пуснала един кодрант
в съкровищницата, Исус ка-
зал на учениците си, че тая
бедна вдовица е турила по-
вече от всички, защото
всички са пуснали от из-
лишъка си, а тя е турила в
съкровищницата цялата си
прехрана. Това е смисълът
на благотворителността. И
лишението. Но без да се
тълкува превратно. И там
трябва да има мярка. Не
бива да злоупотребяваш с
даденото ти от Бога.

 Кое според вас е не-
простим грях?

- Самоубийството. Защо-
то не си оставяш време за
разкаяние. Дори и много да
си съгрешил, можеш в един
момент искрено да се пока-
еш и да получиш опроще-
ние на греховете си, да спа-
сиш душата си все пак. А ако
се самоубиеш, губиш този
шанс.

 А какво трябва да
прави човек с живота си?

- Господ ни е дал свобод-
на воля и ние можем да пра-
вим, каквото искаме с живо-
та си. Човек трябва да открие
истинското си призвание, да
види към какво го е призвал
Господ, защото той го е при-
звал там, където го бива най-
много. И не трябва да поха-
бява талантите си. Това е
много голям грях - да имаш
талант и да го потискаш. Чо-
век трябва да търси връзка-
та си с Бога през целия си
живот, да върви по правил-
ните пътеки, да прави това,
което е най-полезно за него.
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Общество
31

Датата

Селекционерът �
най�големият секрет

Слепота и прозрение

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

ВЛАДИМИР
НИКОЛОВ

12 - РАЖДА СЕ ГАЙ ЦЕЗАР ГЕРМАНИК, РИМ-
СКИ ИМПЕРАТОР (УМИРА 41 Г.). Като малък

майка му го обличала в
малки войнишки дрехи и
войниците започнали да
го наричат “Калигула”,
което означава “Ботуш-
чето” на латински. Той си
печели този прякор зара-
ди малките обувки, които
били част от “костюма” му. Като император е
известен със своя показно екстравагантен, екс-
центричен и жесток деспотизъм. Запомнен е като
лудия заради странните му действия и решения.

1786 - РАЖДА СЕ МИШЕЛ ЙОЖЕН ШЕВ-
РЬОЛ, ФРЕНСКИ ХИМИК И ФИЗИК (УМИРА
1889 Г.). Изследва главно

състава на мазнините и осапу-
няването им. Работи върху цве-
товете и багренето, получава-
нето на чисти мастни киселини
и производството на свещи.
През 1825 г. на името на Шев-
рьол и Гей Люсак бил издаден
патент за производство на стеаринови свещи.

1888 - ДЖОН БОЙД ДЪНЛОП ПОЛУЧАВА ПА-
ТЕНТ ЗА „ПНЕВМАТИЧЕН ОБ-
РЪЧ”. Шотландският изобретател

всъщност създава пневматичната
гума за велосипеди. По-късно обаче
патентното ведомство определя па-
тента на Робърт Уилям Томсън за
пневматична гума за по-ранен.
Въпреки това изобретението на
Дънлоп става определящо за създа-
ването на съвременната автомобилна гума.

1897 - ТОМАС ЕДИСОН ПАТЕНТОВА КИНЕ
ТОСКОПА. Пред-

шественикът на съв-
ременния прожек-
ционен апарат пуб-
лично е демонстри-
ран през май 1891 г.
Кинетоскопите се
инсталирали като
монетни автомати,
от които зрителите
можели да гледат
кратки филми. Това било важно за Едисон,
който търсел начин да забавлява клиентите,
докато слушат музика на неговия фонограф.
Томас Едисон се смята за един от най-плодо-
творните изобретатели на своето време с ре-
корден брой патенти на свое име - 1093.

1913 - РАЖДА СЕ ГЕОРГИ ПАВЛОВ-ПАВЛЕ-
ТО, ХУДОЖНИК (УМИРА 1995 Г.). Творчест-

вото му е основно в областта
на пейзажа, градския пей-
заж, портрета и интериора.
Сътрудничи на вестници и
списания със свои илюстра-
ции. Автор на монографии за
български художници, сред
които Теню Пиндарев, Кирил
Цонев, Георги Попов. Негови
творби са притежание на НХГ,
художествени галерии в
страната и частни колекции у нас и в чужбина.

1941 - УМИРА МАРИНА ЦВЕТАЕВА, РУСКИ
ПОЕТ, ПРОЗАИК И ПРЕВОДАЧ (Р. 1892 Г.).

Една от най-значимите лично-
сти на руската литература от
XX в., както и от най-обичаните
руски поетеси. Пише стихове
от 6-годишна. Първият сборник
“Вечерен албум” издава със
свои средства. Получава обра-
зованието си извън Русия, а
през 1922 г. емигрира в чуж-
бина заедно с дъщеря си.
През лятото на 1939-а се
връща в Москва, но заради войната е евакуи-
рана в провинцията. Самоубива се, като точно-
то място на гроба й е неизвестно.

1980 - В ПОЛША Е ОСНОВАН ПРОФСЪЮ-
ЗЪТ СОЛИДАР-
НОСТ”. Рождено-

то му място е Гданск,
а един от “бащите”
му е Лех Валенса.
През 1989 г. “Соли-
дарност” печели из-
борите, а през декем-
ври 1990-а Валенса е
избран за президент.
По решение на Евро-
пейския парламент от 28 септември 2005 г. 31
август е обявен за Международен ден на сво-
бодата и солидарността. Предложението идва
месец по-рано в специална декларация, приета
в Гданск по повод 25-годишнината от създава-
нето на полския профсъюз.

в разказа на Вазов „Дядо Йоцо гледа”

“Дядо Йоцо гледа” е
изключително трогателен
разказ. В него Вазов изо-
ставя епичността на перо-
то си, за да опише съвсем
човешки и лирично осво-
бодена България през усе-
щанията на един слепец.

Дядо Йоцо със своите
ръце и въображение си
представя новата страна, в
която живее - опипва фу-
ражката на един войник,
еполетите на един околий-
ски началник и така разби-
ра как се е променил жи-
вотът наоколо. После му
разказват, че български ин-
женери ще правят желе-
зопътна линия. Героят на

Вазов изпада във възторг,
че държавата му има свои
собствени учени хора, свои
собствени планове, свое
бъдеще и съжалява, че не
може да види това с очите
си. Не напразно Вазов
пише: “Сега “българското”
му се представи нещо ве-
лико, могъществено, нео-
бятно...”

“Дядо Йоцо” е слънчев
разказ за оптимизъм, ма-
кар и с трагичен край, с
който може би Вазов иска
да покаже, че старото си
отива, идва новото. Все пак
старецът си отива с жаден
ум, който “вижда” как там,
където е било планина,
вече минават влаковете.

Днес обаче никой не
може да повтори възторга
на “Дядо Йоцо”. Преходът

се постара да убие литера-
турата. Днес дядо Йоцо
няма какво да чуе. Влако-
вете, гордостта на нова
България, са на път да
бъдат продадени и унищо-
жени. Там, където преди
имаше релси, сега стърчат
окрадени железа и растат
само бурени. БДЖ отива
на кино, убивана от тези,
които нямат ни историчес-
ка памет, ни виждане за
бъдещето.

Учените хора на Бълга-
рия избягаха в чужбина и
оставиха след себе си
тъжен вакуум. Армията
също върви към изсъхване
и днес, най-малкото, тя не
предизвиква никаква гор-
дост. Няма какво да зарад-
ва стареца, ако тръгне да
докосва еполети или бляс-

каво оръжие. Най-много да
се сблъска с бутонката на
премиера или да чуе как
същият този министър-
председател крещи по ста-
диона или псува защо не
му подават.

Фабриките не работят,
земята запустява, селата
остават без хора. Днес
България е държава, която
прилича на хартийка,
захвърлена отстрани на
пътя. Дядо Йоцо би бродил
из тази страна, без да чуе
звуци, които будят гордост.
Защото тишината след раз-
рушението е най-страшна-
та тишина на света. Героят
на Вазов би усетил единст-
вено нея. Тишина, наруша-
вана от време на време от
някоя нова чалга-песен.

Разказът на Вазов е

велик, защото метафората
за слепеца, който вижда с
въображението си, е неве-
роятна. Удивлението и пре-
клонението на един старец
заради това, че е доживял
да усети как страната му
тръгва нагоре, свободна и
модерна. Този затрогващ
оптимизъм е най-ценното,
което бихме взели за себе
си от класика, от народния
поет. Но не можем. Защото
днес дядо Йоцо не би ви-
дял нищо, освен безкрай-
но свободно падане и ужас
без край. Нито късче свет-
лина, нито усещане за
възторг. И още нещо - по-
добре днешният дядо Йоцо
да остане сляп, защото
прозре ли в бъдещето ни,
ще се ужаси - там няма
нищо за гледане.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Засекретяването на
избора на селекционер
стана поредният позорен
акт на сегашното ръко-
водство на Българската
федерация по волейбол.
Преди малко повече от
два месеца нашенските
управници на играта с
лека ръка махнаха най-
успешния български тре-
ньор в този спорт Радос-
тин Стойчев като нацио-
нален селекционер. Чес-
толюбивият специалист,
трикратен световен, евро-
пейски и италиански
шампион с Тренто, пък
постави ултиматум, че
може да се върне начело
на отбор само срещу ос-
тавката на целия Управи-
телен съвет. Дори вез-
десъщият премиер Бойко
Борисов не успя да поту-

ши нечувания скандал
тогава и за Олимпиадата
в Лондон нашите замина-
ха след соломоновско
(по-скоро патово) реше-
ние да бъдат водени от
помощниците на Стойчев
Найден Найденов и Ка-
мило Плачи. Но не в тан-
дем, а с първенстваща
роля на българина. В
Лондон пък смятаните за
обречени заради скан-
далното обезглавяване
на тима волейболисти
учудиха света и спечели-
ха първото място, макар
и в по-леката група, а
после останаха на косъм
от медалите и се нареди-
ха четвърти в света.

Само че по време на
Олимпиадата всички виж-
даха, че треньорът всъщ-
ност е Камило Плачи, а
Найден Найденов само
превеждаше, защото го-
вори и италиански от го-
дините, когато се състе-
заваше на Ботуша. А на-
края треньорските му изя-
ви стигаха само да при-
бави едно “Айде, вървете.
Можете” и тем подобни.
Но при завръщането на
волейболистите шефове-
те на федерацията дадо-
ха надежди на пазард-

жиклията, че може и сам
да води отбора. Същото
обаче са казали и на ита-
лианеца, с когото са во-
дени паралелни, бих ка-
зал, задкулисни прегово-
ри. И когато той се съгла-
си да поеме отбора с ця-
лата отговорност, из-
веднъж обещанията към
Найденов увиснаха. Как-
то и гласеният като трети,
най-резервен, но и най-
сигурен вариант - Мартин
Стоев.

Така и не се разбра
при секретния вот дали
членовете на Управител-
ния съвет са гласували за
Плачи и Найденов, или е
предложен и Стоев с цел
лагерите да станат три.
Фактът обаче е, че Пла-
чи спечели “на чучура” -
с 8-7 гласа. Така хем
беше спазено статуквото
да бъде овластен един
доказан специалист, хем
всеки може да каже на
българина, че е гласувал
за него.

Веднага се поде и
другата песен, че бълга-
рите най-добре се водят
от български треньор, че
е неморално да бъде сме-
нен Найденов, който се
съгласил да вади “кесте-

ните от огъня” след изгон-
ването на Стойчев, че
националите предпочи-
тали да ги води българ-
ски треньор. Дори започ-
наха да се припомнят
японските успехи на Мар-
тин Стоев с бронзовите
медали от Световната
купа и световното пър-
венство.

Но Плачи, който сам
настоя в договора му да
бъде включена клауза да
научи български език, в
последните 4 години е
неизменен помощник в
българския щаб, а и ми-
нава като един от най-
добрите тактици и статис-
тици в света. Въпреки
четиригодишния му дого-
вор и обявената от него
стратегическа цел - ме-
дал от следващата Олим-
пиада в Рио де Жанейро
през 2016 г., явно при
първи неуспех ще му бъде
показана вратата, както
беше и с предшествени-
ка му Стойчев. Само че
тогава няма да хване ди-
киш обяснението, че само
български треньори могат
по-добре да водят  наци-
оналния тим, защото най-
добре разбирали манта-
литета на играчите.
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Над 1,28 млрд. евро ще бъдат
разпределени за проекти
в програмите за обучение

Велиана ХРИСТОВА

Европейската комисия обнародва преди ден - на 28 август,
специален наръчник “Каква е ползата за мен”, в който е
включено подробно описание на  направленията на програмата
“Учене през целия живот” за 2013 г. Справочникът съдържа
указания кой и как може да кандидатства с проекти, както и
адресите за повече информация по всяко от направленията.
2013 г. ще е последната година на програмата “Учене през
целия живот”, която стартира през 2007 г. Идната година
работещите в образованието от страните-членки ще получат
безвъзмездно общо около 1,28 млрд. евро за проектите си за
обучение в Европа. Основните подпрограми са 4 - “Коменски”
за начално и средно образование, “Леонардо да Винчи” за
професионално образование, “Еразъм” за висше образование”
и “Грюндвиг” за обучение на възрастни. Отделно има хоризон-
тални подпрограми - за подпомагане на  политическото
сътрудничество, езиците, информационните и комуникационни-
те технологии (ИКТ) и ефективното разпространение и прилага-
не на резултатите. Подпрограмата “Жан Моне” стимулира
преподаването и дебатите във вузовете по темите за европей-
ската интеграция. Общата цел на програмата е до 5 милиона
души да получат възможност за обучение в чужбина.
Справочникът е достъпен на адрес:
ec.europa.eu/education/llp/doc848_en.htm

КОМЕНСКИ
начално и средно
образование

Целта е повече учители и
експерти да получат възмож-
ност за квалификация в друга
държава и да се осъществи по-
добро партньорство между учи-
лища от различни държави.
Поне 3 милиона ученици ще
бъдат включени в обмена по
време на програмата.

Асистентските позиции по “Ко-
менски” позволяват на бъдещи
учители да прекарат между 3 и
10 месеца в училища в чужбина.
Същият е срокът, за който учени-
ци могат да бъдат изпратени в
училища в чужбина за запозна-
ване с добри практики. В много-
странните партньорства пък уче-
ници и учители ще участват за-
едно в дейности на училища от
други държави. За да кандидат-
стват, учениците трябва да се
обърнат към своя учител, а учи-
телите - към националната аген-
ция. Повече подробности на ад-
рес: ec.europa.eu/ education/
l i fe long- learning-programme/
doc1208_en.htm.

Младежта в действие
извънучилищни учебни
дейности

Подпрограмата насърчава
мобилността в рамките на и извън
границите на ЕС и окуражава
включването на всички млади
хора, независимо от тяхното об-
разование, социална и културна
среда. Кандидатства се с проек-
ти за обмен, младежки инициа-
тиви и с проекти за демокрация
на лица на възраст между 13 и
30 години, които насърчават уча-
стието в демократичния живот,
предприемаческия дух и актив-
ното европейско гражданство.
Младежкият обмен обхваща про-
екти, основани на партньорство
между двама или повече партнь-
ори от различни държави. Дей-
ностите трябва да са инициира-
ни, организирани и реализирани
самостоятелно от млади хора или
в група или младежка организа-
ция на местно, регионално или
национално ниво, както и на гру-
пи от две държави. Европейската
доброволческа служба пък дава

възможност на младежите да
участват в доброволческа дей-
ност в друга държава за срок до
една година. Ръководство на про-
грамата - на адрес: ec.europa.eu/
youth/youth-in-action-programme/
doc443_en.htm

ЛЕОНАРДО ДА ВИНЧИ
професионално образование
и обучение

Програмата помага на евро-
пейските граждани да придобият
нови умения, познания и квали-
фикации, признати в чужбина, за
да се подобрят възможностите им
за наемане на работа на проме-
нящите се пазари на труда. Тя
подкрепя също иновациите и по-
добренията в системите за про-
фесионално образование и обу-
чение. Един от очакваните резул-
тати е предприятията да се раз-
крият 80 000 нови работни места.
Подпрограмата подпомага рабо-
тещите в областта на професио-
налното образование - учители,
стажанти, ученици, завършили
професионални училища, дипло-
мирани студенти, асоциации (вкл.
родителски). Могат да се финан-
сират подготвителни посещения
с цел намиране на партньори и
изготвяне на проект. Кандидатст-
ва се през националните аген-
ции по програмата. Информация
- на адрес: ec.europa.eu/education/
leonardo-da-vinci/doc1018_en.htm

ЕРАЗЪМ
висше образование

Това е една от най-старите
програми на ЕС, тя работи от 25
години, над 2 милиона студенти
са взели участие в нея досега. Тя
подпомага мобилността на сту-
денти, преподаватели и друг пер-
сонал. Студентите могат да се
обучават между 3 и 12 месеца
във висше училище в друга евро-
пейска държава, като не плащат
такси и могат да използват в сво-
ята държава кредитите, получе-
ни в чужбина. Има възможности
и за стажуване в предприятия
или организации в друга държа-
ва. Преподаватели и персонал от
вузовете може да прекарат до 6
седмици в чуждестранно висше
училище партньор.

Съществуват и краткосрочни

програми за студенти и препода-
ватели, те са с продължителност
между 2 и 6 седмици и се орга-
низират от най-малко три висши
училища от три различни държа-
ви. “Еразъм” подкрепя и проекти
за модернизация и иновации във
висшето образование - за разра-
ботване на нови учебни програ-
ми, сътрудничество между вузо-
ве и предприятия и виртуални
кампуси (тези проекти са със срок
до 3 години и включват най-мал-
ко три държави). Има възможност
да кандидатстват и предприятия,
синдикати, работодателски орга-
низации, а също и изследовател-
ски центрове. Могат да се изграж-
дат академични мрежи от вузове
и други партньорски организации
за създаване на иновации в оп-
ределени академични дисципли-
ни. Подробна информация може
да се получи на адрес:

e c . e u r o p a . e u / e d u c a t i o n /
erasmus

ГРЮНДВИГ
обучение за възрастни

Целта е да се повиши нивото
на компетентност на възрастното
население, както и да се даде
шанс на хора в зряла възраст,
които са напуснали училище
преждевременно. Програмата
обхваща всички нива и сектори
на образованието за възрастни и
всички форми на обучение: фор-
мално, неформално и неофици-
ално. Могат да кандидатстват
възрастни хора без образование
и квалификация, институции, кои-
то предоставят образование за
възрастни или консултации в тази
област, музеи, предприятия, ву-
зове, неправителствени органи-
зации. Финансират се проекти за
обучение на възрастни на работ-
ното място, семинари, посеще-
ния, стажове и обмен на служи-
тели в образованието за възра-
стни. Повече - на адрес:

ec.europa.eu/education/lifelong-
learning-programme/doc86_en.htm

Хоризонтални програми
помощни

“Езици”

Тази програма е помощна и
предоставя допълнителна под-
крепа за 4-те основни подпрог-
рами - “Коменски”, “Леонардо да
Винчи”, “Еразъм” и “Грюндвиг”.
финансират се основно подгот-
вителни курсове и обучение по
съответния език, както и курсове
за повишаване на езиковите уме-
ния.

Политическо сътрудничество
и иновации

Финансират се анализи на

политики и системи в областта
на ученето през целия живот,
подобряване на справочни ма-
териали, засилване на иноваци-
ите в образованието. Осигуря-
ват се субсидии за европейски
проекти за научни изследвания
и сравнителни проучвания. Под-
крепят се учебни посещения на
лица, отговорни за вземането на
решения, както и на други заин-
тересовани лица в сферата на
образованието.

Информационни и
комуникационни технологии

Проектите са за използване
на технологии за разработване
на иновативни практики за обра-
зование и обучение или за подо-
бряване на достъпа до учене
през целия живот. Акцентът е
поставен върху ИКТ за целите на
ученето през целия живот, осо-
бено за групи, подложени на
риск от изключване.

Разпространение
и използване

Финансират се дейности за
осигуряване на максимално
въздействие на проектите по ли-
ния на ЕС и за използване на
резултатите на местно, секторно,
регионално, национално и евро-
пейско ниво. Могат да участват
директори на учреждения за об-
разование и обучение, експерти
на национални, регионални и
местни управленски органи,
служби за акредитация, както и
изследователи, политически и
системни анализатори в област-
та на ученето през целия живот.

“Жан Моне”
преподаване по европейска
интеграция

Подпрограмата цели да сти-
мулира усъвършенстването на
преподаването, изследовател-
ската дейност и дебатите в об-
ластта на европейската интегра-

ция във висшите училища. Финан-
сират се кратки курсове по евро-
пейска интеграция - минимум 40
учебни часа, както и специали-
зации в тази област. Заемащите
постове в катедрите трябва да
преподават най-малко 90 часа на
академична година в дадената
област. Катедри “Жан Моне Ad
personam” са запазени за профе-
сори със значителни постижения
или със забележителна биогра-
фия като бивши практикуващи на
високо ниво в сферата на изуча-
ване на европейската интегра-
ция. Финансират се и центрове
за върхови постижения “Жан
Моне” - многодисциплинарни
структури за обединяване на ре-
сурси по европейска интеграция
в един или няколко университета
и работещи под ръководството на
катедра “Жан Моне”. Финансират
се и научни изследвания, свърза-
ни с европейската интеграция,
конференции, семинари и кръгли
маси. Информация - на адрес:

ec.europa.eu/education/jean-
monnet/doc609_en.htm

“Еразмус мундус”
университетска мобилност
в световен мащаб

Програмата подобрява каче-
ството на висшето образование
чрез стипендии и академично
сътрудничество между Европа и
останалия свят. Финансират се
съвместни програми за следдип-
ломно обучение или създаване
на междуинституционални парт-
ньорства за сътрудничество меж-
ду университети от Европа и от
страни извън ЕС; както и стипен-
дии за индивидуално обучение
на студенти, които се предоста-
вят на преподаватели в съвмест-
ните програми за следдипломно
обучение или междуинституцио-
нално сътрудничество. Могат да
кандидатстват вузове и научни
институции, студенти, кандидат-
докторанти. Информация на ад-
рес: eacea.ec.europa.eu/era-
smus_mundus

СРОКОВЕ ЗА
КАНДИДАТСТВАНЕ:
Индивидуална ученическа мобилност по програмата
“Коменски” - 3 декември 2012 г.
“Коменски”, “Грюндвиг”: обучение на работното място -
16 януари 2013 г.; 30 април 2013 г.; 17 септември 2013 г.
“Коменски”: асистентски стажове - 31 януари 2013 г.
“Коменски”, “Еразъм”, “Леонардо да Винчи”, “Грюндвиг”:
многостранни проекти, мрежи и съпътстващи мерки - 31
януари 2013 г.
“Леонардо да Винчи”: многостранни проекти за трансфер
на иновации - 31 януари 2013 г.
“Леонардо да Винчи”: мобилност, “Еразъм” интензивни
езикови курсове (EILC) - 1 февруари 2013 г.
“Жан Моне” - 15 февруари 2013 г.
“Коменски”, “Леонардо да Винчи”, “Грюндвиг”: партньор-
ства; “Коменски”: партньорства “Comenius Regio”; “Грюн-
двиг”: работни семинари - 21 февруари 2013 г.
“Еразъм”: интензивни програми, мобилност на студентите
за обучение и стаж и командировки с цел обучение на
персонала - 8 март 2013 г.
“Грюндвиг”: асистентски стажове, проекти за възрастни
доброволци - 28 март 2013 г.
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Общество

омните ли кризата в Ис-
ландия? Не? Нейните
жители също вече са я
забравили и днес, чети-

Малката северна страна победи
кризата, без да следва съветите
от матрицата на световните
финансови институции, банки
и корпорации

Исландия -
ембарго
с код
„Тишина”

Валентин
ГЕОРГИЕВ

Площ 103 125 кв. км
(на 105-о място)
Столица Рейкявик
Най-голям град Рейкявик
Официален език исландски
Население (пребр., 2012) 320 060
(на 175-о място)
Гъстота на нас. 3,1 д./ кв. км
Управление:
президент Олафюр Гримсон
министър-председател Йохана
Сигурдардотир
Организации НАТО, Шенгенско
пространство

(данните са от Уикипедия)

държави в света. С нарастване-
то на инвестициите, идващи
отвън обаче,

расте и външният
дълг

на банките. През 2003 г. дългът
на Исландия се равнява на
200% от нейния БВП, а през
2007 г. стига 900 на сто(!) Гло-
балната финансова криза от
2008 г. нанася фатален удар.
Трите основни банки
Landsbanki, Kaupthing и Glitnir
са национализирани, а крона-
та загубва 85 на сто от стой-
ността си спрямо еврото. В края
на годината Исландия е обяве-
на в несъстоятелност.

Както може и да се очаква,
“международната финансова
общност” притиска Рейкявик да
предприеме драстични мерки
за затягане на коланите. МВФ
и Европейският съюз искат да
поемат дълга на страната с
аргумента, че за нея това е
единственият начин да се раз-
плати с Великобритания и Хо-
ландия, откъдето са повечето
чужди инвеститори и банки в
островната държава.

В същото време избухват
протести и безредици, които в
крайна сметка принуждават
правителството да подаде ос-
тавка. След изборите през ап-
рил 2009 г. на власт идва лява
коалиция, която осъжда неоли-
бералната икономическа систе-
ма, но веднага се поддава на
изискванията Исландия да из-
плати общо над 3.5 млрд. евро
дългове. Това означава, че все-
ки гражданин трябва да плаща
по 100 евро на месец в
продължение на 15 години, и
то за да се покриват борчове-
те, направени от частни лица
към други лица.

Недоволството отново нара-
ства. И тогава се случва нещо

изключително, пише Дийна
Стайкър за Daily Kos. Тезата, че
гражданите трябва да плащат
за грешките на финансовия мо-
нопол, а цялата страна да бъде
задължена да изплаща частни
дългове, променя отношенията
между гражданите и техните
политически институции. В край-
на сметка лидерите на Ислан-
дия са принудени

 да вземат страната
на избирателите

Държавният глава Олафур
Гримсон отказва да ратифици-
ра закона, който ще направи
гражданите на Исландия отго-
ворни за дълговете на исланд-
ските банки и се съгласява да
свика референдум.

Можем да си представи кол-
ко силен е бил натискът отвън
след това решение. Великобри-
тания и Холандия дори заплаш-
ват страната с изолация, а ко-
гато исландците гласуват, МВФ
открито й размахва пръст, че
ще я лиши от помощ. Гримсон
дори коментира ситуацията
така: “Беше ни казано, че ако
не приемем условията на меж-
дународната общност, ще се
превърнем в северна Куба. Но
ако се бяхме съгласили, щяхме
да станем северното Хаити”.

На мартенския референдум
през 2010 година 93% гласуват
срещу изплащането на дълго-
вете. МВФ незабавно спира
кредитирането. Но революция-
та, за която практически не
пишат световните медии, не ги
стряска. Поддържано от гнев-

ните граждани, правителството
започва граждански и углавни
следствия срещу лицата, отго-
ворни за кризата. Арестувани са
няколко банкери и топме-
ниджъри, тясно свързани с ви-
сокорисковите операции.

Страната прави точно об-
ратното на всичко, което бан-
керите казваха, че трябва да се
направи. Те естествено твърдя-
ха, че обществото трябва да
спаси големите банки за смет-
ка на данъкоплатците, защото
те били “твърде големи, за да
фалират”. Исландия обаче не
дава на банките си нищо. За
разлика от САЩ и няколко
държави в еврозоната, по вре-
ме на пиковите години на све-
товната финансова криза, тя
позволи на банковата си систе-
ма да се срине, като

тежестта пада върху
кредиторите

на индустрията, а не върху
данъкоплатците.

Вярно, правителството в
Рейкявик предприема и болез-
нени реформи, свързани с го-
леми бюджетни съкращения. Но
в крайна сметка успява да свие
фискалния дефицит от 14% от
брутния вътрещен продукт
(БВП) на 2%. Същевременно
безработицата в страната се
понижи до по-малко от 5 на сто.
Днес анализаторите дори про-
гнозират ръст на икономиката
от 2,8 на сто до края на 2012 г.

Но исландците не спират
дотук - те решават да приемат
нова конституция, която ще ос-

вободи страната от властта на
международните финанси и
виртуалните пари, коментира
Дийна Страйкър. За да напра-
ви това, вместо да търси екс-
перти и политици, властите в
Исландия се обръщат директно
към хората, тъй като те са, ко-
ито имат суверенна власт над
закона. Над 500 исландци се
кандидатират да участват в
това начинание на пряка демо-
крация и да напишат новата
конституция. От тях са избрани
25 души без партийна принад-
лежност, включително адвока-
ти, студенти, журналисти, фер-
мери и представители на син-
дикатите. Документът става
дело

не на шепа политици

а е написан в интернет. Учре-
дителните заседания са про-
веждани онлайн и гражданите
вписват свои коментари, внасят
предложения, наблюдавайки
лично как конституцията им
придобива форма.

Ето защо Исландия “изчез-
на от радарите”. А международ-
ните кредитори, които през
последните три години твърдя-
ха, че знаят как да се справят
с кризата и които сами я при-
чиниха, сега са принудени да
признаят, че страната е била
права през цялото време, пише
Джеф Нилсън от “Дъ Стрийт”.

Доколко обаче това е изгод-
но за големите финансови акули,
които не спират да препоръчват
своите неработещи рецепти за
Гърция, Италия, Испания...

Провалите на „Уестингхаус” по света

Запорожката АЕЦ - най-голямата в Европа

http://
kirilshopov.blogspot.com/,

с малки съкращения

На 20 август 2012 г.
Украйна се отказа от из-
ползване на горивото,
доставяно и монтирано от
американската корпора-
ция “Уестингхаус” за Юж-
ноукраинската атомна
централа (Запорожка
АЕЦ). Компанията бе об-
винена в доставка на мо-
рално остаряло оборудва-
не, в подкупи, раздавани
на високи и средни нива,

Проф. д-р
Кирил ШОПОВ

в опит да превърне Ук-
райна в гробище за ядре-
ни отпадъци на западна-
та ядрена индустрия.

Доставките на ядрено
гориво от “Уестингхаус” за
Украйна са намалели с 45
млн. долара само да една
година, а са се увеличили
доставките на руско ядре-
но гориво. Явно е, че Ук-
райна отчита като грешка
работата с “Уестингхаус”.

Както е известно, ком-
панията бе натоварена на
27 август 2012 г. да се
занимава с оценка на
седми енергоблок на АЕЦ
“Козлодуй”. В продълже-
ние на близо 40 години
България е страна, която
печели от руски ядрени
технологии и стои добре
сред държавите, използ-
ващи ядрена енергия.
Изведнъж в 2012 г. за
партньор се избира аме-
риканска корпорация,

притежавана от банкови
олигархични фамилии,
която се проваля в рабо-
тата си в Украйна.

“Уестингхаус” е в
тежък съдебен спор с
други фирми за електро-
оборудване и е съкрати-
ла над 6000 работни ме-
ста в САЩ. Гарант за фи-
нансовата стабилност на
фирмата е печално изве-
стната “Лемън брадърс”.
На Филипините има по-
строен от “Уестингхаус”
реактор (тип BNPP-1),
който не започва работа
с десетилетия заради тех-
нически неизправности.

Филипинското прави-
телство обвинява корпор-
цията, че е давала подку-
пи на диктатора Ферди-
нанд Маркос, за да строи
реактор, който не отгова-
ря на никакви норми за
безопасност. Съдебните
спорове с Филипините

продължават вече над
пет години.

Една американска
фирма пък обвинява “Уе-
стингхаус”, че в
продължение на 20 годи-
ни (от 1960 до 1980 г.) им
е доставяла дефектни ге-
нератори и е прикривала
брака в продължение на
25 години. Искът срещу
“Уестингхаус” е за 400
млн. долара.

Съществува и серио-
зен скандал около атом-
ната централа в Темелин,
Чехия, във връзка с реак-
тора VVER-1000. Там “Уе-
стингхаус” се опитва да
прехвърли глобите за до-
пуснатите технически де-
фекти на американските
данъкоплатци чрез га-
ранцията от Експортно-
импортната банка на
САЩ. Специално заседа-
ние на Комисията по
енергетика и търговия,

ръководено от конгресме-
на от Мичиган и предсе-
дател на тази комисия
Джон Динжъл, се занима-
ва с тези поплъзновения
на “Уестингхаус”. Едва ли
някога корпарацията ще
отстрани техническите
дефекти на реактора в

Темелин.
Дано в България “Уес-

тингхаус” се представи не
така лошо, както в Украй-
на, Филипините и Чехия!

П
ри години след колапса на ико-
номиката й през 2008 г., се рад-
ват на устойчив икономически
растеж. Малцина са обаче ана-
лизаторите и медиите, които
дават малката северна държа-
вица за пример, при това
твърде рядко се говори за този
успех. Защо ли? Причината е
доста прозаична - защото Ис-
ландия просто реши да се
възстановява без да следва
предписанията на световните
финансови институции, банки и
корпорации. Заради което ло-
гично изпадна в тихо информа-
ционно затъмнение.

Днес сме свидетели как
една след друга различни
страни от еврозоната последо-
вателно се оказват заплашени
от фалит. Това застрашава дори
съществуването на единната
валута и би имало сериозни по-
следствия за целия свят. Ето
защо последното нещо, което
властите в тези държави, а и
световните финансови кръгове
биха искали, е Исландия да се
превърне в пример за другите.

Преди кризата страната с
население малко над 320 000
души и без армия, е една от
най-богатите и проспериращи
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И

От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

иналия петък напи-
сах по две-три спо-
менни изречения
за неколцина от
старите ни писате-

М
ли, с които имам приятелски
отношения. И понеже място-
то не ми стигна, изразих
съжаление, че пропускам
други, които също са запеча-
тани в паметта ми с по някоя
поучителна случка или весе-
ла преживелица.

Това, че ви занимавам с ко-
леги, вече прескочили своето осемдесетилетие,
някои дори не съвсем скоро, не означава подценя-
ване на таланта и написаното от мнозина още не-
достигнали тази граница. Приятно ми е да деклари-
рам също, че според мен между младите автори
(доколкото съм имал възможност да чета поезията
и прозата им) има изключително надарени писате-
ли. Друг е въпросът за издаването и особено за
четенето на творбите им. Често като затворя
погълната от мен хубава нова книга, възторгът ми е
придружен от въпроса “А колко души ще я проче-
тат?” Защото броят на неграмотните и полуграмот-
ни българи е вече доста голям, пък и манталитетът
на мнозина от четящите ги насочва предимно към
жълтите вестници, които ни “възпитават” с всякакви,
но не и обогатяващи духа пошли колажни статии,
информации, интервюта...

С Катя Воденичарова ни запозна общото при-
ятелство с композитора и човека Димитър Вълчев.
Сближи ни обаче едно, по-точно две, пътувания до
Пазарджик, където с нея и Петя Александрова гос-
тувахме в библиотека “Никола Фурнаджиев”. Две,
защото проливен дъжд провали първото, което тряб-
ваше да се състои на острова (на Марица, да не
помисли някой, че Бойко Борисов и прекарал там и
море). Точно Катя настоя да отидем повторно. Куцу-
кайки, се качваше на влака и слизаше от него, за
да изпълним провалената си мисия. Бях чел малко
от написаното й, но след това попаднах на нейна
повест за деца и на поместените в писателския
вестник миниатюри, които ме увериха, че тя е не
само добър човек, а и добър автор.

За колегата по драмописане Кольо Георгиев са
ми останали в паметта две случки. Не бях харесал
достатъчно не помня коя от драмите му, а трябваше
да споделя мнението си и му казах, че харесвам
неговите пиеси през една. “И тази не е от тях, така
ли? Чакай тогава следващата!” - усмихна се Кольо
и явно не му и мина през ума да се цупи. Неотдавна
пък на маса сред колеги, отбивайки някакви ненуж-
ни или доста закъснели похвали към нас, казах, че
за театъра ние с него сме “минало незабравимо”. А
той пак с усмивка ме коригира: “Дори забравимо”.

Наката (Атанас Наковски), който през последни-
те години живее близо до моя адрес, ми е симпати-
чен освен с книгите си, които упорито не престава
да пише, и с това, че е чедо на софийския квартал
“Дразмаала”. Имах един съученик от този квартал
на име Божидар. Беше добър баскетболист и добро
момче, но поради твърдата си игра в отбрана носе-
ше “нежния” прякор Божко Злото. Имал съм поводи
да помисля, че на Наката би му прилягало прозви-
щето Наско Доброто. А аз съм виновен пред него -
отдавна не съм му се обаждал.

Не съм се обаждал и на Антон Дончев (най-
скоро прехвърлил осемдесетте от тези, за които
пиша). Много се ядосвам като вземе някой да под-
ценява “Време разделно” или другите му романи.
Това могат да бъдат само лоши българи и слаби
писатели. Повярвайте ми - високо го ценя, защото
е голям творец и човек, а далеч не в отговор на
неговите пресилено ласкави думи за мен: “С деца-
та - дете. С възрастните - зрял, мъдър човек. С
жените - очарователен. Той носи със себе си, при
лични срещи с него и при срещи с неговите книги
- добро настроение, ведрост, оптимизъм. И радост.
И кураж. Мой добър приятел”. А като си помисля
какво може да се каже за таланта и трудолюбието
на Антон, за знанията му не само по литература,
ами и по история, социология, право, да не гово-
рим за българщината...

Ще отделя накрая няколко реда и на сравнител-
но неизвестния писател Методи Георгиев. С него
ни сближи преди години нашето общо приятелство
с Милко Милков. И, разбира се, написаните от него
редове, издаващи проницателен поглед на публи-
цист, независимо от здравословните му проблеми
със зрението. Методи е пример как ставаш писа-
тел, без да престанеш да си журналист. Напос-
ледък такива книги написаха и моите по-млади
приятели и колеги Павел Писарев и Тодор Коруев,
но за тях нито дума повече, за да не нарушавам
възрастовия принцип. Автори като Методи и тяхна-
та публицистика, написана с остро, точно перо и с
гражданска непримиримост, са изключително по-
лезни на обществото.

Биха могли да са и още по-полезни и всички
стари и млади наши писатели или творци от другите
художествени и научни гилдии, ако не бяха така
явно подценявани от властниците ни.

Още стари
писатели - и те
мои приятели...

“Историографията” в Републи-
ка Македония достигна през по-
следните дни и месеци поредните
високи върхове на абсурдизма.
Гоце Делчев се бил чувствал
българин, защото нямало кой да
му каже, че е македонец, заяви с
апломб тамошен академик. Инте-
ресно как точно стои положение-
то да речем с Иван Михайлов, за
когото македонизмът бе съвремен-
ност, и защо аджеба той твърдо
заяви на Кеворк Кеворкян в култо-
вото си интервю по БНТ през 90-
те години на миналия век, че ма-
кедонците са българи?

Успоредно с изграждането на
“Дисниленд - Скопие”, където оп-
ределено липсват още само “из-
конно македонските” Айфелова
кула, Биг Бен и Голдън Гейт, бе
предприет нов опит за присвоява-
не на голяма порция българска
история и култура. Това, че около
Вардара започнаха посвоему да
тачат “неупоменяемите” доскоро
полковник Борис Дрангов, Тодор
Александров, Иван Михайлов и
дори Симеон Радев

съвсем не е е
дружелюбен акт

по отношение на нашата страна и
общата ни и неразделима българ-
ска история, не е стъпка към сбли-
жаване, каквито тълкувания се
чуха тук-там у нас. Македонизмът
не зачита не само свободата, де-
мократичните стандарти, индиви-
дуалните и колективни граждански
права, моралните стойности, но
също и научната добросъвестност
и коректността в междучовешките
и международните отношения.
Публично обявилият нормалното
си българско самосъзнание в Ма-
кедония бива наказван с безрабо-
тица, скалъпват му се съдебни про-
цеси, в резултат на които бива из-
карван криминален престъпник,
властта трови неговия живот и
живота на децата му по всякакъв
възможен начин. И това през ХХI
век!

Възгледът, че приемането на
една Оруелианска страна като
Македония в ЕС автоматично ще
реши нейните демократични про-
блеми и проблемите й със съседи-
те се явява наивистко идеалисти-
чен. Напротив, евентуалното член-
ство на Македония в ЕС означава
абсолютно

неприемливи за
националния ни интерес

компромиси

и изправяне на българската
държавност и нация пред практи-
чески неразрешими, перманентно
възпроизвеждащи се сложни про-
блеми. Тяхното евфемистично
обобщение се нарича тлеещ и
разгарящ се сепаратизъм.

У нас безспорно продължава
неползотворната традиция учени-
те да не се четат помежду си, а
политиците да не се допитват до
учените. Но като че ли напоследък
в българското общество започва
осъзнаването на необходимостта
от цялостно преосмисляне и про-

Ìàêåäîíèçìúò íå çà÷èòà
íè ïðàâà, íè ôàêòè,
íè ìîðàë, íè íàóêà

Проф. Чавдар
НИКОЛОВ

Българският отговор на македонското оруелианство
трябва да прозвучи най-сетне категорично

Паметникът
на Никола Вапцаров
в Скопие е част
от гаврата
с България

мяна в политиката ни към Македо-
ния. В контекста визирам най-вече
линията, начертана и последова-
телно прокарвана в Европейския
парламент от евродепутата от
БСП Евгени Кирилов, заедно с ев-
родепутатите отдясно Андрей Ко-
вачев и Станимир Илчев. Процесът
е положителен, необходим, макар
доста позакъснял във времето и
недостатъчно публично и офици-
ално афиширан.

Българска политика спрямо Ма-
кедония би следвало ясно и отно-
сително бързо да се трансформи-
ра от безусловна подкрепа на ев-
роинтеграцията на страната към
строго кондиционирана политика
и евентуална подкрепа. В това се
мъча да убеждавам още от 2005
г., тоест непосредствено след при-
емането ни в НАТО и непосредст-
вено преди встъпването на наша-
та страна в Евросъюза. Че не съм
голословен, вижте поне публикци-
ите ми в списанията “Международ-
ни отношения” и “Международна
политика”, във вестниците ДУМА и
“Монитор”, както и на сайта “Фрог-
нюз”, в които е аргументирана
включително и качествено новата
геостратегическа позиция, придо-

бита от България като членка на
НАТО и Евросъюза конкретно
спрямо Македония. Въпросната
все по-потребна

трансформация
на българската външна

политика

означава нашата югозападна
съседка да бъде задължена в не-
посредствена перспектива да
компенсира и навакса не само ви-
димия остър дефицит на демокра-
ция и зачитане на човешките пра-
ва на територията си, но и да се
съобрази с европейските норми
по отношение написването и пре-
подаването на своята история, по
отношение на дефинирането на
историческото си и културно на-
следство, както и относно пред-
ставянето на образа на България
в учебниците си и по масмедиите.
По-нататъшната политика на на-
шата страна спрямо Македония
следва не само да е принципна и
национално отговорна, но също и
подробно разписана. Тоест пред
страната следва да се представят
ред взаимосвързани твърди изи-
сквания (предписания), от които
няма да отстъпим и без покрива-
нето на които

няма да подкрепим нейно
бъдещо членство в ЕС

както собствено и в НАТО. Естест-
вено е в контекста най-после
България да се отърси от излишни
сантименти и от перманентното

оглеждане и съобразяване с чуж-
да действителна или мнима дик-
товка.

Обичайната антибългарска
пропаганда, непреставаща и през
така наречения постюгославски
период от развитието на Македо-
ния, няма място в модерната евро-
пейска действителност. Самите т.
нар. македонци правилно се са-
моопределиха в един от публично
така редките си мигове на прони-
цателност и откровеност като си-
лен дразнител, “трол на Балканот”.
Да си спомним най-новото и соб-
ствено

достойно за
психиатрично

освидетелстване:

“В България нема българи, сите са
македонци” или последното “Ма-
кедонско средновековно ръкопис-
но наследство”, състоящо се от
българска средновековна книжни-
на, приготвена за показване пред
Брюксел.

Пределно ясно е също така, че
Западът твърде слабо познава и
разбира историческите корени и
причините за нашите взаимни

проблеми и
затова на кой
знае какво съ-
действие от
негова страна
не може да се
разчита поне в
началния етап,
ако не си свър-
шим работата
сами. В моята
дипломатичес-
ка и научна
биография съм
се натъквал
примерно на
австрийци и
германци, вис-
ши държавни
служители и
учени, които
бяха убедени,

че македонските граждани, щом
се наричат македонци, говорят на
някакъв вариант на гръцкия език.
И останаха доста учудени, когато
им обясних фактическата страна
на нещата.

Така че изработването, отсто-
яването и осигуряването на ста-
билна европейска подкрепа на
една

променена
официална национална

българска позиция

по отношение на Република Ма-
кедония и нейната евроинтегра-
ция тепърва предстои. Безцере-
монният грабеж на история, из-
смуканите от пръстите фантасма-
гории на македонизма, подляр-
ските теории и практики на из-
вратения македонистки иреден-
тизъм не са неща, на които и по-
нататък може да се гледа от
българска страна спокойно, пре-
небрежително или със станалата
обичайна доза снизхождение от
позицията на по-възрастния, по-
опитен, по-умен и препатил брат.

Македонизмът дотам се е са-
мозабравил, че започна да сяда
непоканен на трапезата ни и да
ни се качва на главата в собстве-
ната ни къща. От друга страна,
освобождението на Македония от
безизходицата на македонизма
доказано няма начин да дойде
само в резултат от вътрешни про-
цеси, от само себе си, дошло е
време да се помага и отвън, с на-
лагане на изисквания и натиск.

Още стари
писатели - и те
мои приятели...
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Култура
очаквайте

наменитият унгарски
режисьор Ищван Сабо
и съпругата му са пока-
нени на 31-ия фестивал

Изложба, посветена
на Петко Задгорски

Изложба по повод 110 години
от рождението на  Петко Зад-
горски (1902-1974) ще бъде от-
крита на 4 септември в столич-
ната галерия “Лоранъ” на ул.
“Оборище” 16. Забележителен
художник и скулптор, самоук
реставратор и корабостроител,
виден общественик и педагог.
Оставеното от Петко Задгор-
ски е с национално значение. В
Бургас художникът получава
най-голямото признание, обявен
е за почетен гражданин и от
2004 г. градската художествена
галерия носи неговото име. Ор-
ганизатори сме на първата ек-
спозиция след десетилетия, в
които картини на твореца не са
излагани извън едноименната
галерия в морския град, отбеляз-
ва Лаврен Петров. Изложбата
показва над 40 произведения,
рисувани с маслени бои, акварел,
пастел и молив, обхващащи бли-
зо 50-годишен творчески път.
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22 филма се съревновават
за „Златна роза”

Ищван Сабо е поканен на
кинофестивала, който започва
на 5 октомври във Варна

Очакваме
именития

унгарски режисьор
Ищван Сабо на

фестивала
“Златна роза” във

Варна

“Златна роза” и “Аз съм ти”
на Петър Попзлатев, “Инког-
нита” на Михаил Пандурски,
“Още една мечта” на Нико-
лай Мутафчиев, “Слънчево”
на Илия Костов. Познатите
филми в конкурса са “Мигра-
цията на паламуда” на Люд-
мил Тодоров, “Корпус за
бързо реагиране” на Стани-
слав Дончев, “Чужденецът”

на Ники Илиев. Може би пре-
ди фестивала по екраните ще
излезе и “Пистолет, куфар и
три смърдящи варела” на
Георги Костов.

В информационната про-
грама на “Златна роза” са
две международни продук-
ции с българско участие -
“Испания” на австрийската
режисьорка Аня Саломоно-

виц по сценарий на Димитър
Динев с копродуцент “Каме-
ра” и “Шоково състояние” на
словенския режисьор Анд-
рей Кошак с копродуцент
“Арт фест”.

За наградите в късомет-
ражния конкурс на “Златна
роза” ще се състезават 10
филма - с продължителност от
две до 51 минути, главно на
студенти и млади режисьори.
Продукциите са избрани от
над 30 кандидатствали от кри-
тиците Людмила Дякова, Ан-
тония Ковачева и Борислав
Колев. Между младите авто-
ри са вече известни имена
като Петър Вълчанов и Крис-
тина Грозева, които сега уча-
стват със “Скок”. Павел Вес-
наков, печелил “Джеймисън”
и други награди, показва “Па-
рафиненият принц” с отличия
от международни форуми. За
късометражния конкурс са
избрани още продукциите на
БНТ “Жълто куче” на Мария
Николова и “Виолета, Жоро и
аз” на Любомир Попов, на
НАТФИЗ “Кр. Сарафов” -
“Welcome to София” под ре-
жисурата на Петра Георгие-
ва, “Драсканица” на Любомир
Печев и “Бариерата” на Ра-
дослав Камбуров, на Нов
български университет - “Со-
лено и сладко” на Поли Ген-
чева. Режисьорите на остана-
лите две заглавия са и техни
продуценти - Ивайло Марков
на “Отивам в Италия” и Албе-
на Иванова на “Йероглифът”.

З

С 40 000 лева за култура
е актуализиран бюджетът на
община Ген. Тошево, съобщи-
ха от кметството. На послед-
ното си заседание общински-
те съветници са гласували

Още 40 000 лева за култура в Ген. Тошево
Дана РУСЕВА средства за ремонт на Исто-

рическия музей - 9000 лв. За
читалището в Преселенци са
гласувани 11 000 лв., за това
в Кардам - 5000 лв. За памет-
ник на бащата на Дора Габе
- Петър Габе, село Дъбовик
получава още 5000 лв. В село

Василево ще се строи храм
“Свети Еразъм Охридски”. За
тази цел общината отпуска
10 000 лв. Очакват се още
5000 от Дирекция по веро-
изповедания към Министер-
ския съвет. Община Ген. То-
шево и кметът й Димитър

Михайлов са удостоени с
награда за изключителен
принос в развитието на фол-
клора след събора в Царе-
вец. Там добруджанци бяха
представени от състави от
селата Изворово, Василево,
Росица и Люляково.

никална мъжка балетна формация
изпълни класическия танц от “Ле-

Нептунова вечер на фестивала „Жреци на музите”
хлада и, като не намериха езеро, се
гмурнаха в шадравана. После всички
участници и зрители се хванаха на дълго
хоро, което изпълни целия площад под
звуците на китка от любими македонски
песни Гашо Тришески-Гаги. Публиката
аплодира бурно и изпълненията на тем- Рок групата “Остава” отпразнува 20

години от създаването си с концерт.
Музикантите изпълниха песни от

петте си албума и неиздавани
парчета от предстоящия. На сцената

излязоха като гост-музиканти и
техни приятели

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Група 9 гостува
в етнографския
музей в Пловдив

Изложбата на Група 9 под на-
слов “Изкуството на слово - сло-
вото на изкуството” с куратор
Ивайло Пеев се открива на 4 сеп-
тември от 18 ч. в Регионалния
етнографски музей в Пловдив. Ав-
торите са Иван Ушев, Маргарит
Гьорчев, Георги Великов, Димитър
Митев, Николай Симеонов, Стели-
ян Стелиянов, Митьо Митев,
Павлин Йорданов, Евгений Григо-
ров. Изложбата представя ориги-
нални произведения от дърво,
обединени от темата “Слово и
пластични изкуства - дърворезба”
през индивидуалния поглед на
всеки от деветимата автори. Ек-
спозицията е интересно съчета-
ние на дърворезбата като тради-
ционно изкуство и словото като
съществен белег на народната
идентичност в миналото и днес.
Проектът търси допирната точ-
ка между езика на хората и този
на дървото, за да обхване исто-
рията на българското слово и да
призове към неговото опазване.
Експозицията е посветена на 250-
годишнината от “История славя-
нобългарская” и 100-годишнината
от приемането на първия закон за
БАН и преименуването на Българ-
ското книжовно дружество в ака-
демия. Ще бъде отворена за посе-
щения до 27 септември.

Снимки “ЖРЕЦИ НА МУЗИТЕ”

пераментните танцьори от ансамбъл
“Хури Тин” от Северна Осетия и на
брейкърите от Горна Оряховица, които
оставят зрителите без дъх с акробатич-
ните си изпълнения. Атрактивно огнено
шоу представиха актьорите от театрал-
на група “ТЕМП” - Враца.

УУУУУ
бедово езеро” в чест на цар Нептун в
морския курорт Лозенец. Повелителят
на моретата бе напуснал морското си
царство, за да се забавлява с програма-
та на участниците в международния мла-
дежки фестивал на изкуствата “Жреци
на музите” в Царево. От тази година в
програмата отново присъства традици-
онната Нептунова вечер, която се
превръща в истинска атракция за пуб-
ликата. Домакин на забавата бе Лозе-
нец. Сред най-зрелищните изпълнения
бе именно танцът от “Лебедово езеро”,
който с много чувство и грация изпълни-
ха обучени балетисти. Сред тях, обле-
чени в пачки и с кордели на главите, се
включиха и рапърите от “Скандал”, ко-
ито също участваха във фестивала.
Пълен площад аплодира атрактивното
изпълнение на балетната формация, а
лебедите, разгорещени от танца и от
емоцията на публиката, потърсиха про-

на българския игрален филм
“Златна роза”, който ще се
състои от 5 до 11 октомври
във Варна, съобщи БТА. “Ако
се осъществи визитата, ще
покажем панорама от филми
на Сабо, казва Ирина Кану-
шева, и.д. директор на Наци-
оналния филмов център. Ча-
каме потвърждение и от ос-
таналите чуждестранни гос-
ти, между които директорът и
селекционерът на Национал-
ния фестивал на полското
кино в Гданск. Те имат наме-
рение да представят
съпътстваща програма от
български филми на следва-
щото издание на фестивала”,
допълва Канушева.

В конкурса за пълномет-
ражни игрални филми на
“Златна роза” са 12 заглавия
- осем, подкрепени от НФЦ,
и четири независими продук-
ции. “Пъзел” на Иво Стайков,
“Вяра, любов и уиски” на Кри-
стина Николова, “Джулай” на
Кирил Станков и “Цветът на
хамелеона” на Емил Христов
са режисьорските дебюти
сред подкрепените от НФЦ.

Едни от първите си срещи
със зрителите ще имат на
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Култура

езценна колекция
от фотографии ще
представи екипът
на бургаската га-
лерия “13-то стъпа-

ампанията “Зелена идея”, поККККК
Даниела

Скачкова

Антонина Димовска

Красимир Балински

инициативата на N-JOY, Z-Rock, bTV
Radio, Melody, Jazz FM, Classic FM и
Министерството на околната среда и
водите, продължава да обогатява па-
литрата си от впечатляващи снимки и
идеи, посветени на красотата на
българската природа. Проектът про-
вокира иновативния дух на слушате-
лите, като желанието за различни
промени и любовта към красивото са
отразени в над 700 разнообразни
предложения до момента.

Мартин Йорданов се включва в
кампанията с идея за “зелени етике-
ти” на всички бутилки, които да дават
важна информация за рециклирането
им и как то би могло да се улесни при
разделно изхвърляне на предназна-
чените места. Разработване на “еко-
фитнес” предлага Лидия Максимова с
идеята уредите във фитнес залите да
създават енергия, която да се използ-
ва. Да откриваме ново приложение на
някои непотребни материали предла-
га Велина Атанасова, която е визуа-
лизирала идеята си с колаж за стена,
изработен от отпадъци.

Опазване на защитени местности
и видове също сред водещите пред-
ложения в “Зелена идея” през лятото.
Антонина Димовска се включва в кам-
панията със снимка на една от най-
красивите птици в България - Земе-
родно рибарче, което е заснела при
опръстеняването му. Красимир Балин-
ски е публикувал своя снимка на
еделвайс с послание да запазим би-
ологичното разнообразие, като не
посягаме на защитените растения.

До 23 ноември т.г. всички слуша-
тели могат да се включат, като спо-
делят своята зелена идея на специ-
алния микросайт на кампаниятa. Уча-
стието може да се осъществи чрез
публикуване на снимка и текст към
нея след безплатна регистрация.

анцова формация “Партньори” - Кюстендил,
участва в осмото издание на международния
фолклорен фестивал “Свети Йоаким Осоговски”
в Крива паланка. Талантите от града на Майсто-
ра показаха красотата на кръшните кюстендил-
ски и шопски хора, на красивите костюми.
Танцова формация “Партньори” участва във
фестивала по покана на организаторите, община-
та и културния дом в Крива паланка. Фести-
валът се проведе в три поредни дни и започна с
дефиле на участниците от Македония, Сърбия,
Румъния, Северен Кипър, Полша, Унгария и
България. Грамота, плакет и информационни
материали за Македония и града-домакин, връчи
на нашите танцьори лично кметът на Крива
паланка Арсенчо Алексовски.

Танцова формация „Партньори”
с грамота от Крива паланка

Снимка ОТ САЙТА НА ФОРМАЦИЯТА Николая ИВАНОВА

Т

Пред обектива на
Деяна Стаматова

 Фотографията не е изкуст-
во. Изкуство може да бъде и фо-
тографията.

 Уважавам всички стилове, но
смятам, че ако един писател ми
казва нещо, той може да го напра-
ви чрез разказ, роман, стихотворе-
ние, пиеса или есе, но никога еднак-
во добре във всички жанрове.

 Фотографията е 1/4 техника и
3/4 виждане, търсене, сътворяване.

 Няма аполитична фотография.
 Журналистическата фотография работя с удовол-

ствие и умора - но за хляб. Художествената фотогра-
фия - с удоволствие... за душата.

Галерия „13-то стъпало” показва
колекция от снимки на известната
бургаска фотографка

“Българско фото” през далеч-
ната 1978 г.:

“Висока съм 164 см. Тежа
52 кг. Руса, със сини очи. С
бретон. През лятото съм лу-
ничава. Ходя бързо, малко
патешки - останало ми е от
гимнастиката. Усмихвам се
често и нарочно - мразя ки-
селите физиономии. Мразя
багажите, а винаги нося апа-
ратурната чанта, която тежи.
Обичам пътуванията, небето
и морето, защото съм от
Бургас. Обичам и други
неща, но те са мои...”

Деяна Стаматова започва
творческата си кариера като
кореспондент на Централфо-
то от Бургаски окръг, след
което идва съблазнителното
предложение за работа в Со-
фия в първия цветен илюст-
рован вестник у нас - “Жар”.

За периода 1970-2003 г.
следват 21 самостоятелни
изложби, както в страната,
така и в чужбина, последни-
те три от които  посмъртно.

Отличена е с над 30 на-
гради от наши и междуна-
родни фотосалони, между
които: Вторият междунаро-

ден салон за експеримен-
тална фотография Льо Шене,
Франция; VII биенале на
черно-бялата фотография на
ФИАП, Милтенберг, Герма-
ния; Международният фото-
салон “Исфак”, Турция, и др.
Изложбата ще бъде открита
днес от 18.30 ч.

КАКВО Е ЗА НЕЯ
ПРОФЕСИЯТА

Б
ло” (ул. “Александровска” 78).
Те са част от творчеството
на незабравимата българска
и бургаска фотографка Дея-
на Стаматова (1941-2001).

Пред своя обектив автор-
ката поставя най-първично-
то - човешката голота, за да
открие и пресъздаде езика
на тялото, да открие изяще-
ството на всеки детайл, да
разтълкува дълбочината на
нежното докосване. И не на
последно място, с присъщия
й финес - да улови интимно-
то в човешките чувства.

Ето какво казва самата тя
за себе си в един от опитите
й за автопортрет в сп.

Британската рок група “Ролинг
стоунс” ще изнесе четири големи
концерта в чест на 50-годишния
си юбилей, съобщава “Билборд”.
Според неговия източник спектак-
лите ще бъдат през ноември - два
в зала О2 Арена в Лондон и два в
Бърклис център в Ню Йорк. Точни-
те дати все още не са посочени.
Организатори на концертите са
милиардерът Ричард Брансън и
австралийският промоутър Пол
Дейнти. За четирите си изяви му-
зикантите ще получат около
25 милиона долара.

Членовете на “Ролинг стоунс”
бяха категорични, че не смятат да
правят концертно турне в чест на
творческия си юбилей, който по-
рано тази година беше отбелязан

Компанията “Entertainment One” ще заснеме
тв филми по два сценария на Стенли Кубрик, по
които не е работено досега, съобщава “Холивуд
рипортър”. Първият ще се нарича “Downslope”
(“Надолу по склона”). В основата на сценария са
реални събития. Главен герой във филма ще
стане американският историк и писател Шелби
Фут. Неговият основен труд е тритомник, посве-
тен на Гражданската война на САЩ. Фут умира
през 2005 г. на 88-годишна възраст.

Вторият проект се нарича “God Fearing Man”
(възможен превод - “Богобоязливият човек”).
Сценарият за този филм е по книгата на ка-
надския автор Томас Патрик Кели “Аз открад-
нах 16 милиона”, публикувана през 1956 г.
Става дума за свещеник на име Хърбърт
Емерсън Уилсън, преквалифицирал се в бан-
ков обирджия, съобщава Лента.ру.

Не е ясно кога точно Кубрик е написал споме-
натите сценарии. Именитият режисьор почина през
март 1999 г. на 71 години. Последната му завърше-
на екранизация е драмата “Широко затворени очи”
с участието на Никол Кидман и Том Круз.
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Снимат тв филми
по сценарии
на Стенли Кубрик

„Ролинг стоунс”
подготвя юбилейни концерти
в Лондон и Ню Йорк

с издаването на фотоалбум и из-
ложба в Лондон. Но по-късно в
медиите започнаха да се появяват
съобщения, че музикантите са се
срещали отново и са започнали
дори да репетират. Миналата сед-
мица те бяха забелязани в париж-
ко студио. Засега четиримата само
потвърдиха, че са се върнали към
студийната си работа и обещаха,
че през тази седмица ще споде-
лят важни новини.

Последният студиен албум на
“Ролинг стоунс” “A Bigger Bang”
излезе през 2005 г. Световното
турне в подкрепа на диска стана
второто по приходи в историята на
шоу бизнеса. След това четворка-
та не се е занимавала с творческа
дейност, припомня Лента.ру.
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Четиво

На 03.09.2012 г. се навършва
ЕДНА ГОДИНА, откакто ни

напусна
Ó..ÔÓÎÍ.√≈Œ–√»

À¿Ã¡–≈¬ À»Õƒ¿–≈¬
1929-2011

Обичта ни е жива, болката
не стихва, само спомените

топлят сърцата ни.
Почивай в мир!

Поклон пред светлата
ти памет!

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

 Кога решихте, че искате да во-
дите живот на писател?

- Израснах в семейство на журнали-
сти, които много се изненадаха, когато
на крехката възраст от дванайсет годи-
ни оповестих намерението си един ден
да пиша романи. Незабавно се захва-
нах с тази дейност и никога не спрях.
Междувременно съм работила в рекла-
мата, връзки с обществеността и изда-
ване на книги, но за мен художествена-
та литература винаги е била магнит,
който ме привлича. Не мога да си пред-
ставя живота без нея.

 Има ли книга, която да е оказа-
ла най-силно влияние върху живота
ви? Или да ви е вдъхновила да стане-
те писател?

- Като дете четях всичко, от Луис
Карол до комикси (особено място в
сърцето си отреждам на “Малката
Лулу”). Обичах и поглъщах всичко, до
което успеех да се добера. Някъде по

Великолепно илюстрираният пътево-
дител “Приказните острови” от Антъни
Мейсън, който издателство “Сиела” пус-
ка в превод на Илия Илиев, е идеално-
то място да се изгубите сред чудесата
на най-забележителните архипелази,
лагуни и островчета на земята, отбеляз-
ват издателите. От идиличните райски
плажове на Сейшелските острови и
Таити до почти неизследваната пустош
на островите Елсмиър и Съртси, от ди-
вата фауна на Мадагаскар до планини-
те на Хокайдо в Япония, известният
пътешественик и писател Антъни
Мейсън е съставил изключителна колек-
ция от 50 поразителни острова както
естествени, така и създадени от човеш-
ка ръка.

Представата за мечтания остров е
дълбоко заложена в човешкото съзна-
ние. Споменаван още в древногръцките

Íàé-âúçõèòèòåëíèòå
ìåñòà íà ñâåòà
Антъни Мейсън ни води из непокътнатите убежища от цивилизацията

легенди и викингските саги, той приема
най-различен облик. Тук ласкавите тро-
пически атоли, олицетворяващи съвре-
менната идея за райски кътчета, съсед-
стват със суровите, брулени от ветрове-
те скали, с бликащите от живот тропи-
чески лесове и приказните градове.
Поредицата, изобразена чрез увлека-
телно повествование и пищни цветни
фотографии, ще ни позволи да се пото-
пим в романтиката на Капри и Сантори-
ни, да побродим из неравния терен на
остров Скай, да стъпим на дивите бре-
гове на Борнео и да открием древната
и загадъчна култура на Великденските
острови. Чрез своите проницателни опи-
сания, увлекателни истории и вдъхновя-
ващи съвети за пътешествениците,
“Приказните острови” създава неповто-
рим калейдоскоп от непокътнати убе-
жища от цивилизацията.

Антъни Мейсън е автор на
около 80 книги за пътешествия,
проучвания, история и изкуство.
Особената роля, която острови-
те са изиграли в живота му, го
убеждава в тяхната неповтори-
ма магия: той се запознава със
съпругата си, докато работи в
Мартиника, двамата прекарват
медения си месец в Пукет,
пътуват из Бали с деветмесеч-
ния си син, за да събират
материали за първия му пътево-
дител, а сега имат къща в Ил
дьо Ре. Той пише за издателст-
вата “Cadogan Guides” и “Dorling
Kindersley”, а също публикува
статии в “Reader’s Digest”,
“National Geographic”, “Daily
Telegraph” и “Conde Nast
Traveller”.

ÁîðäæèèòåÁîðäæèèòåÁîðäæèèòåÁîðäæèèòåÁîðäæèèòå ÔÓ-ÒÚ‡ÒÚÌË, ÔÓ-ÓÔ‡ÒÌË Ë
ÔÓ-ÒÏ˙ÚÓÌÓÒÌË ÓÚ‚ÒˇÍÓ„‡

ървата книга от ус-
пешната поредица,
посветена на Борд-
жиите - “Отровител-
ката на Борджиите”,
от авторката на бест-

книга Сара Пул
избира един
малко по-ранен
период: борбата
за папския пре-
стол, когато Бор-
джиите все още
се опитват да взе-
мат връх над
всички. Това е
една от основни-
те теми в романа
и на нейния фон
се разгръща лич-
ната драма на ге-
роинята Франчес-
ка Джордано.

Действието в
книгата ни връща
през лятото на да-
лечната 1492 г. във
Вечния град, Рим. Франческа
Джордано работи в домакинст-
вото, в което е израсла - дома на

кардинал Родри-
го Борджия, сега
кандидат за пап-
ския престол. Но
тя не е камери-
ерка или ико-
номка. Франчес-
ка е семейната
отровителка -
повече или по-
малко необхо-
димост за всяко
благородно се-
мейство с поли-
тически амби-
ции в това вре-
ме и в този
град, великия
Рим. Пребори-
ла се е за тази
длъжност след

смъртта на баща си с предиш-
ния отровител на Борджиите,
сега тя има пред себе си само

две цели: да открие и отмъсти на
убиеца на баща си и да опази
членовете на семейство Борд-
жия, докато Родриго е зает с
борбите за папския престол.

Франческа не може да се
освободи от скрития в душата й
мрак. Тя изпитва истинско удовол-
ствие от работата си и това я
плаши. Струва й се, че единстве-
ният й шанс да спаси душата си
е чрез любовта на младия
стъклар Роко, но не се чувства
способна да приеме този шанс,
въпреки чувствата си към него. Тя
е приятелка на Лукреция Борд-
жия и любовница на Чезаре Бор-
джия, които по това време са
съвсем млади и все още недо-
коснати от зловещата слава, ко-
ято ще ги споходи по-късно, и
която според Франческа е до
голяма степен незаслужена.

Отмъщението за баща й и

опазването на Борджиите нена-
дейно се преплитат с борбата
срещу усилията на великия ин-
квизитор Томас де Торкемада да
прогони евреите от Рим. Фран-
ческа се оказва в смъртоносна
опасност, от която трябва да се
измъкне с помощта на Чезаре,
да спаси от нея и евреите, и
детето, което противниците на
Борджия искат да използват като
стръв, за да разпалят кръвожад-
ността на християните. Пропра-
вяйки си път през паяжина от
предателство и измами, Фран-
ческа преследва убиеца на баща
си от дълбините на еврейското
гето в Рим до висините на самия
Ватикан. И така подготвя сцена-
та за последната конфронтация
с древни сили, които ще се опи-
тат да използват най-тъмните й
желания, за да постигнат собст-
вените си катастрофални цели.

П
селъри на “Ню Йорк таймс” Сара
Пул публикува издателство “Ен-
тусиаст”. “Отровителката на Бор-
джиите” е исторически трилър за
Ренесанса, в който умело са
преплетени малкоизвестни исто-
рически факти и авторово въоб-
ражение, като отразяването на
историята е съобразено с нови-
те биографии и проучвания за
династията, научи ДУМА от Иве-
лина Ралчева.

Романът разкрива Борджии-
те не такива, каквито ги позна-
ваме от по-късните им години.
Повечето автори ги описват по
време на тяхното абсолютно
могъщество, но за първата си

Справочник

Те са живели в интересни
времена, също като нас

Сара Пул:

Сара Пул е литературен псевдоним
на авторката на бестселъри на “Ню
Йорк таймс”. Ренесансова Италия, и
по-специално династията на Борджи-
ите, са теми, които силно я вълнуват.
Именно това я подтиква да напише
дебютния си роман “Отровителката
на Борджиите”. Освен това Сара Пул
проявява изключителен интерес към
ботаниката и най-вече към отровните
растения, които ни заобикалят.
Самата тя е притежателка на богата
менажерия в Кънектикът, където
живее заедно със съпруга си.

пътя се натъкнах на Джийн Плейди под
някой от многобройните й псевдоними
и се пристрастих към историческите
романи.

 Кои са любимите ви автори?
- Най-любимият ми роман е “Ангели-

те убийци” от Майкъл Шаара. Освен
него любимите ми автори си остават
тези, които открих съвсем млада -
Джийн Плейди с псевдоними Виктория
Холт и Филипа Кар, Дафни дю Морие,
Аня Сетън и Мери Стюарт, както и мно-
го други.

 А историческите личности, ко-
ито ви привличат?

- Очевидно е, че изпитвам особена
слабост към Борджиите, макар да не
мога да кажа, че бих искала да живея
под тяхната власт. Съчетанието от без-
милостна амбиция, брилянтен интелект
и необременено от задръжки сладост-
растие, въплъщавано от тях, е неверо-
ятно привлекателно от гледна точка на
един писател. Освен това харесвам и
Тюдорите, и най-вече Елизабет, на ко-
ято трябва да гледаме като на оцеляла
от едно от най-дисфункционалните се-
мейства в историята.

 Какво ви вдъхнови за “Отрови-
телката на Борджиите” и нейната ге-
роиня Франческа?

- Преди няколко години се заинте-
ресувах от дивите растения, цъфтящи
пред вратата ми, които под една или
друга форма са отровни. Една вечер го
споменах пред семейството си, докато
вечеряхме, и това предизвика много
шеги какво съм сложила в храната. В

ума ми изникнаха две думи: жена отро-
вител. По онзи странен начин, по който
понякога се случват тези неща, Фран-
ческа се появи малко след това, бук-
вално напълно оформена.

 В книгите си придържате ли се
стриктно към историческите факти,
или си позволявате известна свобо-
да, ако това е от полза за разказа?
Доколко се придържахте към истори-
ческата достоверност в романа?

- Опитвам се да се придържам
плътно към историческите факти, като
същевременно втъкавам през и около
тях нишки на художествена измислица.
Нищо в “Отровителката на Борджиите”
не противоречи на събитията, разигра-
ли се през лятото на
1492 г. Но както винаги в
такива смутни времена,
много от случилото се е
скрито от погледа на
хората и никога няма да
го узнаем. Точно в тези
тайни, забравени кътче-
та намерих място, къде-
то да започна историята
на Франческа.

 Кое е най-инте-
ресното/изненадващо/
шокиращо откритие, с
което се сблъскахте,
докато правехте про-
учвания на отровите,
използвани в ренесан-
сов Рим?

- За мен ролята на
отровите през Ренесан-

са се оказа прозорец към тази епоха
като цяло - прозорец, през който мо-
жах да надникна към тежката борба,
развихрила се между силите на кон-
серватизма (състоящи се до голяма сте-
пен, но не единствено, от цялата Като-
лическа църква) и силите на модерни-
зацията, които включват зараждащата
се търговска класа. Преди това имах
само най-обща представа за противо-
речащите си визии, задърпали всички
ъгълчета на живота и накрая разкъса-
ли тъканта на света. Това, което ме
порази най-силно, бяха зловещите
паралели с нашето собствено време, в
което сякаш преживяваме също толко-
ва огромна и стремителна промяна с
последствия, за които можем само да
градим предположения, но все още не
можем да видим истински. Една пого-
ворка, приписвана на китайците, гласи:
“Пожелавам ти да живееш в интересни
времена.” Борджиите и техните спътни-
ци в пътуването през Ренесанса наис-
тина са живели в такива времена. Също
като нас.
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нес времето ще се запази слънчево и
тихо. Ще духа слаб вятър от изток-севе-
роизток. Максималните температури ще са
между 29 и 34o, в североизточните райони

27o-29o, а по морския бряг 24-26o. Атмосферното
налягане ще бъде малко по-високо от средното
за август, като през деня ще остане почти без
промяна. В планините времето също ще е слънче-
во. Максималната температура на 1200 метра ще
е 23o, на 2000 метра около 16o. Слънчево ще се
запази и времето по Черноморието, като макси-
малните температури ще са между 24o и 26o.
Температурата на морската вода ще е от 22-26o.
Вълнението на морето ще е 1-2 бала.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.57272

GBP
2.46512

CHF
1.62782

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

През почивните дни над по-голямата част отПрез почивните дни над по-голямата част отПрез почивните дни над по-голямата част отПрез почивните дни над по-голямата част отПрез почивните дни над по-голямата част от
страната времето ще е слънчево, с дневнистраната времето ще е слънчево, с дневнистраната времето ще е слънчево, с дневнистраната времето ще е слънчево, с дневнистраната времето ще е слънчево, с дневни
температури, достигащи 30-35температури, достигащи 30-35температури, достигащи 30-35температури, достигащи 30-35температури, достигащи 30-35o. Над източни-. Над източни-. Над източни-. Над източни-. Над източни-
те и планинските райони ще се появятте и планинските райони ще се появятте и планинските райони ще се появятте и планинските райони ще се появятте и планинските райони ще се появят
временни увеличения на облачността. В Източ-временни увеличения на облачността. В Източ-временни увеличения на облачността. В Източ-временни увеличения на облачността. В Източ-временни увеличения на облачността. В Източ-
на България ще духа до умерен източен вятърна България ще духа до умерен източен вятърна България ще духа до умерен източен вятърна България ще духа до умерен източен вятърна България ще духа до умерен източен вятър
и дневните температури ще са по-ниски.и дневните температури ще са по-ниски.и дневните температури ще са по-ниски.и дневните температури ще са по-ниски.и дневните температури ще са по-ниски.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

30°/35°30°/35°30°/35°30°/35°30°/35°

1        2
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

30°/32°30°/32°30°/32°30°/32°30°/32°

“≈À≈÷
— ‚Â˘ËÌ‡ Ë ÓÚ„Ó-
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ÒÂÚÂ Í˙Ï ËÁÔ˙ÎÌÂ-
ÌËÂÚÓ Ì‡ ÍÓÌÍÂÚÌ‡
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œ‡ÍÚË˜ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë
˘Â ÒÂ ÔÓˇ‚Ë ‚
ÚÓ‚‡, Ò ÍÓÂÚÓ ÒÂ
Á‡ı‚‡ÌÂÚÂ Ë ÚÓ ‚

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
÷ÂÎÂÌ‡ÒÓ˜ÂÌÓ ˘Â
ÒÎÂ‰‚‡ÚÂ ÔËÓË-
ÚÂÚËÚÂ ÒË ‰ÌÂÒ,
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À⁄¬
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Ì‡ıÓ‰˜Ë‚ËÚÂ ÒË
ıÓ‰Ó‚Â ˘Â ÔÓÎÛ-
˜ËÚÂ Ó‰Ó·ÂÌËÂÚÓ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë
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√ËÊÂÈÍË ÒÂ Á‡
ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ËÚÂ ÒË
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24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œÓˇ‚ÂÌ‡Ú‡ ‚Ë ÚÓ-
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23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë
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œÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡Ú‡ ‚Ë
Á‡ ÍÓÌÍÂÚÌ‡ ‡-
·ÓÚ‡, Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ ËÎË
‰Û„Ó ÔËˇÚÌÓ Á‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‰ÂÈÌÓÒÚË, Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÔÓ‰Ó·ˇ-
‚‡ÌÂ Ì‡ ÊËÎË˘ÂÚÓ ËÎË ÓÙËÒ‡.

‚‡ÌË, ÌÓ ‚˙‚ ‚ÒË˜ÍË ÒÎÛ˜‡Ë ˘Â
·˙‰‡Ú ÔÓ‚Ó‰ Á‡ ‡ÁÏËÒ˙Î.

Á‡‰‡˜‡ Ú‡Í‡, ˜Â ‰‡ ÌÂ ‚Ë ÒÂ
Ì‡Î‡„‡ ‰‡  ̌ ÔÓ‚Ú‡ˇÚÂ.

ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ Ì‡ ÍÓˇÚÓ ˘Â ‚Ë
Ò˙Á‰‡‰Â ÔÓ‚Â˜Â Ì‡ÔÂÊÂÌËÂ.

Ë ÔÓ‰ÍÂÔ‡Ú‡ Ì‡ Ô‡ÚÌ¸ÓË-
ÚÂ, Í˙Ï ÍÓËÚÓ ÒÂ ÒÚÂÏËÚÂ.

ÌË Ë ‡ÍÛ‡ÚÌË ‚ ËÁÔ˙ÎÌÂÌË-
ÂÚÓ Ì‡ ‰ÌÂ¯ÌËÚÂ ‚Ë Á‡‰‡˜Ë.

Ì‡ Ô‡ÁÌËÚÂ ÔËÍ‡ÁÍË Ë
‰ÓÒ‡‰ÌÓÚÓ Ó·˘Û‚‡ÌÂ.

ÚÂ ÔÓÁËÚË‚ÌÓ Ë Ó·˘Û‚‡ÈÚÂ Ò
Û‰Ó‚ÓÎÒÚ‚ËÂ.

ÚÓ ‚Ë, ‡ Ò˙˘Ó Â‡ÎËÁ‡ˆËËÚÂ
Ë ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÌÓ‚Ë ÛÏÂÌËˇ.

ÌËÏ‡ÌËÂ Â ‚˙ÁÏÓÊÌÓ ‰‡ ÔÓ-
ÏÂÌË ÔÓ„‡Ï‡Ú‡ ‚Ë Á‡ ‰ÌÂÒ.
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ÔÂ‰ÒÚÓˇ˘‡ Á‡‰‡-
˜‡ ËÎË ÔÓÂÍÚ ‰ÌÂÒ

˘Â ‚Ë ÔÓÏÓ„Ì‡Ú ËÁ‚˙ÌÂ‰ÌÓ
ÏÌÓ„Ó ‚ Â‡ÎËÁ‡ˆËˇÚ‡ ËÏ.
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ÚËÂ, ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡ ‚‡ÊÌ‡
Á‡‰‡˜‡ ËÎË ÔÓÂÍÚ.
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Step Up:
РеволюцияОбсебване

Филмите до 6 септември

√ÛÔ‡ ÓÚ 50-ËÌ‡ Ú‡Ìˆ¸ÓË Ó„‡ÌËÁË‡
Ï‡ÒÓ‚Ë Ô˙ÙÓÏ‡ÌÒË, Ò ÍÓËÚÓ ËÒÍ‡ ‰‡ ÒË
‰ÓÍ‡‡ 100 000 ÍÎËÍ‚‡ÌËˇ ‚ YouTube Ë ‰‡
„‡·ÌÂ ÒÓÎË‰Ì‡ Ô‡Ë˜Ì‡ Ì‡„‡‰‡. ¬ Ò˙˘ÓÚÓ
‚ÂÏÂ ‡Ï·ËˆË‡Ì‡Ú‡ ‰‡ ÒÚ‡ÌÂ Ú‡ÌˆÓ‚‡ ÒÛÔÂ-
Á‚ÂÁ‰‡ ≈ÏËÎË ÒÂ ‚Î˛·‚‡ ‚ ÎË‰Â‡ Ì‡ ·‡Ì‰‡Ú‡
- ÿÓÌ, Ë Á‡ÒÚ‡‚‡ ‰Ó ÌÂ„Ó ‚ Â¯ÂÌËÂÚÓ ÏÛ ‰‡
ÔÂ‚˙ÌÂ ËÁÍÛÒÚ‚ÓÚÓ ‚ Ó„‡ÌËÁË‡Ì ÔÓÚÂÒÚ
ÒÂ˘Û ‡ÁÛ¯‡‚‡ÌÂÚÓ Ë ÔÂÁ‡ÒÚÓˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
Í‚‡Ú‡Î‡ ÏÛ. œÓ·ÎÂÏ˙Ú Â, ˜Â ËÌ‚ÂÒÚËÚÓ˙Ú Ì‡
ÒÚÓËÚÂÎÌËˇ ÔÓÂÍÚ Â ·‡˘‡Ú‡ Ì‡ ≈ÏËÎË...

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

Cinema City 15:20, 17:30
Арена The Mall 11:20, 12:00, 14:10,
16:20, 18:30, 20:40, 22:50
Арена Запад 11:10, 13:20, 15:30,
17:40, 19:50, 22:00
Арена Младост 11:10, 13:20, 15:30,
17:40, 19:50, 22:00

Cinema City 12:15, 14:15, 16:15,
18:15, 20:15, 22:15
Арена The Mall 20:00, 22:00
Арена Запад 13:20, 15:30, 17:50,
20:10, 22:20
Арена Младост 13:20, 15:30, 17:50,
20:10, 22:20

Зов за
завръщане

Cinema City 14:30, 17:00, 19:30, 22:00
Арена The Mall 14:30, 19:30
Арена Запад 11:20, 12:20, 13:50,
14:50, 16:20, 17:30, 18:50, 20:10, 21:40,
22:50; Арена Младост 11:20, 12:20,
13:50, 14:50, 16:20, 17:30, 18:50, 20:10,
21:30, 22:50

Õ‡ÒÍÓÓ ‡Á‚Â‰ÂÌËÚÂ —ÚÂÙ‡ÌË Ë  Î‡È‰
¡ÂÌÂÍ ÒË ËÏ‡Ú ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ ÔÓ·ÎÂÏË Ì‡ „Î‡-
‚‡Ú‡, Á‡ ‰‡ Ó·˙Ì‡Ú ÔÓ‰Ó·‡‚‡˘Ó ‚ÌËÏ‡ÌËÂ
Ì‡ ÒÚ‡ÌÌ‡Ú‡ ÔË‚˙Á‡ÌÓÒÚ, ÍÓˇÚÓ Ï‡ÎÍ‡Ú‡ ËÏ
‰˙˘Âˇ ≈Ï ‡Á‚Ë‚‡ Í˙Ï Á‡ÍÛÔÂÌ‡ ÓÚ ‰‚ÓÌ‡
‡ÁÔÓ‰‡Ê·‡ ÍÛÚËˇ.  Ó„‡ÚÓ ÌÂÓ·Ë˜‡ÈÌÓÚÓ
ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂ Ì‡ ÏÓÏË˜ÂÚÓ Ì‡È-ÒÂÚÌÂ „Ë ÔËÚÂÒ-
Ìˇ‚‡, ƒË·ÛÍ ‚Â˜Â Â Ì‡ Ò‚Ó·Ó‰‡ Ë ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ
ÒÔÂ ÔÂ‰ ÌË˘Ó, Á‡ ‰‡ ÔÓ„˙ÎÌÂ ÔÓÂ‰Ì‡Ú‡
ÌÂ‚ËÌÌ‡ ‰Û¯‡. œÓÒÎÂ‰‚‡ÎËÚÂ ÁÎÓ‚Â˘Ë Ò˙·Ë-
ÚËˇ ˘Â Ó·Â‰ËÌˇÚ ÓÚÌÓ‚Ó ÒÂÏÂÈÒÚ‚Ó ¡ÂÌÂÍ.

ПРЕМИЕРА

ƒ˙„Î‡Ò  ÛÂÈ‰ Â Ò˙‚ÒÂÏ Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌ ‡-
·ÓÚÌËÍ ‚˙‚ Ù‡·ËÍ‡ Á‡ Ó·ÓÚË-‚ÓÈÌËˆË, ‡
Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌÓÚÓ ıÛ·‡‚Ó ÌÂ˘Ó ‚ ËÌ‡˜Â ÒË‚Ëˇ
ÏÛ ÊË‚ÓÚ Â Ò˙ÔÛ„‡Ú‡ ÏÛ ÀÓË, ÍÓˇÚÓ Â
ÚÓÎÍÓ‚‡ Í‡ÒË‚‡, ˜Â ÒË Â Ì‡Ô‡‚Ó ÌÂˇÒÌÓ
Í‡Í‚Ó Ô‡‚Ë Ò ÔÓÔ‡‰Ì‡Î ÚËÔ Í‡ÚÓ ÌÂ„Ó.
¬Ò˙˘ÌÓÒÚ, ÌÂ˘‡Ú‡ ËÁÓ·˘Ó ÌÂ Ò‡ Ú‡ÍË‚‡,
Í‡Í‚ËÚÓ ËÁ„ÎÂÊ‰‡Ú. » ÌˇÍ˙‰Â ÏÂÊ‰Û ‚ÒÂÍË‰-
ÌÂ‚ÌËÚÂ Ô˙ÚÛ‚‡ÌËˇ ÓÚ Â‰ËÌËˇ ‰Ó ‰Û„Ëˇ Í‡È
Ì‡ «ÂÏˇÚ‡, ÌÂ‰Ó‚ÓÎÒÚ‚ÓÚÓ ÓÚ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ÌÂ-
ÚÓ Ë ÊÂÎ‡ÌËÂÚÓ Á‡ Ù‡Î¯Ë‚Ë ÒÔÓÏÂÌË  ÛÂÈ‰
ÒÂ ÓÍ‡Á‚‡ ‚˙‚ÎÂ˜ÂÌ ‚ ÒÎÓÊÌ‡ Ë Í˙‚‡‚‡
ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍ‡ Ë„‡...
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Оръжие
РУМЪНИЯ МОЖЕ
ДА ПОЛУЧИ
ИЗТРЕБИТЕЛИ
F-16 ОТ СЪСТАВА
НА ВВС НА
ПОРТУГАЛИЯ

М

ЗАВЪРШИХА ХОДОВИТЕ
ИЗПИТАНИЯ НА ФРЕГАТА
ЗА ВМС НА ИНДИЯ

В

ФРАНЦИЯ СЕ СДОБИ
С УЧЕБНИ САМОЛЕТИ
CIRRUS SR20

А

ЗА $1,3 МЛРД.:

З
В близките няколко години азиатската държава ще получи нови многоцелеви
вертолети Ми-171Е и авиационни двигатели за изтребители Су-27/30

а последните няколко месеца На-
родно-освободителната армия на
Китай придоби от Русия военна
продукция за сумата от 1,3 милиар-

да долара, пише в. "Ведомости". Цялата
закупена техника ще бъде доставена в
Китай по линия на "Рособоронэкспорт". В
близките няколко години Китай трябва
да получи новите многоцелеви вертолети
Ми-171Е и авиационни двигатели за из-
требителите Су-27/30. По думите на зам.-
директора на Федералната служба по во-
енно-техническо сътрудничество Вячесла-
ва Дзиркалн, през юли т.г. Китай е склю-
чил с Русия договор за поставка на 55
многоцелеви вертолета Ми-171Е. Офици-
ално стойността на контракта не се
разгласява, но по оценка на мениджъри,
запознати със сделката, тя възлиза на

повече от 600 милиона дола-
ра. Доставката на вертолетите
ще завърши през 2014 г. През
февруари т.г. Китай закупи от
Русия 140 самолетни двигате-
ля АЛ-31Ф за изтребители Су-
27/30. Сумата по тази сделка е
700 милиона долара.

Китай редовно закупува
различни руски самолетни
двигатели за купените по-рано
от Русия бойни самолети, а
също и за техни копия и за
изтребители, собствена разра-
ботка. През 2011 г. Русия екс-
портира въоръжения и военна
техника за 13 милиарда дола-
ра. 15 процента от тях са от
доставки за Китай.С
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Ми-171Е

инистърът на отбраната на Румъ-
ния Корнелиу Добрицою в интер-
вю за „Аджерпрес” е съобщил, че
за ВВС на страната могат да

бъдат закупени снети от въоръжение из-
требители F-16 от състава на ВВС на
Португалия. Според думите на министъра

самолетите се намират в „много добро”
състояние според резултатите на наско-
ро проведената проверка на португал-
ските машини от техническа група на
румънските ВВС. Отговаряйки на въпрос
за доскорошното намерение на ведомст-
вото му за получаване на 15 изтребителя
F-16 от състава на ВВС на Холандия,
К.Добрицою заявява, че този въпрос вече
не е актуален, понеже излишните холанд-
ски машини са продадени.

ИРАК ВЗЕМА
ПЪРВИТЕ
„ФАЛКОНИ”
ПРЕЗ 2014 Г.

F-16 Fighting
Falcon
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мериканската компания Cirrus Aircraft е преда-
ла на ВВС на Франция първите 13 от 23 поръ-
чани учебни самолета SR20, съобщава
Flightglobal. Доставката на учебните самолети

се е състояла на
9 август т.г., но
стана известно
едва сега. SR20
са пристигнали в
авиобазата на
ВВС на Франция
в Салон-де-Про-
ванс.

Както се очак-
ва, през септември
т.г. Cirrus Aircraft
ще достави във
Франция седем
учебни самолета SR22, а по-късно три SR20 за подго-
товка на пилотите от френските ВМС (те ще бъдат
зачислени към авиобазата Ланвеок). Съгласно дей-
стващия график, доставката на всички самолети ще
завърши в края на годината. SR20 и SR22 ще бъдат
окомплектовани с бордово оборудване Garmin Cirrus
Perspective и комуникационни системи в UHF диапазо-
на. Формално всички 13 самолети ще се намират под
управлението на компанията Cassidian Aviation Training
Services, оказваща на ВВС и на ВМС на Франция
услуги по подготовката на пилоти и щурмани. SR20 и
SR22 ще бъдат използвани за обучението на щурма-
ни. Четириместните самолети развиват скорост до 185
възела (342 километра в час). Продължителността на
полета на самолетите е около четири часа.

Графика и снимка CIRRUS AIRCRAFT

Cirrus SR20

Балтийско море успешно са завършени държавните ходови
изпитания на фрегата "Таркаш", построена в Прибалтийския
корабостроителен завод "Янтарь" за ВМС на Индия, съобщава
ИТАР-ТАСС. От юни т.г., когато "Таркаш" за пръв път напусна

заводския пристан, досега е била проведена проверка на работата
на всички корабни системи, машини и механизми, а също са изпълне-
ни стрелби с всички видове въоръжения, с които е снабдена фрега-
тата. "Точка в успешното провеждане на целия комплекс от държав-
ните ходови изпитания на фрегатата са поставили стрелбите с кораб-
ните зенитно-ракетни комплекси със среден радиус на действие
"Штиль-1", кои-
то са били из-
пълнени в мор-
ски полигон в
Балтика", са за-
явили предста-
вители от прес-
службата на
завод "Янтарь" .
В началото на
с е п т е м в р и
"Таркаш" ще се
отправи към
Калининград-
скиякорабост-
роителен за-
вод, където ще
влезе в дока и
ще бъде изцяло огледан. Планира се в този период в корабострои-
телния завод "Янтарь" да пристигне приемопредавателна комисия от
Индия. Официалната церемония по предаването на фрегатата на
клиента е насрочена за ноември. "Таркаш" е една от трите фрегати
от проект 11356 (1135.6), чийто контракт за доставка Индия сключи
през 2006 г. Първата фрегата "Тег" е била предадена на клиента
през април т.г. - с една година по-късно, отколкото е било планира-
но. Третата фрегата "Триканд", съгласно променения график, се пред-
полага да бъде предадена на Индия през юни 2013 г. Корабите от
проект 11356 са с водоизместване от четири хиляди тона. Дължината
на корпуса на фрегатата е 124,8 метра. Корабите развиват скорост
до 30 възела и могат да изминат 4,5 хиляди мили. Фрегатите са
въоръжени с артилерийски установки, зенитни ракетно-артилерий-
ски комплекси, торпедни апарати и противокорабни ракети.

Фрегата от проект 11356

Снимка ПСЗ "ЯНТАРЬ"

Страница на Желязко ТЕНЧЕВ

Обективът се шегува

На позиция...

С
САЩ ще предадат на Ирак първата

партида изтребители F-16IQ Fighting
Falcon през септември 2014 г., съобща-
ва Defense News, цитирайки официални
американски военни представители.
Точният размер на първата партида
самолети не се уточнява. Общо Ирак
трябва да получи 36 американски из-
требителя, купени през август-декември
2011 г. за сумата от 5,3 милиарда дола-
ра. Освен самолетите Ирак също трябва
да получи допълнително оборудване и
въоръжение за F-16. Всички изтребите-
ли ще бъдат предадени на клиента в
„орязаната” в сравнение с Block 50/52
версия, която се отличава с по-слабия
си радар APG-68(v)9 и използването на
остарелите версии на ракетите AIM-9L/
M-8/9 Sidewinder, AIM-7M-F1/H Sparrow
и AGM-65D/G/H/K Maverick.

Както отбелязва Defense News, до
момента Ирак е придобил от САЩ въ-
оръжение и военна техника за сумата
от 12 милиарда долара. Става дума за
бронетранспортьори, бойни машини на
пехотата, танкове и изтребители. Освен
това американските военни трябва да
обезпечат подготовката на иракските
военнослужещи. Министерството на от-
браната на Ирак има намерение да
закупи от Вашингтон радиолокационни
станции и система за ПВО.

Китай купи руска
военна техника
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- Стефчо, купихме ти сестричка!
- Знам, знам, за глупости пари

винаги ще се намерят, а за сладо-
лед и колело - никога...

Проф. АЛЕКСАНДЪР ЛИЛОВ,
философ, политик, член на НС на БСП
АТАНАС НАКОВСКИ, писател
ВАНЯ ЩЕРЕВА,
певица, актриса, писателка
Проф. ДИМИТЪР КОСТОВ, юрист
ДИМИТЪР МАРАШЛИЕВ-МАРАТА,
легендарен футболен
нападател на ЦСКА
ЕЛЕНА ПОПТОДОРОВА,
посланик на България в САЩ
ИЛИЯ КОСТОВ, сценарист, режисьор
Проф. КРУМ ДАМЯНОВ, скулптор
ЛЮБОСЛАВ ПЕНЕВ, треньор
на националния отбор по футбол
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Полагане честния

пояс на Пресвета Богородица (395-408).
Св. свещеномъченик Киприан, епископ
Картагенски (258). Св. Генадий, патриарх
Константинополски († 471)

Освен дрехата на пресвета Богороди-
ца между останалите вещи се запазил и
нейният пояс, който след Успението й бил
поверен по поръка от самата нея на апо-
стол Тома, а после бил предаван между
вярващите по наследство един на друг.
Бил пренесен от Йерусалим в Цариград
през V век и положен в скъпоценен ков-
чег във Влахернския храм “Св. Богороди-
ца”. Византийската императрица Зоя,
съпруга на император Лъв Философ, след
като дълго време страдала от душевна
болест, получила насън откровение, че не-
забавно ще оздравее, ако на нея бъде
възложен поясът на пресвета Богородица.
Царят помолил патриарха, ковчегът бил
отворен, а поясът бил прострян над болна-
та царица и тя веднага оздравяла. След
това честният пояс тържествено бил поло-
жен отново в ковчега, в който по-рано се
съхранявал. За спомен на това чудо в
началото на Х век бил установен днешни-
ят празник.

Български и световни звезди
играят благотворителен мач
Български и световни звезди
играят благотворителен мач
Български и световни звезди
играят благотворителен мач
Български и световни звезди
играят благотворителен мач
Български и световни звезди
играят благотворителен мач

От Лондон до Москва да
започва зарята, защото днес
рожден ден има

ПАВЛЕТА
ДАВИДОВА

която е известна
в репортерския
свят с партизан-
ския си псевдоним
Първолета, а от-
давна се знае, че
само гениите и енергичните ре-
портери имат право на псевдо-
ними. Павлета е млад човек с
безгранична фантазия, но не
един или двама гербаджии са
страдали от нейния справедлив
социален гняв и остро перо.
А когато младите поведат сво-
ите битки, светът е обречен да
бъде щастлив и справедлив.

Честит рожден ден, Павлета!
Остани си ентусиаст, непокорен
дух и щастлив репортер.

От екипа на ДУМА

ма си подходящ
момент за всичко -
от продажбата на
жилището до
сключването на
брак и правенето

В списъка с изискванията за престоя в
България на “Red Hot Chili Peppers”, из-
пратен до “София мюзик ентърпрайсис” -
организаторите на концерта на легендите
у нас, е включена специална зала за ме-
дитации. Тя трябва да е точно зад сцената,
която да бъде застлана с дебел килим,
удобен за йога и релаксация. Съблекал-
ните на 5-кратните носители на “Грами”
пък трябва да са много широки, обзаведе-
ни с меки дивани, задължително не коже-
ни, малки кафени масички и високи пал-
мови дървета. По всяка вероятност някои
от членовете на RHCP ще пристигнат в
България в деня на концерта, 1 септем-

Палмови дървета и зала за медитации
искат от „Red Hot Chili Peppers”

ври, заедно със семействата и дори деца-
та си. Точно затова в бекстейджа ще има
и тихи фамилни и детски стаи. Бандата
пътува с личния си готвач, който се грижи
за менюто им. В него не влизат никакви
животински продукти, а главно плодове и
зеленчуци.

Калифорнийците ще направят кратка
репетиция у нас, часове преди да се качат
на сцената в “Арена Армеец София”. По-
ради огромния интерес към шоуто бул.
“Асен Йорданов” ще бъде с ограничен про-
пускателен режим между 18 и 23 ч. В рай-
она пред залата ще се допускат само коли,
насочили се към паркинга, а в двете плат-

œÂÚ˙˜ÌËˇÚ ‰ÂÌ Â Ì‡È-‰Ó·˙
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Всички дейности си имат подходящи моменти - стига
да знаете кога през седмицата да се захванете с тях

бил направен след анализ на
над 1,2 млн. обяви за продаж-
ба на жилище на 16 пазара в
продължение на 21 месеца.

Волята е най-силна с на-
ближаването на уикенда, ус-
тановиха учени. Затова и ре-
шението да се откажете от ци-
гарите също трябва да се взе-
ма в петък.

Продаващите вещи онлайн
обикновено имат най-добри
резултати, когато крайният
срок се пада в традиционния
ден за почивка. Затова е най-
подходящо краят на търг в
E-Bay да е в неделя.

Неотдавнашни данни по-
казват, че понеделник е де-
нят, в който се наблюдават
най-високи продажби на каме-
ри онлайн. Те са вече едно от
най-евтините електронни уст-

ройства, които могат да се ку-
пят. Много магазини правят
след уикенда големи
отстъпки, за да привлекат по-
вече клиенти. Някои ресторан-
ти не получават доставки през
почивните дни. Но до вторник
всичко отново е свежо. “Ако
не се намирате в наистина
хубав ресторант, понеделник
вероятно не е най-подходящи-
ят ден да ядете риба. Най-до-
бре е да хапнете навън във
вторник”, съветва майстор-гот-
вачът Антъни Бърдейн.

Според британската мете-
орологична служба заобла-
чаване се наблюдава най-
често в петък следобед, събо-
та или неделя. Затова втор-
ник е най-сполучливият избор
за организиране на барбекю
- това е най-сухият ден от

И
на секс. Британският в. “Сън”
съветва кои дни от седмицата
са най-добри за осъществява-
нето на определена дейност.

За женитба най-подходящ
е петъчният ден. Традиционно
сватбите се правят в събота
или неделя, но ако кажете за-
ветното “да” 24 часа по-рано,
може да намалите цената на
церемонията и на следващото
я празненство наполовина.

Продажба на жилището
също е най-добре да става в
петък, установил екип на аме-
риканската агенция за недви-
жими имоти “Редфин”. Изводът

Новото тeле-
визионно шоу на
Дискавъри “С
кола на края на
света” изпраща
своите водещи в
българската сто-
лица. Бил Ву и
Гари Хъмпфри
ще пристигнат у
нас за официал-
ния старт на пре-
даването, чиято
премиера е на
4 септември в
22.00 ч. Двамата
ще се срещнат с медии и почитатели на
следващия ден близо до София.

В 5 едночасови епизода зрителите ще
видят бившия служител на британските
спецчасти Гари и американския автомо-
билен ентусиаст Бил, попадащи на изу-
мителни места, принудени да работят за-
едно, за да оцелеят и достигнат цивили-
зацията. Те обаче могат да разчитат един-
ствено на малък червен автомобил. Бил и
Гари са перфектният екип: единият знае

Легендата на “Бийтълс” - Ринго Стар,
оглави класацията на 30-те най-богати
барабанисти в света, публикуван от сай-
та Celebritynetworth.com. Богатството на
рок ветерана
възлиза на забе-
л е ж и т е л н и т е
300 млн. долара.
С $50 млн. по-
малко на II място
е Фил Колинс от
“Дженезис”, а
Дейв Грол, бивш
барабанист на
“Нирвана”, е тре-
ти с 225 млн. до-
лара състояние.
Следва Дон Хен-
ли от “Игълс” с
200 млн. долара.
Челната петица
се допълва от ко-
легата му Дон Хенли и Ларс Улрих от
“Металика”. В Топ 10 на най-богатите
барабанисти в света попадат още звез-
дата на “Ю Ту” Лари Мълън и Чарли
Уотс от “Ролинг Стоунс”.

влението “синя луна”,
което се случва, когато
пълнолуние настъпи
два пъти за един кален-
дарен месец, ще може

седмицата.
7 от 10 мениджъри пък

казали, че в сряда е най-доб-
ре да се иска увеличение на
заплатата. Анкетата била на-
правена от компанията за под-
бор на служители “Офис
ейнджълс”. Сряда е и най-мал-
ко претъпканият ден от сед-
мицата в супермаркетите. Ако
искате дори още по-голямо
спокойствие, имайте предвид,
че само 4% от пазаруващите
посещават магазините между
21 и 8 ч.

Четвъртък е денят, подхо-
дящ за сутрешен секс, показва
изследване на Лондонското
училище по икономика. То ус-
тановило, че нивата на естест-
вения холестерол, който стиму-
лира половите хормони, са
най-високи именно в този ден.

Водещи от Дискавъри
пристигат в София

как да кара, други-
ят - как да оцеля-
ва. Без истински
пътища и запаси
те трябва да раз-
читат на инстинк-
та и стратегията
си, за да преминат
през най-тежките
терени в Чили.

Двама почита-
тели на Дискавъри
в България ще по-
лучат шанса да се
присъденият към
звездния екип в

уникално офроуд преживяване на 5 сеп-
тември. Феновете трябва да отговорят на
въпроса: “В коя държава е заснет първият
сезон на “С кола на края на света”?, като
изпратят предположенията си на
discoverynetworks.bulgaria@gmail.com до
края на деня в понеделник, 3 септем-
ври. Победителите ще бъдат определе-
ни с томбола на следващия ден на ин-
тернет адрес https://www.facebook.com/
Discovery.Networks.Bulgaria.

РИНГО СТАР Е
НАЙ-БОГАТИЯТ
БАРАБАНИСТ

29 дни, а един месец може да
има максимум 31 дни, комби-
нацията е рядка и се случва
веднъж на около две години
и половина. Не може обаче
да очакваме луната да
възприеме различен цвят. Ако
няма изригване на вулкан, тя
ще остане бяло-жълта, както
винаги, освен ако облаци не
затъмнят гледката. При пре-
чупването на определени ми-
кроскопични частици във

въздуха луната все пак може
да стане синя или да се оцве-
ти в друг оттенък.

В небето понякога се
създават различни визуални
трикове. Когато изригва вул-
канът Кракатоа в Индонезия
през 1883 г. и пепелта дости-
га до горните слоеве на атмо-
сферата, синя луна се появя-
вали в цял свят в продълже-
ние на две години. Хората
виждали и бледолилаво

слънце и за първи път - сре-
бристи облаци.

Според НАСА ключът към
обяснението на явлението
“синя луна” е наличието във
въздуха на много частици,
малко по-широки от дължина-
та на вълната на червената
светлина (0,7 микрона). Това е
рядкост, но вулканите поняко-
га бълват подобни облаци.
Горските пожари също са фак-
тор за появата на синя луна.

Я
да се наблюдава днес, 31 ав-
густ. Събитието ще е първото
от почти две години и поло-
вина насам - от март 2010 г.
Следващата синя луна ще се
появи чак през юли 2015 г.

Тъй като пълнолуние
настъпва веднъж на всеки

Синя луна изгрява днесСиня луна изгрява днесСиня луна изгрява днесСиня луна изгрява днесСиня луна изгрява днес

на ще е отворена само по една лента във
всяка посока. Придружителите на непълно-
летни задължително трябва да предоста-
вят на влизане специална декларация,
която може да бъде изтеглена от адрес
http://mvp-bg.com/en/documents1.html или да
бъде попълнена на място.
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Ò Î Ò Î  2,
Ò È Ð À Æ  69

6 от 49
I теглене: 1, 8, 26, 27, 30, 44
II теглене: 5, 7, 11, 19, 42, 46

6 от 42
I теглене: 1, 23, 25, 31, 34, 37

5 от 35
I теглене: 1, 2, 14, 25, 32
II теглене: 2, 6, 20, 26, 35

Тото Джокер
Печеливши позиции: 3, 9, 5
Печеливши числа: 6, 5, 1

ФУТБОЛ

ПО ЕВРОСПОРТ
СП ЗА ДЕВОЙКИ
ДО 20 Г.

1/4 финали
10.00

Германия -
Норвегия

13.30 КНДР - САЩ
ПО ЕВРОСПОРТ 2
13.00 ДЖЕЙ ЛИГА, Кашима

Антлърс - Висел Кобе
БУНДЕСЛИГА

     16.30 Нюрнберг - Борусия Д
19.30 Фортуна - Борусия М

ПО БТВ ЕКШЪН
СУПЕРКУПА НА ЕВРОПА

21.40 Челси - Атлетико М от Монако

Шампионска лига,
плейофи, реванши

КЛУЖ (Рум) - Базел
(Швейц) 1:0 (общ резултат
3:1); СЕЛТИК (Шот) - Хел-
зингборг (Шв) 2:0 (4:0);
Фенербахче (Тур) - СПАР-
ТАК М (Рус) 1:1 (2:3); ДИ-
НАМО К (Укр) - Борусия М (Гер) 1:2
(4:3); ЛИЛ (Фр) - Копенхаген (Дан) 2:0
след продължения (2:1); от вторник:
Апоел Кирят Шмона (Изр) - БАТЕ БО-
РИСОВ (Блрс) 1:1 (1:3); АНДЕРЛЕХТ
(Бел) - АЕЛ Лимасол (Кип) - 2:0 (3:2);
Марибор (Слвн) - ДИНАМО ЗАГРЕБ
(Хърв) 0:1 (1:3); Удинезе (Ит) - БРАГА
(Порт) 4:5 след дузпи, (2:2); Панати-
найкос (Гър) - МАЛАГА (Исп) 0:0 (0:2).

Тулио де Мело прави задно салто след
гола си в последната минута на

първото продължение, с който
френският вицешампион Лил победи с

2:0 датския вицепървенец Копенхаген и
с общ резултат 2:1 се класира за

групите в Шампионската лига

Левски срещу Берое
на старта на НБЛ

Баскетболният Левски ще гос-
тува на Берое в Стара Загора в I
кръг на Националната лига за сезон
2012/2013. Жребият за новия сезон
бе теглен в сградата на спортно-
то министерство. “Сините” са во-
дени от Тити Папазов, а треньор
на старозагорци е неговият кум и
легенда на Левски Георги Младенов.
Другите двубои в I кръг още са
ЛУКойл Академик - Спартак Пл,
Балкан - Рилски спортист, Черномо-
рец - Черно море Порт Варна и
Ямбол -  националния тим за младе-
жи. Първенството започва на 20
октомври. Първото дерби между
двата ни най-добри състава в по-
следните години ЛУКойл и Левски е
в III кръг на 3 ноември в Правец.
Отборите ще се срещнат по 3
пъти през редовния сезон и ще
играят общо по 27 мача.

Камило Плачи става
селекционер с 8:7 гласа

талианският специалист Камило Плачи е новият се-
лекционер на националния отбор на България по во-
лейбол мъже. Управителният съвет на федерацията
реши в последния момент да гласува тайно, но до-

И

Коментар на  стр. 12

сегашният помощник спечели битката с Найден Найденов,
който официално водеше тима ни на Олимпиадата в Лон-
дон. Босовете на волейбола не оцениха четвъртото място
в света, постигнато на Олимпиадата в Лондон, и натовари-
ха италианеца с цялата отговорност.

Преди избора и Найден Найденов, и Плачи обявиха, че
няма да останат помощници, ако съперникът спечели вота.

Камило пристигна в България в навечерието на гласу-
ването, като си доведе помощник от Италия.

Бербо избра Фулъм

Д
имитър Бербатов
направи завой и
вместо да премине
в Ювентус, реши да
остане във Висша-

Лондонският тим плаща 5 млн. паунда на Юнайтед

та лига на Англия и прие
офертата на Фулъм ден пре-
ди затварянето на трансфер-
ния пазар. Нападателят на
Манчестър Юнайтед преми-
на медицински прегледи във
Фулъм вчера, потвърди хо-
ландският мениджър на лон-
донския клуб Мартин Йол
пред SkySports. Йол беше
човекът, привлякъл Бербо от
Байер Л в Тотнъм през 2006
г. срещу 10,9 млн. лири. Сега
пък Фулъм ще плати за
българина 5 млн. паунда на
Юнайтед, който преди 4 го-
дини го купи от “шпорите” за
30,75 млн.

Късно вечерта в сряда
стана ясно, че  Бербатов и
агентът му Емил Данчев не
са приели офертите на Ювен-
тус и Фиорентина и от лети-
щето в Мюнхен са се върна-
ли в Англия.

Мартин Йол обяви още, че
Димитър Бербатов винаги е
бил в трансферния му списък
и ако премине успешно ме-
дицинските прегледи, ще

стане футболист на лондон-
чани.

“Бербатов преминава ме-
дицински прегледи и ако
всичко е добре, той ще бъде
наш футболист”, коментира
Мартин Йол. “Много отбори
се интересуваха от него, но
ние бяхме най-настоятелни
да го вземем. Той беше в
трансферния ми списък през
цялото време. Опитах се да
направя нещо преди месеци,
но тогава той не дойде. Сега
отново се върнах към Берба-
тов и това бе точният момент
той да вземе своето реше-
ние”, добави холандският
мениджър на Фулъм. Специ-
алисти и медии припомнят,
че Фулъм е надцакал Юве и
Фиорентина с цената на
Бербатов, искана от Юнай-
тед. Италианските клубове
бяха готови да платят 5 млн.
евро за 31-годишния напада-
тел, а “Старата госпожа” до-
бави 1 млн. евро към годиш-
ната му заплата и той прене-
брегна офертата на Фиорен-
тина.

Бербатов се превърна в
най-мразения човек на Боту-
ша. Само за 12 часа бившият
голмайстор на Премиършип

мина от “Осанна” към “Раз-
пни го”, след като поред
излъга очакванията на Фио-
рентина и Юве. В официално
изявление на сайта си Ла
Виола написаха “Сега се
радваме, че той не дойде във
Фиорентина. Той не заслужа-
ва нашия град, нашия екип и
ценностите ни.” Бербатов е
обвинен, че използва итали-
анските клубове, за да мани-
пулира собствената си запла-
та в Премиършип, но самите
клубове в Италия също
претърпяха критика от фено-
вете, че са подходили като
аматьори.

Фиорентина публикува
официално съобщение на
клубния си сайт по темата
“Димитър Бербатов”, обявя-
вайки, че операцията по при-
вличането на българина е
окончателно приключила не-
успешно. “Виолетовите” обяс-
няват, че това става “въпреки
че бе постигната договорка
с Манчестър Юнайтед (с раз-
мяна на договори, с първа
вноска готова за плащане, и
подписана правна гаранция
за втората) и след като беше
постигната устна договорка с
футболиста относно неговия

договор.”
“Английският клуб беше

дал писмено право на своя
играч да се отправи към
Флоренция за медицински
прегледи, за да подпише
договора. Футболистът се
беше качил на самолет за-
едно със своя агент и с биле-
ти, платени от Фиорентина,
за полет към Флоренция. Но
футболистът така и не при-
стигна в града. Причината е
в безразсъдните и арогантни
операции на други клубове,
които нямат нищо общо с
коректността, феърплея и
спортната етика и които се
поставят отвъд границите на
лоялността. Що се отнася до
футболиста, извън неговите
характеристики и техническа
стойност, в този момент сме
щастливи, че той не дойде
във Фиорентина: той не за-
служаваше нашият град, на-
шата фланелка и стойности-
те, които тя представлява.”

Отборът на Фулъм спече-
ли войната за футболиста на
Манчестър Юнайтед Димитър
Бербатов, информира пък
най-влиятелният вестник в
Манчестър “Manchester
Evening News”.

Пълен хаос се получи с лагера на ЦСКА пре-
ди мача срещу Миньор Перник. Двубоят от IV
кръг в “А” група е днес от 18.00 ч. в Своге и ще
бъде последният, в който ЦСКА не може да из-
ползва новопривлечените, но некартотекирани
футболисти.  В сряда бе обявено от страна на
инициативния комитет “ЦСКА Възраждане”, че в
знак на добра воля те поемат лагера и пътува-
нето до Своге. Вчера сутринта готвачът на ЦСКА
е бил пратен в хотел “Централ” да приготви
обяда на футболистите. В последния момент
обаче собствениците на “червените” обявили, че
играчите на Стойчо Младенов ще преспят и ще
се хранят на традиционното си място - парк-
хотел “Витоша” в Студентския град. Обявената
смяна на властта в “армейския” клуб се отлага
за следващата седмица, защото “моторът” на
промяната и депутат от ГЕРБ Емил Димитров е
на сафари извън страната, а пък съсобственикът
на “Титан” Димитър Борисов не се яви на  пре-
говорите с “Възраждане”.

Старши треньорът на ЦСКА Стойчо Младе-
нов определи като “долни лъжи” твърденията,
че решението за смяната на хотелите преди
мача срещу Миньор е негово. Той отведе избра-
ниците си в парк-хотел “Витоша” малко преди 14
часа. Търговският директор на клуба Георги
Павлов обяви, че решението за смяната на хо-
телите е на Стойчо Младенов, тъй като хотел
“Централ форум” бил на шумно място, а играчи-
те му се нуждаели от спокойствие.

“Няма такова нещо. Отново долни лъжи по
мой адрес. Не искам нищо да говоря вече. Пи-
тайте администратора на клуба Кирил Костов
кой му се обади да сменим хотела. Питайте него.
Аз съм просто треньор, но отново аз съм вино-
вен”, каза Младенов пред журналисти, но не
пожела да застане пред камерите. Администра-
торът на клуба Кирил Костов пък не пожела да
обяви кой му е наредил смяната на хотела.

Късно в сряда с 9 от некартотекираните иг-
рачи ЦСКА надви с 1:0 новака в “Б” група Спар-
так Пл с гол на избягалия от Локо Пд португа-
лец Тенгариня (36).

Реал М взе първи трофей,
би с 2:1 10 от Барселона

Испанският шампи-
он Реал М се на-
ложи с 2:1 над
Барселона на

Снимки БГНЕС

Португалският треньор на Реал М Жозе
Моуриньо поздравява колегата си в Барса Тито

Вианова, след като тимът му спечели с 2:1
реванша и заслужи Суперкупата на Испания

Португалците Пепе и Кристиано Роналдо се
радват на Суперкупата на Испания, която
спечелиха след победа с 2:1 на реванша на

“Сантяго Бернабеу”

ХАОС В ЦСКА,
СТОЙЧО ПАК СЕ ЦУПИ

“Сантяго Бернабеу” и
спечели Суперкупата
на Испания, благодаре-
ние на повече голове
на чужд терен. Първият
мач на “Камп Ноу”
завърши 3:2 в полза на
каталунците, но двете
попадения на “белия
балет” там им донесоха
крайния успех. Това е и
първа победа на Реал в
Ел Класико на собстве-
ния стадион от 4 години
насам. Гонсало Игуаин
(11) откри след груба
грешка в защитата на
Барселона.

Гостите направиха
втора невероятна греш-
ка, когато Жерар Пике
изпусна Кристиано Ро-
налдо (19). Португа-
лецът пое топката с
пета, прехвърли брани-
теля си и простреля за
втори път Виктор Вал-
дес от 12 м. Арбитърът
Антонио Мигел Лахос
не зачете гол в 24-ата
мин. на Пепе с глава. В
28-ата мин. реферът из-
гони Адриано за фаул
отзад срещу Роналдо и
Барселона остана с 10
играчи. Въпреки това
каталунците намалиха
на 1:2 с шут от фаул на
Лионел Меси (45).
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Избраха
Плачи за
треньор
с 8:7 гласа

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС

8.00, 18.45
и 2.00

КОЛОЕЗДЕНЕ
15.30 “Уърлд cпорт класик”

17.00 Вуелта, Сантя-
го де Компостела -

Ферол (III етап)

ПО ФИЛМ+
ФОРМУЛА 1

10.55 и 14.55 Гран
при на Белгия, I и II

свободни тренировки
на писта “Спа”,

20.30 повторение

низаторите. Стартът ще бъде
даден на 9 септември в 10.00
ч. от президента Росен Плев-
нелиев, който е патрон на
състезанието. Заради това
държавният глава ще изпрати
колоездачите пред президен-
ството, а не както е по тради-
ция в дълголетната история на
Обиколката - от площад “На-
родно събрание”. Отново

Генералният секретар на Българския колоездачен съюз и
директор на 62-рата колоездачна Обиколка на България Веско

Михайлов (вдясно) и изпълнителният директор на спонсора й
Аурубис България Никола Треан дадоха пресконференция преди

старта на състезанието на 9 септември

Лазов на 1/4-финал
в Полша

Александър Лазов се класира
за четвъртфиналите на фючърса
с награден фонд $10 000 в Легни-
ца, Полша, след като на старта
отвя с 6:2, 6:1 участващия с
“уайлд кард” 15-годишен поляк
Павел Завиша, а във II пречупи
със 7:6 (2) 6:3 чеха Ян Кунчик
(№882). В опит да се класира за
четвъртия си полуфинал през
този сезон българинът игра късно
вчера с поставения под №2 в
основната схема Гжегож Панфил
(Пол, №475 в света). До момента
Лазов има сигурни 2 т. за светов-
ната ранглиста, с които ще се
изкачи с близо 10 позиции до
№545, а ако стигне полуфинал,
ще вземе още 4 т.

Бившата №1 в света Ким Клийстерс
маха на публиката на централния корт

“Артър Аш” след загубата си от
английската тийнейджърка Лаура

Робсън в I кръг на US Open. Белгийката
обяви окончателно, че се отказва от
тениса след 3 титли от Откритото

първенство на САЩ и 1 от Австралия
и общо 41 от турнири на Женската

тенис асоциация. Клийстерс обяви
отказване още през 2007 г., но се

завърна на корта след 2 години и дори
отново се изкачи до №1 през 2011 г.

Първата ракета на България Григор
Димитров (№58 в света) отпадна още
на старта на Откритото първенство на
САЩ, след като допусна обрат и отстъ-
пи със 7:5, 3:6, 6:7, 2:6 пред Беноа Пер
(Фр, №49). 21-годишният хасковлия успя
да спечели в равностойна битка първия
сет за 52 мин., но след това бързо отстъ-
пи втория с 3:6. Решаваща бе третата
част от двубоя, в която изключително

5 национални тима
на 62-рата Обиколка
Състезанието ще определи 3-мата ни колоездачи
за Световното първенство в Холандия

ЕТАПИТЕ НА ОБИКОЛКАТА
I. София-Саранци-Гълъбец-Челопеч-Златица (68 км) -
Старт 10.00 ч.- Финал 12.00 ч. (9.09.)
II. Златица-Беклемето-Троян (93 км) 15.00 ч. - 17.30 ч.
(9.09.)
III. Троян-Ловеч-Севлиево-Габрово (100) - Старт 13.00
ч. - Финал 17.30 ч. (10.09.)
IV. Габрово-Дряново-Велико Търново-Горна Оряховица-
Дебелец-Вонеща вода-Трявна (113 км) 15.00 ч. - 17.30
ч. (11.09.)
V. Трявна-Габрово-вр.Шипка-Казанлък-Стара Загора
(97) 13.00 ч. - 17.30 ч. (12.09.)
VI. Стара Загора-Нова Загора-Бургас (170 км) 13.30 ч.
- 17.30 ч. (13.09.)
VII. Бургас-Айтос-Карнобат-Петолъчката- Котел-Омур-
таг-Търговище-Шумен (217 км) 12.30 ч. - 17.30 ч.
(14.09)
VIII. Шумен-Девня-Варна-Албена-Балчик-Добрич (176
км) 13.30 ч. - 17.30 ч. (15.09.)

“Българският тур” няма да
завърши в София, а в Добрич
на 15 септември. Педали ще
въртят националните отбори
на Украйна, Сърбия, Герма-
ния, Швейцария и Мароко,
който е шампион на Африка.
България ще бъде представе-
на от 4 клубни отбора - Не-
себър, Бургас, Цар Симеон
(Пд) и Хемус (Троян). Българи
ще въртят педали и в състави-
те на Туснад (Рум) и Бриса-
спор (Тур), като Обиколката
ще бъде и контролно за опре-
деляне състава ни от 3-ма ко-
лоездачи за Световното
първенство в края на септем-
ври в Холандия. Фаворити са
прочутите Катюша (Рус) и Ас-
тана (Каз), макар че ще при-
стигнат с резервите.

Гришо и Цвети на двойки отпадат на US Open
драматично Гришо стигна до тайбрек,
но загуби с 4:7 в него, а в четвъртия
вече се предаде и падна с 2:6 за общо
2 часа и 46 минути.

Най-добрата ни ракета при жените
Цветана Пиронкова също отпадна в I
кръг, но в турнира на двойки. Заедно с
Катерина Бондаренко (Укр), шампион-
ка от Australian Open 2008, Цвети отстъ-
пи драматично с 2:6, 6:3, 4:6 на Дария

Юрак (Хърв) и Каталин Мароши (Унг).
Съперничките си размениха общо 12
пробива, но “нашият дует” пропиля 7, а
спечели само 5.

Пиронкова (№55 в света) продължа-
ва във II кръг на сингъл и късно снощи
на корт №11 излезе срещу първата
ракета на Япония Аюми Морита (№95 в
света) в опит да стигне за първи път в
кариерата си до III кръг на US Open.

Владимир НИКОЛОВ

П
ет национални тима
ще гостуват в 62-
рата колоездачна
Обиколка на Бълга-
рия, разкриха орга-

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Снимка БГНЕС

Президентът на Българската федерация по
мотоциклетизъм Богдан Николов (вдясно) даде

пресконференция по повод предстоящия
Източноевропейски шампионат по мотокрос на писта

“Ридо” край Самоков утре и в неделя, който за 4-а
година е в памет на бившия кмет на Русе и бивш

министър Димитър Калчев, председател на
Организационния комитет на Гран при България (2001-

2005 г.). В състезанията в 6-те класа ще участват над
100 пилоти от 10 европейски страни
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